
آیت الله اعرافی دردیدار مدیرکل  تبلیغات استان قم: 

روحانیت در قبال مشکلات قم
 مسئول است

روزنامه
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لیگ  تیم  این  امتیاز  واگذاری  از  قم  فردوس  فوتسال  تیم  سابق   مالک 
قلی زاده  داد. رسول  فعال در حوزه فولاد خبر  واحد صنعتی  به یک  برتری 
که  همان طور  کرد:  بیان  تیم  این  مالکیت  تغییر  به  اشاره  با  گفت وگویی  در 
فوتسال دوستان قمی مطلع هستند ما از ابتدای فصل گذشته دچار مشکلات 
مالی شدیم و نتوانستیم تیم را به خوبی تقویت کنیم و نفرات بسیاری را از 
دست دادیم. وی افزود: قبل از شروع فصل جدید تصمیم گرفتیم تیم را به 

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: صادرات این استان در مسیر رشد قرار دارد 
و در همین رابطه آمار نشان می دهد در مردادماه امسال،  میزان صادرات انجام 
شده از گمرکات قم از نظر وزن نسبت به مدت مشابه سال ۱۴۰۰،  ۱۰۸ درصد 
رشد داشته است.  اسفندیار دریکوندی در گفت وگویی پیرامون این موضوع، بیان 
داشت: در مردادماه سال جاری، ۲۶ میلیون ۴۳۳ هزار و ۲۴۸ دلار کالا به وزن 
۲۸ هزار و ۱۵۲ تُن در قالب تعداد ۶۷۷ اظهارنامه از طریق گمرکات استان قم به 

مالک سابق  تیم فوتسال فردوس قم خبرداد:
واگذاری امتیاز فردوس قم به یک واحد صنعتی

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد: 
رشد ۱۰۸ درصد صادرات قم در مرداد ماه
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زندگی با اعمال شاقه در مجاورت مشاغل مزاحم!

 جدال »مشاغل مزاحم«
 با آرامش شهروندان

چرا سختی کار بهورزان نادیده گرفته می شود؛

بهورزان تلاشگران گمنام درنظام سلامت

رئیس پلیس راهوراستان قم تشریح کرد:

چگونگی فرآیند ترخیص اینترنتی وسایل نقلیه

با افزایش واحدهای تجاری در جوار منازل مســکونی به ویژه پس از گســترش آپارتمان سازی، مزاحمت ها و گرفتاری هایی 
که مشــاغل مزاحم برای ســاکنان واحدهای مسکونی یا تجاری ایجاد می کنند، به یکی از دغدغه های اساسی شهروندان 
در شهرهای کوچک و بزرگ تبدیل شده که در بسیاری مواقع هیچ راهکار مطمئنی برای مقابله با این معضل شبانه روزی 
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مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم:

شورعاطفه ها در آستانه بازگشایی 
مدارس برگزار می شود

8

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم گفت: شور عاطفه ها در ۲ مرحله از ۱۹ تا  ۲۵ شهریورماه است به صورت عمومی 
در سطح معابر، میادین و ستاد نماز جمعه و از ۹ تا ۱۴ مهرماه در سطح مدارس ویژه دانش آموزان و فرهنگیان برگزار می شود.
محسن مسعودیان راد در گفت وگویی با بیان این که کمک های کمیته امداد صرفا محدود به دانش آموزان بی سرپرست نمی شود، 
افزود: ممکن است دانش آموزان نیازمندی تحت پوشش نباشند که ما موظفیم نیازهای آنان را نیز تامین کنیم. وی اضافه کرد: بر 

بدینوسیله به اطلاع اعضاء تحت پوشش انجمن صنفی کارفرمایان کفش ماشینی استان قم می رساند،مجامع 
عمومی فوق العاده وعادی این انجمن در روز دوشنبه ۱۴۰۱/۰۷/۱۱ از ساعت ۱۷ در محل اتاق بازرگانی صنایع 
ومعادن استان،قم واقع در بلوار 15 خرداد برگزار می گردد،حضور کلیه اعضاء تحت پوشش انجمن یا نماینده قانونی 
ایشان)راس ساعت مقرر(در مجامع فوق الذکر الزامی می باشد.علاقمندان به کاندیداتوری در هیئت مدیره وبازرسین)با 
رعایت شرایط مندرج در اساسنامه انجمن(درخواست داوطلبی خود را حداکثر تا تاریخ ۱۴۰۱/۷/۵ به دفتر انجمن 

اعلام نمایند.
دستور جلسات مجامع عمومی فوق العاده وعادی مذکور به شرح ذیل می باشد

الف(تشکیل مجمع عمومی فوق العاده با دستور کار:
**اصلاح وتصویب بندهای الف و ب ماده 7 اساسنامه انجمن صنفی مذکور

**تغییر واصلاح بند 9 ماده 32 اساسنامه انجمن صنفی مذکور
ب(تشکیل مجمع عمومی عادی با دستور کار:

**برگزاری انتخابات تکمیلی 1 نفر عضو اصلی و 2 نفر علی البدل هیئت مدیره)دوره هشتم(
**برگزاری مجدد هشتمین دوره انتخابات بازرسین)دوره هشتم( 

مدارک لازم جهت کاندیداتوری:کپی شناسنامه یا کارت ملی،درخواست کتبی،1 قطعه عکس ومجوز فعالیت 

    اولین مجمع عمومی انجمن صنفی مذکور، روزدوشنبه مورخ ۱۴۰۱/۰۶/۲۸ ساعت ۱۱صبح:درمحل: قم : ساختمان ناشران-طبقه 
سوم-سالن جلسات  برگزار می گردد.

ازکلیه عضوشاغل درصنف مربوطه  دعوت می شود درجلسه مذکور شرکت نمایند.
دستورجلسه:

1- تصویب اساسنامه.
2- انتخاب اعضاء اصلی و علی البدل هیئت مدیره و بازرسان.

3- انتخاب روزنامه کثیرالانتشار جهت درج آگهی های ا نجمن صنفی کارفرمایی .
هیئت موسس :

1- آقای سید محمد حسین دریاباری  2 –سرکارخانم سیده ام البنین میرهادی
3-آقای میرابوالحسن میرهادی 

***نماینده هیئت موسس: آقای میرابوالحسن میرهادی

هیئت مدیره انجمن صنفی کارفرمایان کفش ماشینی استان قم

اطلاعیه

آگهی مجامع عمومی فوق العاده وعادی،انجمن صنفی کارفرمایان
کفش ماشینی استان قم)مرحله دوم(

مسعود پزشکیان:
بدبین کردن مردم به واکسن های 

داخلی کرونا »خیانت« است
 عضو کمیســیون بهداشــت و 
درمان مجلس شــورای اســلامی 
با اشــاره به گزارش هایی که علیه 
برخــی واکســن های داخلــی در 
خارجــی  رســانه های  از  برخــی 
منتشر شده است، گفت: کاهش 
مــرگ و میــر کرونــا و بازگشــت 
مردم بــه زندگی عــادی نتیجه، 
واکسیناســیون با این واکسن ها 

رئیس جمهور ؛
نباید اجازه داد دلال حق کشاورز را 
تضییع و اقتصاد کشور را مختل کند 

سخنگوی وزارت امور خارجه:
 رفع تحریم ها و انتفاع اقتصادی

 از اولویت های اساسی ایران است 
رئیس جمهــور در آییــن شــروع 
ســال زراعــی ۱۴۰۱ - ۱۴۰۲ بــا 
بیان این که دشمن که نمی خواهد 
را  تولیــد  در  ایــران  خودکفایــی 
ببیند، از کشاورزان خواست که با 
دشمن شناسی و حرکت جهادی 
حساب شده، برای تأمین نیاز سفره 
مردم گام بردارند.  آیت الله »سید 
ابراهیم رئیســی« روز دوشنبه در 

ســخنگوی وزارت امــور خارجه 
تاکید کرد:رفــع تحریم ها و انتفاع 
اقتصــادی ملــت ایــران از احیای 
و  اساســی  اهــداف  از  برجــام 
اســلامی  اولویت هــای جمهوری 
ایران اســت. ناصر کنعانی کنعانی 
در نشســت خبری بــا خبرنگاران 
در پاســخ به ســوالی در مورد لغو 
2تحریم ها در صورت توافق احتمالی  2 7
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در نظر دارد نسبت به واگذاری)به صورت اجاره( واحد آزمایشگاه  درمانگاه فرهنگیان واقع در میدان سعیدی 
پشت فروشگاه رفاه درمانگاه فرهنگیان از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت )ستاد(، اقدام نماید.کلیه مراحل 
برگزاری مزایده، از دریافت اسنادمزایده، تا ارائه پیشنهاد ، و بازگشایی  پاکت ها از طریق درگاه سامانه تدارکات 
الکترونیکی دولت )ستاد(، به آدرس : www.setadiran.ir انجام خواهد شد. ضروری است.متقاضیان در صورت عدم 

عضویت قبلی،  نسبت به ثبت نام و  دریافت گواهی امضای الکترونیکی، جهت شرکت درمزایده اقدام نمایند. 
* تاریخ انتشار اسناد مزایده در سامانه :یکشنبه ساعت:۱۴ مورخ۱۴۰۱/۶/۱۳     

*مهلت زمانی دریافت اسناد مزایده  از سایت : از تاریخ۱۴۰۱/۶/۱۳ تا ساعت ۱۹ روز پنجشنبه  مورخ۱۴۰۱/۶/۱۷  
*مهلت زمانی ارائه پیشنهاد درمزایده  : از روز پنجشنبه  مورخ۱۴۰۱/۶/۱۷ تا ساعت ۱۹ روز یکشنبه۱۴۰۱/۶/۲۷

*تاریخ برگزاری مزایده ) بازگشایی پاکت ها( در سامانه: ساعت ۱۰ صبح روز دوشنبه۱۴۰۱/۶/۲۸
*مبلغ اجاره ماهیانه طبق نظر کارشناسی 110000000)صدوده میلیون ریال( و برای مدت یک سال جمعا 

1320000000)یک میلیاردو سیصدو بیست  میلیون ریال(می باشد .
متقاضیان می توانند از تاریخ ۱۴۰۱/۶/۱۴ لغایت روز پنجشنبه مورخ۱۴۰۱/۶/۱۷ از ساعت ۸ صبح  لغایت 
12)ظهر( با هماهنگی عوامل مستقر از مکان مزبور، به آدرس فوق الذکر، بازدید نمایند. متقاضیان می بایست حداقل 
پنچ درصد  قیمت  کارشناسی سالیانه به مبلغ66000000 ریال ) شصت وشش میلیون ریال( را به حساب شبا شماره 
IR830100004076031207895836  و شناسه واریز 942127576199999991111119000000 نزد 
بانک ملی بنام تمرکز سپرده هزینه ای اداره کل آموزش و پرورش استان قم واریز و یا به صورت ضمانتنامه بانکی)بدون 
قید و شرط(به مدت اعتبار سه ماهه از تاریخ تشکیل کمیسیون مزایده ) قابل تمدید،(تهیه و ضمن بارگذاری در سامانه 
ستاد ، اصل فیش واریز وجه یا  ضمانت نامه را تا ساعت ۱۳ روز یکشنبه مورخ: ۱۴۰۱/۶/۲۷  به دبیر خانه اداره کل 
آموزش و پرورش استان قم تحویل نمایند .عدم تحویل اصل فیش واریز وجه و یا ضمانت نامه در زمان مقرر، از موجبات 

حذف متقاضی از مزایده است.
اطلاعات تماس دستگاه مزایده گزار جهت دریافت اطلاعات بیشتر در خصوص اسناد مزایده :   

اداره کل آموزش و پرورش استان قم ، شماره تماس:02532938029
تبصره مهم:در صورت مصادف شدن آخرین روز دریافت اسناد  و یا روز جلسه کمیسیون با تعطیلی غیر منتظره ، اولین 
روز بعد از تعطیلی  مهلت قانونی دریافت اسناد بوده و به تاریخ جلسه کمیسیون نیز به همان میزان افزوده خواهد شد.

آگهی مزایده)نوبت دوم(

 اداره کل آموزش و پرورش  استان قم 

شناسه آگهی:۱374۱3۱

آگهی دعوت مجمع عمومی موسس انجمن صنفی  کارفرمایی
 مدیران مطبوعات ورسانه های استان قم )مرحله اول(   

هیئت موسس انجمن صنفی  کارفرمایی مدیران مطبوعات ورسانه های استان قم
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مغالطه ای به نام
 بمب هسته ای

قطعا طرح ادعای موهوم ساخت سلاح اتمی توسط 
و  اهداف جمهوری اسلامی  با  اندازه  به همان  ایران، 

منافع ملی مغایرت دارد که مخالفت با حضور فعال و دفاع از عمق استراتژیک ایران در 
منطقه با مصالح عمومی کشور همخوانی ندارد. 

تلاش ها برای احیای برجام در مذاکرات وین پس از یک سال و نیم به مراحل 
سرنوشت سازی رسیده است که حیات و ممات این توافق تاریخی را رقم خواهد زد.

در این میان عمده محور عبری- عربی و افراطیون داخلی در دو کشور ایران و آمریکا 
که عمده مخالفان احیای برجام می باشند که از سال 2015 و پس از امضای برجام 
به طرق مختلف تمام تلاش خود را معطوف به شکست کشاندن و آتش زدن این 
توافق تاریخی داشتند و نهایتا با تحریک و تصمیم دونالد ترامپ این توافق به نتایج 
مطلوب نرسید و آمریکا از برجام خارج شد. اما اقدام غیر متعهدانه آمریکا باعث نشد 
تا جمهوری اسلامی ایران احساسی و مطابق میل افراطیون اقدام به مقابله به مثل 
نماید و با تاکید مقام معظم رهبری در برجام باقی ماند تا پایبندی ایران به تعهداتش نیز 

پیوست در سند تاریخی برجام شود.
با روی کار آمدن جو بایدن و اعتراف به شکست فشار حداکثری دونالد ترامپ، 
آمریکا تمایل خود را برای بازگشت به برجام ابراز داشت، جمهوری اسلامی ایران نیز 
با لحاظ دیپلماسی عزت، حکمت و مصلحت سعی کرد تا مذاکرات را بر اساس کسب 
حداکثری منافع ملی پیش ببرد و با وجود فراز و نشیبها و انتقادات به برخی مواضع به 
ویژه در رویکردهای اولیه ضدبرجامی و هیجانی تیم مذاکراه کننده دولت سیزدهم، اما 
به تدریج این فضا به شرایط واقع گرایانه نزدیک شد و این روزها خبرها از عزم جدی دو 
طرف اصلی مذاکره یعنی ایران و آمریکا با وساطت اتحادیه اروپا برای حصول توافقی 
ولو تدریجی و گام به گام برای احیای برجام است. همگام با قوت گرفتن توافق، 
مخالفان احیای برجام هم از همه توان خود برای برهم زدن مذاکرات استفاده می 
کنند و یکی از این تلاشها طرح انحرافی و مغالطه ای خطرناک به نام تلاش ایران برای 

تولید سلاح هسته ای است.
در حالیکه مقام معظم رهبری بارها داشتن و استفاده از سلاح هسته ای را حرام 
شرعی و خط قرمز آرمانهای ایدئولوژیک انقلاب اسلامی مطرح کرده است اما عده 
ای با طرح ساخت سلاح هسته ای علاوه بر مستندسازی ادعای قدیمی و غیر واقعی 
صهیونیستها و مزدوران آنها مبنی بر اینکه هدف فعالیتهای هسته ای ایران تولید 
تسلیحات هسته ای است به پروژه ایران هراسی اسراییل در منطقه و جهان کمک می 

کنند که این اقدام برخلاف منافع ملی و مصالح انقلاب اسلامی است.
قطعا طرح ادعای موهوم ساخت سلاح اتمی توسط ایران، به همان اندازه با اهداف 
جمهوری اسلامی و منافع ملی مغایرت دارد که مخالفت با حضور فعال و دفاع از عمق 

استراتژیک ایران در منطقه با مصالح عمومی کشور همخوانی ندارد.

پرورش؛ حلقه مفقوده آموزش و پرورش

درخت دوستی بنشان که کام دل به بار آرد --- نهال دشمنی برکن که رنج بی شمار 
آرد

ضرورتی که می بایست بیش از پیش جامعه معلمی و متصدیان تعلیم و تربیت به آن 
بپردازند موضوع پرورش است که حلقه مفقوده نظام تعلیم و تربیت امروز جامعه می 
باشد و می طلبد دست اندرکاران، این مقوله را سرلوحه اقدامات پیش رو قرار داده و 

ذکر نکاتی که امید است امعان نظر خوانندگان این سطور قرار گیرد.

1. از آنجا که در آستانه بازگشایی مدارس می باشیم، متولیان مدارس، خاصه مقطع 
ابتدایی تلاش وافر در جهت تعلیم نظم )رعایت نظم و قوانین و مقررات( با همان لحن 

و ادبیات کودکانه به دانش آموزان منتقل نمایند.
2. نکته اساسی تر که در طلیعه اشاره گشت و مؤید آن بیتی از حافظ شیراز می باشد 

»بر حذر نمودن دانش آموزان از دشمنی و عداوت«
3. تمرین دادن ایشان به اینکه تو فقط نیستی )دیگری پذیری( حس دگر پذیری

4. عادت دادن ایشان به اینکه آماده شوند که تو تنها نیستی همه ذی حقند ، همه 
حق دارند.

5. »دشمنی و عداوت را در دلش نکاریم« درخت دوستی بنشان که کام دل به بار 
آرد--- نهال دشمنی برکن که رنج بی شمار آرد

شروع این ادبیات در دوره دبستان می باشد، خطابه خوانی اثری ندارد؛ کما اینکه 
در دانشگاه ها آب در هاون کوبیدن است، متأسفانه عداوت بر دیگری چالشی در 

دانشگاه است.
6. به خود و دانش آموزان بیاموزیم که بشر دارای کرامت و منزلت است و برای او 
می بایست ارزشی افزون قائل شد؛ کما اینکه یهودی نیز و زرتشتی نیز و سایر ادیان، 

کریم هستند.
سیاق آیه شریفه )و لقد کرمنا بنی آدم و حملناهم فی البر و البحر ...( اشاره به آدم 
است نه به ادیان، کما اینکه وقف بر غیر مسلمان چون یهودی ، زرتشتی و مسیحی 
طبق فتوای بزرگان، عمل صحیح و درست می باشد. لذاست که می بایست کوشید در 
همان اعوان کودکی دانش آموز و دوره نوجوانی ایشان ادبیات دوستی و احترام متقابل 
و حس دیگر پذیری را تقویت نماییم؛ زیرا که جامعه خوب نشأت از همین مطالب ریز و 
مغفول بوده و در همین جا جمله زیبا و حکیمانه از امام موسی صدر تقدیم می دارد که 
بیان کردند:  دین درست را از میو ه اش باید شناخت، نه از صحبت تریبون دارانش ، 
وقتی افراد بی نظم منظم شدند ، فقر کم شد ، دزدی کم شد ، بی اخلاقی کم شد آن 

وقت می گوییم دین این جامعه درست است.
کارشناس امور فرهنگی 

یک فعال اصلاح طلب:

دولت ، تأخیر در توافق را به نفع
 ایران می داند

یک فعال اصلاح طلب گفت: در حال حاضر مانع اصلی برجام نبودن یکپارچگی 
و هماهنگی در کشور، نیست بلکه مانعی برای گرفتن تصمیم سیاسی جهت احیای 
برجام وجود ندارد آنچه باعث شده ایران موارد جدیدی را مطرح کند باور نادرستی 
است که گمان می کنند گذشت زمان برای احیای برجام به ضرر آمریکا و به نفع ایران 
است. این دقیقاً همان نکته ای است که چند وقت پیش روزنامه کیهان آن را مطرح 

کرد. 
محمدعلی نمازی در واکنش به برخی ادعاها مبنی بر موفقیت دولت سیزدهم در 
زمینه برجام گفت: دولت در رابطه با برجام به هیچ وجه نتوانسته به درستی عمل کند. 
برجام در زمان روحانی به مرحله توافق رسیده بود و نیازمند یک تصمیم در کشور بود. 
به این معنی که در آن زمان همه مذاکرات فنی انجام شد و به توافق رسیده بودند و نیاز 
به یک تصمیم سیاسی در داخل داشتند که توافق اعلام شود، حال که یک سال از آن 
زمان گذشته و ایران و آمریکا تبادل نظر کردند، در اخبار می شنویم که حتی مطالب 
جدیدی مطرح شده و نمایندگان آمریکا نظر مثبتی نداشتند. لذا این موارد نشان 
می دهد که این دولت با آن حجم از سفرهایی که به وین رفتند و آمدند، عملا دستاورد 
مثبتی در رابطه با برجام نداشته است. وی در توضیح موانع بر سر راه گرفتن تصمیم 
سیاسی مربوط به برجام، افزود: موانع برای گرفتن تصمیم سیاسی در راستای احیای 
برجام برکنار شده است. در حقیقت یک پارچگی در حاکمیت برای پذیرفتن ضرورت 
احیای برجام از جمله این موانع بوده که در حال حاضر این یکپارچگی به وجود آمده 
و وقتی دولت به نتیجه برای احیای برجام برسد، قطعاً همه از او حمایت خواهند کرد. 
البته بنده شنیده ام که درباره برجام مسئولیت برعهده رییسی گذاشته شده است. اما 
نکته ای که مانع تصمیم دولت درباره برجام شده این است که گمان می کند با توجه به 
پیش رو بودن سرمای سخت برای اروپا، ایران می تواند از این اهرم فشار استفاده کند و 

امتیاز بیشتری از آمریکا بگیرد و در نهایت توافق بهتری صورت بگیرد.
ضو شورای مرکزی حزب کارگزاران سازندگی در پایان با اشاره به عملکرد دولت در 
حوزه اقتصاد یادآور شد: وقتی به شاخص های اقتصادی دقت می کنیم این مورد 
مشاهده می شود که به غیر از کاهش مختصر تورم در ماه های تیر و مرداد، طی یکسال 

گذشته شاخص های دیگر اقتصادی پیشرفت و رشدی نداشتند.

اخبار

مسعود پزشکیان:

بدبین کردن مردم به واکسن های
 داخلی کرونا »خیانت« است

 عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس شورای اسلامی با اشاره به گزارش هایی که علیه 
برخی واکسن های داخلی در برخی از رسانه های خارجی منتشر شده است، گفت: کاهش 
مرگ و میر کرونا و بازگشت مردم به زندگی عادی نتیجه، واکسیناسیون با این واکسن ها بوده 

است. 
»مسعود پزشکیان« در گفت وگو با ایلنا در رابطه با گزارش هایی که در برخی از رسانه های 
روند  در  که  آنچه  گفت:  است،  شده  منتشر  ایرانی  واکسن های  از  برخی  علیه  خارجی 
واکسیناسیون رخ داده، این است که مرگ و میر در کشور کاهش پیدا کرده و مردم توانسته اند 
به زندگی بازگردند، بخش زیادی از آن در نتیجه استفاده از واکسن های ایرانی بوده و این امری 

ملموس و قابل مشاهده است و به هیچ عنوان نمی توان این موضوع را انکار کرد.
وی یادآور شد: آیا کارهای علمی و مراحلی که در روند تولید واکسن طی شده تماما درست 
بوده یا خیر؟ مکانیسم های پرداختی درست بوده یا خیر؟ در این زمینه ها ممکن است 
اشکالاتی وجود داشته باشد، اما به دلیل اورژانسی بودن کار و سرعت آن ممکن است این 
اشکالات سهوی بوده باشد، در این میان ممکن است عده ای این مراحل را رعایت نکرده 
باشند، اما اینکه بیایم تمام روند تولید واکسن در کشور را زیر سوال ببریم و مردم را نسبت به 

واکسن های خود بدبین کنیم، جز خیانت چیز دیگری نیست.
پزشکیان بیان کرد: واکسن در حال حاضر به صورت متعدد در تمامی مراکز وجود دارند و 
چندین نوع هستند. کسانی که بخواهند واکسن تزریق کنند هم می توانند از هر نوع واکسنی 
استفاده کنند. اما تبلیغ اینکه ما از واکسن های ایرانی استفاده نکنیم، یک تبلیغ خیانت کارانه 

است.
وزیر اسبق بهداشت تأکید کرد: ممکن است مشکلاتی در حوزه تولید وجود داشته باشد، 

اما باید این مسأله را از وزارتخانه پیگیری کرده تا مراحل را ارزیابی کرده و گزارش کنند.
پزشکیان همچنین در مورد وضعیت واکسن رازی و سایر واکسن های تولید داخل که 
هنوز مطالبات آنها پرداخت نشده است نیز گفت: یکی از اشکالاتی که در این راه وجود 
دارد این است، دولت تا زمانی که به واکسن سازها نیاز داشت از آنها حمایت می کرد و 
با رفع نیازها متأسفانه دیگر پشتیبانی لازمی از آنها انجام نشد و این واکسن سازها دچار 

مشکل شدند.
اجازه  نمی بایست  ما اصولا  واکسن سازهای داخلی گفت:  تعداد  به  اشاره  با  پزشکیان 
می دادیم، چندین مرکز وارد کار تولید واکسن شده تا بعدها نتوانیم از آنها پشتیبانی کنیم. 
مراکزی که می توانستند کاری انجام دهند مراکز محدودی بودند که سابقه تولید واکسن 
داشتند و حاکمیت می توانست از این مراکز بخواهد واکسن تولید کرده و سایرین را نیز به 
آنجا هدایت می کرد تا با استفاده از توان مشترک کاری را انجام می دادند و بعدها هم متضرر 
نشوند، نه این که الان در چند مرکز، واکسن تولید کردیم و با برطرف شدن نیازمان آنها را به 

ورشکستگی بکشانیم.
پزشکیان یادآور شد: تبلیغاتی که علیه دارو می شود به نفع کسانی است که می خواهند 
برخی داروها را وارد کرده و از آن سودهای کلانی ببرند. دولت وظیفه دارد در این حوزه به 

کنترل و نظارت بپردازد. 
 

فرمانده کل سپاه:

حضور رژیم های بیگانه در منطقه
 قابل تحمل نیست

فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: حضور رژیم های بیگانه در منطقه قابل 
تحمل نیست، رژیم صهیونیستی مانند یک درخت بی ریشه است که توان اداره خود را هم 

ندارد.
سردار حسین سلامی در مراسم الحاق شناورهای جدید به نیروی دریایی سپاه در بندرعباس 

افزود: قلمرو امنیت ملی جمهوری اسلامی ایران تا آنجایی است که منافع ما امتداد دارد.
با  با بیان اینکه پیام حضور ما در آب های بین المللی امنیت، آرامش و برادری  وی 
کشورهای همسایه است، تصریح کرد: حضور رژیم های بیگانه در منطقه قابل تحمل 
نیست، رژیم صهیونیستی مانند یک درخت بی ریشه است که توان اداره خود را هم 

ندارد.
سردار سلامی با اشاره به اینکه در نظام های جهانی جایی برای قدرت های ضعیف وجود 
ندارد و راهی به جز قوی شدن در همه زمینه ها نیست، اضافه کرد: دشمن همه تلاش خود 
را بکار گرفته تا جمهوری اسلامی ایران را گرفتار تحریم های اقتصادی، سیاسی، نظامی و 

رسانه ای کند، اما با همه این دشمنی ها امروز در دنیا سر بلند هستیم.
فرمانده کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی بیان کرد: جمهوری اسلامی ایران امروز به 
عنوان یک قدرت سیاسی در سطح جهان و منطقه شناخته می شود و این قدرت قابل انکار 

نیست.
وی با اشاره به اینکه انقلاب اسلامی تنها عامل فرار دشمنان است، گفت: بدون گسترش 
قدرت نمی توانیم امنیت ملی خود را تأمین کنیم. جنگ، ناامنی و قتل نتیجه سیاست های 

خصمانه دشمنان در کشورهای عراق، سوریه و یمن است.

مشاور تیم مذاکره کننده ایرانی: 

هیچوقت از نفت یا گاز به عنوان اهرم 
فشار استفاده نکردیم

 مشاور تیم مذاکره کننده ایران در مذاکرات وین با انتقاد از سیاست تحریمی کشورهای 
غربی بیان کرد که ایران با وجود بهره مندی از منابع سوخت های فسیلی، هیچ وقت مانند 
غرب که از تحریم به عنوان »یک سلاح« استفاده می کنند، آن را به عنوان یک اهرم فشار به 

کار نبرده است. 
محمد مرندی، مشاور تیم مذاکره کننده ایران در وین در صفحه توییترش نوشت: غرب از 
تحریم های بی رحمانه به عنوان یک سلاح استفاده می کند، در حالی که ایران به دنبال روابط 
عادی با تمامی دولت های قانونی و غیرمتخاصم است. ایران هیچ گاه از نفت یا گاز به عنوان 

یک اهرم فشار استفاده نکرده است.
مرندی ادامه داد: آمریکا با طفره رفتن با کلماتی مبهم)اما مهم( موجب بالا رفتن قیمت  

انرژی در جهان می شود.
مرندی روز یک شنبه نیز در توییتی نوشت: ایران صبور خواهد بود. ایالات متحده در زمان 
اوباما به طور سیستماتیک توافق را نقض کرد و در زمان ترامپ/بایدن حداکثر فشار را علیه 
شهروندان بی گناه اعمال کرد. از این رو، ایران ابهامات یا خلأهای متن را نمی پذیرد. زمستان 

نزدیک است و اتحادیه اروپا با بحران انرژی فلج کننده مواجه است.

جوسپ بورل: 

خوشبینی برای توافق وین کمتر شده است
 مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا با بیان اینکه اطمینان کمتری نسبت به همگرا شدن 
روند مذاکرات هسته ای برای بازگشت آمریکا به برجام دارد، گفت: اگر هدف این است که به 

سرعت به توافق دست یابیم، این اتفاق نخواهد افتاد. 
به گزارش روز دوشنبه ایرنا از بلومبرگ، جوسپ بورل دیپلمات ارشد اتحادیه اروپا شانس 
توافق سریع برای احیای برجام را رد کرد و گفت که شانس توافق بین تهران و قدرت های 

جهانی کم رنگ شده است.
وی در بروکسل و در جمع خبرنگاران گفت: من امروز اطمینان کمتری نسبت به 28 ساعت 
گذشته نسبت به همگرایی روند مذاکرات )با ایران( دارم. اگر این روند همگرا نشود، کل روند به 
خطر خواهد افتاد. اگر هدف این است که به سرعت به توافق دست یابیم، این اتفاق نخواهد 

افتاد.
بلومبرگ مدعی شد که این اظهارات جوسپ بورل در حقیقت در راستای اظهارات هفته 
گذشته سخنگوی وزارت امور خارجه آمریکاست که پاسخ ایران به پیش نویس پیشنهادی 

اتحادیه اروپا برای بازگشت به برجام را »غیرسازنده« توصیف کرده بود.
 

وزیر کشور :

مشکل خاصی در خصوص
 زائرین اربعین نداریم

وزیر کشور گفت: دولت عراق به ایران اطمینان داده است که وضعیت و امنیت خوبی برای 
زائران اربعینی برقرار خواهد بود. 

احمد وحیدی در حاشیه مراسم ترحیم آیت الله ناصری در جمع خبرنگاران درباره تدابیر 
وزارت کشور برای زائران اربعین، گفت: به لطف خدا کارهای خوبی در مرزهای کشور برای 
خروج زائران در دست انجام قرار گرفته و وضع خوبی برقرار است، زائران می توانند به راحتی از 

مرزهای زمینی از کشور خارج شوند و مشکل خاصی در این زمینه نداریم.
وی در پاسخ به سوالی درباره اینکه وزارت کشور در بحث فروش بلیط های هواپیما برای 
زائرین اربعین دخالتی کرده است؟ گفت: بلیط های سفرهای هوایی توسط وزارت راه و 

سازمان هواپیمایی کنترل و قیمت گذاری شده و کنترل انجام می شود.
وزیر کشور در پاسخ به سوال دیگری مبنی بر اینکه با توجه به ناامنی اخیر در عراق، در حال 
حاضر امنیت در این کشور برقرار شده است؟ گفت: بله، دولت عراق به ایران اطمینان داده 

است که وضعیت و امنیت خوبی برای زائران اربعینی برقرار خواهد بود.

رئیس جمهور در آیین شروع سال زراعی 1401 - 1402 با بیان این که دشمن 
با  که  خواست  کشاورزان  از  ببیند،  را  تولید  در  ایران  خودکفایی  نمی خواهد  که 
دشمن شناسی و حرکت جهادی حساب شده، برای تأمین نیاز سفره مردم گام 

بردارند. 
آیت الله »سید ابراهیم رئیسی« روز دوشنبه در آیین آغاز سال زراعی جدید و با 
قدردانی از تولیدکنندگان برتر در حوزه زراعی که در سالن اجلاس سران برگزار شد، 
اظهار داشت: نظارت جدی تر بر روند تولید تا عرضه محصولات کشاورزی علاوه بر 
قطع دست واسطه گران و سودجویان، سبب می شود تا کالاها گران به دست مردم 

نرسد.
رئیس جمهور با بیان این که نباید اجازه داد دلال حق کشاورز را تضییع و اقتصاد 
کشور را مختل کند، خاطرنشان کرد: محصول را از کشاورز به قیمت ناچیز می خرند 
و در میادین مرکزی تره بار قیمت بسیار متفاوت است و با توجه به این که کار همه 
بخش های کشاورزی با مصوبه مجلس در یک جا متمرکز شده، نظارت بیشتری 

می طلبد تا دست واسطه ها و دلالان قطع شود.
آیت الله رئیسی کشاورزی را امر مهم و ممتازی برشمرد و با بیان این که حتی 
خداوند هم با تصریح بر »انتم زارعون ام نحن الزارعون« زراعت را به خود نسبت 
می دهد، افزود: زراعت کار مبارکی است و باید به کشاورزی افتخار کرد؛ چون بهترین 
کارهاست و به لحاظ جایگاه بزرگ کشاورزی در فرهنگ دینی و برای اقتصاد خانواده 

و کشور، نقش آن برای خودکفایی و استقلال کشور مهم است.
رونق اقتصاد کشور در گرو تلاش کشاورزان است

رئیس جمهور رونق اقتصاد کشور را در گرو کار و تلاش کارگران و کشاورزان دانست و 

با معرفی صنعت »کشاورزی« به عنوان یکی از مولفه های ملی اقتدار، اظهار داشت: 
کشور ایران باید استقلال خود را در بحث کشاورزی و تأمین غذایی دنبال کند که 
انجام آن در گرو حرکت جهادی کشاورزان و سازماندهی آن در وزارت جهاد کشاورزی 

است.
آیت الله رئیسی خطاب به کشاورزان گفت: از شما مصرانه می خواهم تلاش را 
افزون و حرکت را جهادی کنید و حساب شده گام بردارید و دشمن که نمی خواهد 
خودکفایی در تولید ما را ببیند، بشناسید. دشمن نمی خواهد تولیدکننده گندم، 
ذرت کنجاله و نهادهای دامی باشیم درحالی که ما هم زمین و هم نیروهای کارآمد 

داریم و با مدیریت دقیق منابع آب می توانیم به دستاوردهای بزرگی برسیم.
وی ادامه داد: باید برای آنچه در سفره مردم است، نیاز به خارج از کشور نداشته 

باشیم بلکه حتی بتوانیم صادرکننده محصولات کشاورزی باشیم.
رئیس جمهور با تأکید بر همکاری اساتید دانشگاه و نخبگان حوزه کشاورزی با 
بخش های اجرایی تصریح کرد: کشاورزی باید در همه بخش ها علم پایه و تکنولوژی 

پایه باشد و به تولید دانش بنیان هم در این عرصه باید توجه و اهتمام ویژه داشت.
آیت الله رئیسی با اشاره به وجود 12 هزار عضو هیأت علمی در حوزه کشاورزی 
گفت: به کشاورز که شب و روز تلاش می کند باید به لحاظ علمی هم کمک شود تا 

همه کشور از ثمره تلاش او منتفع شود.
وی ادامه داد: صنایع تبدیلی به کار کشاورزی جهت می دهد و جلوی خام فروشی 
را می گیرد و ارزش افزوده ایجاد می کند که باید سود آن به جیب خود کشاورز برود 
و انجام این کارها در برنامه توسعه نیز پیش بینی و در سیاست های کلان کشاورزی 

ابلاغ شده است.
رشد اقتصادی با افزایش بهره وری در حوزه کشاورزی

رئیس دولت سیزدهم گفت: کشاورزان به تصمیم سازی و تصمیم گیری در دولت 
و مجلس کمک کنند؛ چون با کمک به هم در زمان محدود می توانیم به استقلال در 

کشاورزی دست یابیم.
آیت الله رئیسی با بیان این که می توان با مدیریت در الگوی سودآور کشت و منابع 
آبی به خودکفایی در حوزه کشاورزی رسید و نیازهای کشور را برطرف کرد، بازنگری 
در فرایندهای افزایش بهره وری را ضروری دانست و اظهار داشت: رشد اقتصادی 
در کشور در گرو افزایش سرمایه گذاری و بهره وری در همه عرصه ها به ویژه در بخش 

کشاورزی است.
وی بر همین اساس متذکر شد: در بهره مندی از خاک و آب، باید قدر خاک 
حاصلخیز را بدانیم و منابع آبی را مدیریت کنیم و با استفاده از روش های نوین، 

آبیاری قطره ای یا زیرسطحی داشته باشیم.
جلوی سوداگران در تغییر کاربری اراضی گرفته شود

رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنانش با تأکید بر مقابله با تغییر کاربری 
اراضی گفت: جلوی فعالیت سوداگران در تغییر کاربری ها را باید گرفت؛ تغییر 
اراضی کشاورزی باید ضابطه مند و منضبط باشد و نباید اجازه داد به سرمایه های 
بزرگ کشور مانند جنگل ها که چه بسا جنگل ها حافظی در برابر سیل هستند، 

دست اندازی و تعرض شود.

رئیس جمهور در آیین شروع سال زراعی جدید؛

نباید اجازه داد دلال حق کشاورز را تضییع و اقتصاد کشور را مختل کند

مهدی اکبری کرمانشاهی*

تیم  گفت:  اسلامی  مؤتلفه  حزب  دبیرکل  مقام  قائم 
مذاکره کننده خواهان کسب منافع اقتصادی برجام برای 
ملت ایران است، اگر نسبت کوتاه بیاید و تضمین دریافت 
نکند، توافق هیچ نفعی نخواهد داشت و ضرورتی برای 

احیای دوباره برجام وجود ندارد. 
حمیدرضا ترقی در گفت وگویی، با اشاره به پافشاری تیم 
مقابل،  طرف  از  تضمین  دریافت  در  ایران  مذاکره کننده 
سنا،  مجلس  و  دارد  وجود  چندصدایی  آمریکا  در  گفت: 
کنگره و رئیس جمهور، هرکدام یک حرف می زنند. تعدد این 
صداها در آمریکا نشان دهنده این است که انسجام و وحدتی 
نسبت به سیاست های آمریکا در قبال مذاکرات وجود ندارد.

قائم مقام دبیرکل حزب مؤتلفه اسلامی اضافه کرد: حتی 
بعضاً تهدیداتی نسبت به اینکه دوباره توافق احتمالی را برهم 
خواهند زد و آن را پاره خواهند کرد، وجود دارد. بنابراین 

هیچ راهی جز اینکه تضین های لازم را از غربی ها بگیریم که 
پایبندی خود را به این توافق، حداقل برای مدتی مشخصی 
نشان بدهند، وجود ندارد. وی تصریح کرد: به طور طبیعی، 
جمهوری  منافع  حفظ  دنبال  به  که  مذاکره کننده  تیم 
اسلامی ایران است و خواهان کسب منافع اقتصادی برجام 
برای ملت ایران است، اگر نسبت به این قضیه کوتاه بیاید 
و تضمین دریافت نکند، توافق هیچ نفعی نخواهد داشت و 

ضرورتی برای احیای دوباره برجام وجود ندارد. 
آمریکا باید رسما اعلام کند که مسائل پادمانی حل و 

فصل شده است
ترقی با اشاره به تأکید غرب برای حل و فصل مسائل 
و  شود  پاک  مسئله  صورت  اگر  کرد:  تصریح  پادمانی، 
ادعاهای پادامانی از بین برود، ممکن است این مسئله برای 
مدتی حل شود. اما باز هم عواملی که بر آژانس بین المللی 

انرژی اتمی سلطه دارند، هر روز یک بهانه جدیدی را علیه 
فعالیت های صلح آمیز هسته ای ایران مطرح می کنند.

عضو شورای مرکزی حزب مؤتلفه اسلامی اضافه کرد: 
آن،  به  نکردن  عمل  و  قرارداد  زیر  زدن  احتمال  واقع  در 
دارد.  وجود  احتمالی  توافق  از  بعد  غربی  طرف  توسط 
بنابراین اصل این است که باید رسما اعلام کند که مسائل 
پادمانی حل و فصل شده است و با توجه به صلح آمیز بودن 
فعالیت های هسته ای ایران، با جمهوری اسلامی مانند 

سایر کشورهای عضو NPT برخورد خواهد شد.
وی در پایان خاطرنشان کرد: هیچ تضمینی برای اعتماد 
به آمریکا وجود ندارد؛ مگر اینکه آمریکایی ها مجبور شوند 
تضمین بدهندد. در غیر اینصورت اعتماد به کشوری که 
تاکنون به هیچ یک از قراردادها و توافقات بین المللی پایبند 

و متعهد نبوده، خام اندیشی است.

قائم مقام دبیرکل حزب مؤتلفه اسلامی: 

آمریکا تضمین ندهد، ضرورتی برای احیای برجام وجود ندارد

رئیس قوه قضائیه گفت: مطالبات مردم باید پیگیری 
شود و حتی در یک مورد هم اگر قولی داده می شود، 

نباید از کنار آن گذشت.
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای،  در جلسه 
شورای عالی قوه قضاییه، با اشاره به در پیش بودن اربعین 
برای حضور در  و اشتیاق دلدادگان حسینی  حسینی 
راهپیمایی باشکوه اربعین و عشق نامحدود به اهل بیت 
عصمت و طهارت در ایران اسلامی، گفت: راهپیمایی 
باشکوه اربعین، یک حرکت عظیم مردمی است؛ البته 
همه ما باید برای برگزاری هر چه باشکوه تر و مطلوب تر این 
راهپیمایی میلیونی تلاش کنیم؛ لذا مسئولان قضایی 
استان های مرزی که در مسیر زوار اربعین قرار دارند در 

ارائه خدمات ممکن به زائران اهتمام ویژه داشته باشند. 
اخیر  سفر  به  اشاره  با  ادامه  در  قضاییه  قوه  رئیس 
هیئت عالی قضایی به استان یزد، ضمن تقدیر از مردم و 
مسئولان این استان به سبب میزبانی مطلوب، سفرهای 
استانی و حضورهای میدانی مسئولان در نقاط مختلف 
کشور برای رسیدگی به مشکلات مردم را امری متفاوت با 
دریافت گزارشات مکتوب دانست و تصریح کرد: مسئولان 
استان یزد و فعالان اقتصادی و تولیدکنندگان این استان، 
نسبت به همدلی و کوشش مسئولان قضایی استان در 

راستای رفع مسائل و مشکلات موجود، تقدیر و تشکر 
داشتند که این نکته حائز اهمیتی است و همه مسئولان 
قضایی در تمامی استان ها موظف و مکلف به همکاری و 
تعامل با سایر مسئولان استانی در جهت رفع مشکلات 

مردم و اقشار و اصناف مختلف هستند.
یزد  استان  قضایی  مسئولان  اهتمام  به  اشاره  با  وی 
اقتصادی  فعالان  سخنان  در  که  تولید  موانع  رفع  به 
تصریح  دیگر  بار  داشت،  نمود  یزدی  تولیدکنندگان  و 
کرد: هیچ مقوله ای از جمله رسیدگی به مسائل و احیاناً 
اتهامات مالک و اداره کننده یک بنگاه تولیدی نباید سبب 
توقف و تعطیلی تولید و اشتغال در آن بنگاه و واحد شود 
و این نکته ای است که همه مسئولان قضایی در تمامی 

استان ها باید نسبت به آن عنایت و توجه داشته باشند.
اژه ای  با اشاره به اهمیت مقوله پیشگیری از وقوع 
فعالان  و  صنوف  اعضای  آمادگی  به  جرم،  و  تخلف 
اقتصادی جهت کمک به دستگاه قضا برای پیشگیری 
از وقوع تخلف و جرم اشاره کرد و این موضوع را حائز 
اهمیت دانست و بر تعامل مسئولان قضایی مربوطه و 
اعضای صنوف و فعالان اقتصادی در این زمینه در تمامی 

استان ها تاکید کرد.
وی بر اهمیت بهره گیری هر چه بیشتر از ظرفیت های 

مردمی برای رسیدگی به اختلافات و دعاوی حقوقی و 
کیفری میان اعضای صنوف و اقشار مختلف نیز تاکید 
کرد و به رئیس »مرکز توسعه حل اختلاف« دستور داد 
ظرفیت های  از  بهره گیری  بسط  و  توسعه  سازوکارهای 
را  غیرقضایی  صورت  به  اختلافات  حل  برای  مردمی 
سوی  از  زمینه  این  در  واصله  پیشنهادات  به  عنایت  با 
اعضای صنوف و اقشار مختلف مورد توجه قرار دهد. 
به   اشاره  با  اژه ای  والمسلمین محسنی  حجت الاسلام 
ظرفیت بیش از 900 ائمه جمعه در سراسر کشور برای 
کمک به دستگاه قضایی جهت »تبیین مسائل قضایی«، 
»افزایش آگاهی های حقوقی مردم«، »پیشگیری از وقوع 
را  و همچنین »توسعه حل اختلافات«  و تخلف«  جرم 
ظرفیتی ارزشمند خواند و همه مسئولان قضایی در مرکزو 
تمامی استان ها را مکلف کرد نسبت به بهره گیری هر چه 

بیشتر از این ظرفیت اهتمام داشته باشند.
»معاون  اول«،  »معاون  همچنین  قضاییه  قوه  رئیس 
پیشگیری«، »رئیس مرکز توسعه حل اختلاف« و »معاون 
راهبردی« قوه قضاییه را مکلف کرد تا نسبت به تدوین 
سازوکاری برای بهره گیری هر چه بیشتر از ظرفیت های 
پیرامون  قضایی  دستگاه  به  کمک  جهت  جمعه  ائمه 

مقوله های فوق الذکر، اهتمام داشته باشند.

رئیس قوه قضائیه :

مطالبات مردم تا حصول نتیجه پیگیری شود

سید رضا اکرمی:

 افراد متجاهر به فسق را در وادی امر به معروف نگذاریم
 یک فعال سیاسی اصولگرا تاکید کرد: افرادی که بنا ندارند نظم را در رفت و آمد، 
معاملات، اقتصاد، سیاست و امثال این ها رعایت کنند و متجاهر به فسق هستند، در 

وادی امر به معروف و نهی از منکر نگذاریم. 
سید رضا اکرمی در گفت وگو با ایلنا، درباره طرح برخی مسائل در باره حجاب مثل 
اینکه گفته شده باید از طریق دوربین های مترو زنان بی حجاب را شناسایی و جریمه 
کنیم، گفت: در قرآن مجید درباره امر به معروف و نهی از منکر دو نوع آینه داریم یک 
مُرُونَ بِالْمَعْرُوفِ وَتَنْهَوْنَ عَنِ 

ْ
اسِ تَأ خْرِجَتْ لِلنَّ

ُ
ةٍ أ مَّ

ُ
نوع آیاتی که می گوید "کُنْتُمْ خَیْرَ أ

الْمُنْکَرِ" یعنی می گوید به صورت عموم بر هر بالغ، عاقل، مکلف، متدین، موحد، 
خداپرست، دلسوز و خیرخواه وظیفه است دعوت به خیر و امر به معروف و نهی از 
منکر کند که این تقریباً در قالب آموزش، تعلیم، تذکر و یادآوری و امثال اینها خلاصه 

می شود.
این فعال سیاسی اصولگرا ادامه داد: به طور مثال اگر شخصی دروغ می گوید باید به 
او گفته شود که این کار را نکند. اگر فردی غیبت می کند معایب غیبت و گناه این کار 
را باید به او گوشزد کرد. مرد و زن، باسواد و بی سواد، تحصیل کرده و نکرده باید این  کار 
را انجام دهند منتها شخص باید عاقل، بالغ و مکلف باشد و به عنوان وظیفه این کار را 

انجام که امر این جنبه تزکاری و تعلیمی را دارد.
وی ادامه داد: یکسری آیات هم هستند که به مرحله اجرا می رسد، مثلًا در آموزش و 
پرورش یا وزارت بهداشت و درمان و غیره تشکیلاتی وجود دارد که کارمندان، کارکنان، 
ورودی و خروجی دارد و به آن ها می گویند باید تحت این شرایط انجام وظیفه کنید. 
مثلًا اگر به یک خانم که پرستار است بگویند آرایش کرده و لاک زده نباید بیایید 

و باید عفاف و حجاب را رعایت کنید و او قبول نکرد باید با او برخورد اجرایی کنند و 
بگویند خانوم جای شما اینجا نیست یا آقای پزشک یا معلم جای شما اینجا نیست و 
این جنبه اجرایی دارد. اکرمی یادآور شد: در قانون عفاف و حجابی که ما داریم گفته 
شده 24 دستگاه اجرایی وظیفه شان اول رعایت این قانون در  سازمان ها، موسسه ها و 
تشکیلاتی که دارند است اما متاسفانه این مورد مراعات نمی شود مگر این که عده ای به 
صورت اندک آن را رعایت کنند. وی خاطر نشان کرد: بعضی هم اصلًا بحث شان گناه 
و معصیت نیست، بی حجابی بدحجابی و  سرقت و دزدی برایشان حرفه و شغل است 
کاری به این ندارند که بد یا زشت است، مضر یا مفید است و مخالف آزادی است یا خیر. 
به نظرم می آید امر به معروف و نهی از منکر در مورد آنهایی که متجاهر به فسق هستند 

اصلًا وارد این وادی ها نمی شود بلکه بحث قانون است.
این فعال سیاسی بیان کرد: به طور مثال آیین نامه راهنمایی و رانندگی را نگاه 
کنید، می گوید راننده ورود ممنوع نباید برود و عبور ممنوع نباید انجام دهد یا جلوی 
بیمارستان بوق نزند نصف شب آژیر نکشد. این بحث که امر به معروف و نهی از منکر 
نیست بلکه تخلفات آشکار جامعه است که با امنیت، آرامش و آسایش جامعه سروکار 

دارد که باید برخورد کنند. حال می خواهد کسی خوشش بیاید یا نیاید.
وی ادامه داد: حال این کار را  از چه طریقی انجام می دهند؛ از طریق دوربین یا 
مواجهه مستقیم، من معتقدم باید یک مقوله جداگانه برای این کار باز شود تا افرادی 
که بنا ندارند نظم را در رفت و آمد، معاملات، اقتصاد، سیاست و امثال این ها رعایت 
کنند و متجاهر به فسق هستند، در وادی  امر به معروف و نهی از منکر نگذاریم زیرا ما 

قانون پذیری در جامعه داریم و قانون گریزی و قانون ستیزی را قبول نداریم. 

روح الله جمعه ای *
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12 خوردنی ممنوعه در پیاده روی اربعین

عدم رعایت بهداشت دهان و دندان موجب بیماری های مختلفی در دهان می 
شود. بعد از خوردن هر ماده غذایی قسمتی از آنها در میان دندان ها به جای می 
ماند، زدودن این مواد فقط با کمک مسواک و نخ دندان قابل انجام است. طرز صحیح 

مسواک زدن و استفاده از نخ دندان به طور مستمر بسیار مهم می باشد.
اگر مسواک درست زده نشود امکان دارد مواد غذایی همچنان در دهان و در میان 
دندان ها باقی بماند که به مرور زمان باعث پوسیدگی دندان ها و عفونت لثه و دیگر 
مشکلات بشوند. یکی از مشکلاتی که برای اغلب افراد به وجود می آید، آبسه و 
عفونت دندان می باشد. آبسه در داخل دندان یا معمولا روی لثه ایجاد می شود. آبسه 
معمولا زمانی ایجاد می شود که دندانی شکسته یا ترک خورده باشد و در صورت عدم 
رسیدگی به آن آبسه ایجاد می شود. زمانی که ریشه دندان ها در معرض پوسیدگی 

باشد امکان بروز آبسه بالا می رود.
آبسه دندان:

آبسه دندان عموما عفونتی است که به دلیل پوسیدگی دندان ها یا بیماری پریودنتال 
در دهان به وجود می آید. وقتی دندانی پوسیده می شود یا ترک می خورد و می شکند 
در معرض نفوذ باکتری ها و میکروب ها قرار می گیرد. پالپ قسمتی از دندان می 
باشد، بافت نرم دندان و عصب و دیگر عروق خونی داخل آن قرار دارد. وقتی میکروب 

ها در به این قسمت نفوذ کنند در مرور زمان موجب مرگ پالپ می شوند.
در این صورت میکروب ها و باکتری ها به ریشه می رسند که باعث ایجاد آبسه روی 
دندان و لثه می شوند. اگر آبسه درمان نشود باعث ایجاد عفونت لثه و استخوان های 

فک و ... می گردد. 
آبسه امکان دارد در هر جایی از بدن ظاهر شود که علل مختلفی دارد، اما اگر در 
دهان ایجاد شود عموما علت آن باکتری ها و نفوذ میکروب ها به ریشه دندان می 

باشد.

همانطور که گفته شد آبسه روی لثه و در انتهای ریشه دندان ایجاد می شود. آبسه 
وقتی روی عصب دندان تشکیل شود درد زیادی را به همراه خواهد داشت تا زمانی 
که به بیرون از لثه و در دهان ایجاد شود این درد کم کم کاهش می یابد اما با این حال 
باید آن را درمان نمود. وقتی دهان دچار آبسه شود می تواند با خود سر درد به همراه 
داشته باشد. در واقع آبسه یک واکنش دفاعی بدن به عفونت می باشد. وقتی باکتری 
ها به قسمت های داخلی لثه و دندان نفوذ می کنند بدن نسبت به آنها واکنش نشان 

می دهد و گلبول های قرمز را آزاد می کند.
در نتیجه برای آنکه عفونت به دیگر جاها نفوذ نکند اطراف آن یک پوشش ایجاد می 
شود که به آن آبسه گفته می شود. اگر این پوشش بتواند با عفونت مبارزه کند آبسه 
بعد از یک روز بهبود پیدا می کند در غیر این صورت امکان دارد به جاهای دیگر نیز 

نفوذ کند.
انواع آبسه در دهان:

همانطور که گفته شد آبسه یا در دندان یا روی لثه ایجاد می شود.
آبسه دندان:

آبسه ای که در داخل دندان تشکیل می شود، آبسه پری اپیکال است. وقتی باکتری 
ها به پالپ دندان می رسند باعث کشته شده عصب دندان می شوند بدین ترتیب 
باکتری ها با گذشتن از عصب به ریشه دندان ها نفوذ می کنند. باکتری در ریشه ایجاد 
عفونت می کند. این عفونت به استخوان فک نیز سرایت می کند. آبسه دندان بسیار 
دردناک می باشد و به خودی خود درمان نمی شود. آبسه دندان اگر درمان نگردد می 

تواند مشکلات جدی را در پی داشته باشد.
آبسه لثه:

اغلب اوقات آبسه روی لثه و در امتداد ریشه دندان ایجاد می شود که به آن آبسه 
پریودنتال می گویند. وقتی باقی مانده غذا از بین دندان و لثه زدوده نشود می تواند، 

روی لثه و در میان دندان ها آبسه ایجاد می شود.
عوامل ایجاد آبسه:

• عدم رعایت بهداشت دهان و دندان 
• مصرف زیاد مواد شیرین 

• بیماری پریودنتال
• در بیماران دیابتی

• در بیمارانی که شیمی درمانی و پرتو درمانی می شوند.
• باقی ماندن مواد غذایی میان دندان ها 

علائم ایجاد آبسه:
• ایجاد ورم در لثه
• لق شدن دندان

• حساس شدن لثه و دندان 
• تغییر رنگ لثه

• ورم صورت
• دندان درد 

• تب
• اسپاسم و گرفتگی استخوان فک 

همانطور که گفته شد آبسه خود به خود درمان نمی شود و برای درمان آن باید به 
دندانپزشکی مراجعه کنید. آبسه تا وقتی باز نشود درد دندان همراه بیمار خواهد بود. 
زمانی که آبسه پاره شود درد دندان کاهش می یابد ولی با این حال باید درمان شود 

زیرا مانند یک زخم سر باز می ماند که در برابر نفوذ باکتری ها قرار می گیرد.
چرکی که در آبسه وجود دارد باید خالی شود در غیر این صورت می تواند به جاهای 
دیگر دهان نفوذ کند و حتی می تواند به سر و گردن نیز برسد که در این صورت عفونت 

در بدن و خون پراکنده خواهد شد.
به همین دلیل توصیه می کنیم که در صورت بروز آبسه حتما به دندانپزشک مراجعه 
کنید. اگر در گذشته به آبسه دچار شده اید و ابسه به خودی خود بهبود یافته نباید فکر 

کنید که این اتفاق همیشه برای شما خواهد افتاد.
بدن انسان ها با هم متفاوت می باشد و برخی از مواقع بدن در یک زمانی ضعیف 
تر از زمان قبل خواهد بود. هر چه بدن ضعیف تر باشد امکان بهبود آبسه به صفر 

می رسد.
درمان آبسه:

بسته به اینکه آبسه در دندان یا ری لثه به وجود آمده باشد درمان آن متفاوت است.
• مصرف آنتی بیوتیک تجویز شده توسط پزشک

• بریدن آبسه و خالی کردن چرک ان توسط پزشک
• کشیدن دندانی که آبسه در آن ایجاد شده 

• درمان ریشه ) عصب کشی(
جلوگیری از بروز آبسه:

• رعایت بهداشت دهان و دندان ) استفاده صحیح از مسواک بعد از هر وعده غذایی 
و نخ دندان به طور مستمر(

• تعویض مسواک هر دو ماه 
• مراجعه به دندانپزشکی هر 6 ماه یک بار 

• استفاده از دهانشویه 
• کاهش مصرف مواد شیرین

در زمان بروز آبسه تا وقتی که به دندانپزشک مراجعه می کنید از محلول آب ولرم و 
نمک به عنوان دهانشویه استفاده نمایید.

علائم ایجاد آبسه چیست ؟

چرا احتمال مسمومیت غذایی در سفر بیشتر است؟عفونت دندان یا آبسه و روش های درمان آن

مسمومیت غذایی در سفر
 و توصیه های سلامتی

هرچند هرجا و هر زمانی می توانید دچار مسمومیت غذایی شوید؛ اما وقتی به 
کشور دیگری سفر می کنید، این احتمال بیشتر می شود. زیرا بیشتر ممکن است 
در معرض باکتری ها و بیماری های خارجی قرار بگیرید که بدنتان با آن ها آشنا 

نیست و نمی داند چه باید بکند.
مسموم شدن در سفر مثل یک کابوس است: اولین شب اقامتتان در یک شهر یا 
کشور جدید غذایی می خورید و بعد ... طی روزهایی که در سفر هستید با اسهال 
و استفراغ و بدحالی مواجهید. این وضعیت آزاردهنده به نام مسمومیت غذایی 
معروف است و هرچند علائم آن به شدت ناراحت کننده است؛ اما عارضه ای بسیار 
شایع می باشد. بسته به زمان سفر و مقصد سفر، چیزی بین 30 تا 70 درصد 
از مسافران به اسهال مسافرتی دچار می شوند که علائم آن شکم درد و اسهال و 

استفراغ است.
بنابراین به عنوان کسی که قصد سفر دارد چه می توانید بکنید که این اتفاق 

آزاردهنده روی ندهد و اگر روی داد چه باید بکنید.
علت مسمومیت غذایی چیست؟

»مسمومیت غذایی« یک عبارت ژنریک است که به بیش از 250 نوع بیماری 
ناشی از غذا گفته می شود که عامل آن ها انواع میکروب ها و پاتوژن ها )عوامل 
بیماری زا( هستند؛ اما بیشتر اوقات وقتی به دلیل غذا یا نوشیدنی در مسافرت 

حالمان بد می شود، علت آن باکتری ها، ویروس ها یا انگل ها هستند.
عوامل باکتریایی، از منابعی مانند ای – کولای یا سالمونلا از گوشتی که خوب 
پخته نشده، ماهی خام یا تخم مرغ عسلی، متداول ترین علت مسمومیت غذایی 

اند.
باکتری استافیلوکوک اورئوس که در محصولات لبنی غیرپاستوریزه وجود دارد 

هم می تواند سمی تولید کند که منجر به اسهال و استفراغ خواهد شد.
همچنین، ممکن است خود غذا مشکلی نداشته باشد، بلکه فردی که غذا را تهیه 
کرده آلودگی داشته که آن را به غذا منتقل کرده است. عفونت های ویروسی به 
بدنتان راه پیدا می کنند چون کسی که غذای شما را تهیه کرده، به چیزی مثل 

انگل نوروویروس شکم مبتلا بوده و آن را از طریق غذا به شما انتقال داده است.
یک عفونت انگلی نیز از چیزی مثل ژیاردیا که می تواند از سطوح آلوده به مدفوع 
منتقل شود، می تواند بیماری ناشی از غذا شود. شما می توانید مثلا با نوشیدن 

آبی که آلوده به مدفوع است، به این انگل مبتلا شوید.
چرا احتمال مسمومیت غذایی در سفر بیشتر است؟

هرچند هرجا و هر زمانی می توانید دچار مسمومیت غذایی شوید؛ اما وقتی 
به کشور دیگری سفر می کنید، این احتمال بیشتر می شود. زیرا بیشتر ممکن 
است در معرض باکتری ها و بیماری های خارجی قرار بگیرید که بدنتان با آن ها 
آشنا نیست و نمی داند چه باید بکند. اولین مثال، نوشیدن آب است. وقتی در یک 
کشور در حال توسعه هستید، آب شیر دارای باکتری ها یا انگل هایی است که به 

آن ها عادت ندارید و بدنتان هم در برابر آن ها ایمن نیست.
افرادی که در این کشورها زندگی می کنند نسبت به این پاتوژن ها مقاوم شده اند 
و بدنشان ایمنی دارد، اما با این حال افراد بومی هم ممکن است بیمار شوند. بدن 

شما طی مسافرت کوتاه مدتی که می روید فرصتی ندارد تا به این ایمنی برسد.
البته احتمال اینکه به مسمومیت غذایی مبتلا شوید، بستگی به کشور مقصدتان 
دارد. مثلا خیلی از قسمت های آسیا، آفریقا، مکزیک و آمریکای مرکزی و جنوبی از 

نواحی پُرریسک محسوب می شوند.
از کجا بدانید دچار مسمومیت غذایی شده اید؟

به طور معمول، علائم آزاردهنده ی مسمومیت غذایی مثل شکم درد و اسهال 
و استفراغ، بین 30 دقیقه تا 6 ساعت بعد از مصرف آب یا غذای آلوده خود را 
نشان می دهند. در بیشتر موارد، مدت علائم کوتاه بوده و فقط 24 ساعت طول 
می کشد؛ اما علائم دیگر می توانند نشان دهنده ی مشکل جدی تری باشند. اگر 
تب دارید، شکم دردتان خیلی شدید است، یا در استفراغ یا مدفوعتان خون دارید، 
می تواند به معنی یک عفونت باکتریایی باشد که نیاز به آنتی بیوتیک دارید تا درمان 

شوید.
چگونه مسمومیت غذایی را در سفر درمان کنید؟

اگر با خوردن غذاهای سرراهی مسموم شدید، برای زودتر بهترشدن حالتان این 
کارها را انجام دهید:

به محض اینکه علائمتان شروع شد، می توانید داروهای بدون نسخه مانند 
پپتوبیسمول یا ایمودیوم مصرف کنید تا اسهال و تهوعتان کمتر شود.

اما اگر به هیچ دارویی دسترسی ندارید: سعی کنید تا جایی که ممکن است 
بدنتان را هیدراته نگه دارید. دهیدراته یا کم آب شدن بدن یکی از اصلی ترین 
مشکلاتی است که در مسمومیت غذایی رخ می دهد و ممکن است بحران ایجاد 
کند. زیرا در این وضعیت شما مایعات زیادی از دست می دهید، پس باید هر 
چه زودتر آب رسانی به بدنتان را شروع کنید. حتما از آب بطری یا آب جوشیده 

استفاده کنید تا حالتان بدتر نشود.
همچنین لازم است الکترولیت های از دست رفته بدن را جبران کنید. اگر پودر او 
آر اس )ORS( ندارید، یک لیتر آب را به جوش بیاورید، 6 قاشق چای خوری شکر 
و نیم تا یک قاشق  چای خوری نمک در آن بریزید، اجازه دهید خنک شود و کم کم 

بنوشید تا الکترولیت های از دست رفته جایگزین شوند.
اگر گرسنه نیستید، غذا نخورید و به همان مایعات بسنده کنید.

اگر هم گرسنه هستید یک غذای سبک بخورید و از خوردن غذاهایی که روده ها 
را تحریک می کنند، مثل چای و قهوه، لبنیات یا غذای تند و چرب پرهیز کنید.

معمولا توصیه می شود مدتی غذاهای سبُک بخورید تا معده تان بتواند خودش 
را بازیابی کند. خوردن غذاهای سنگین یا لبنیات و غذاهای ادویه دار می توانند 
معده را تحریک کرده و حالتان را بدتر کنند؛ اما سوپ ساده و کم چرب و نان و برنج 
کته غذاهای خوبی هستند که ضمنا نمک دارند و به جایگزین کردن الکترولیت ها 

کمک می کنند.
چگونه از مسمومیت غذایی در سفر پیشگیری کنید؟

مسمومیت های غذایی ارتباط خیلی نزدیکی با نحوه ی آماده سازی غذا دارند.
پیش از سفر سعی کنید اطلاعات لازم را در مورد وضعیت آب و غذای مقصد مورد 
نظرتان به دست آورید و از پزشک در مورد واکسن هایی که لازم است بزنید سوال 
کنید، مثلا واکسن هپاتیت A. این ویروس علائمی مشابه مسمومیت غذایی دارد 

و می تواند از طریق آب و غذای آلوده منتشر شود.
حتما خودتان را بیمه سفر کنید. بیمه های مسافرتی در صورتی که نیاز به بستری 

شدن در بیمارستان پیدا کنید کمک زیادی می کنند.
با این حال در بیشتر موارد، بسته بندی خوب غذا شرط سلامت آن است.

و  ایمودیوم  درامامین،  ایبوپروفن،  استامینوفن،  مانند  داروهایی  خودتان  با 
پپتوبیسمول همراه داشته باشید. آب بطری و پودر او آر اس نیز حتما باید همراه تان 
باشد. ضدعفونی کننده ی دست با خود داشته باشید. شستن دست ها با آب آلوده 

می تواند بدتر از نشستن دست ها باشد.
نسبت به کاملا پخته بودن غذا دقیق باشید. گاهی چیزهای کوچکی مانند 
تکه های یخی که با آب تصفیه نشده درست شده اند، یا میوه هایی که با آب آلوده 

شسته شده اند می توانند مریضتان کنند.
چه باید بکنید اگر به مسمومیت غذایی دچار شدید؟

اثرات مسمومیت های غذایی می تواند شکم درد یا ناخوشی کوتاه مدت باشد یا 
به بستری شدن در بیمارستان منتهی شود. اگر علائم بدی دارید، هرچه زودتر به 

پزشک مراجعه کنید تا در کاهش علائم کمکتان کند.

سلامت

یک متخصص روانشناسی :

تیپ شخصیتی خود را بشناسید!
استاد روانشناسی ویژگی تیپ های شخصیتی مختلف در جامعه را تشریح کرد.

سمیه شاهمرادی روانشناس و عضو هیأت علمی دانشگاه تهران در برنامه 
برنامه حال خوب  شبکه سلامت سیما درباره  انواع تیپ های شخصیتی،گفت: 
برمبنای آزمون تیپ شناسی جان هالند، می توان افراد را به 6 تیپ شخصیتی 

قراردادی، تهوری، واقعگرا، جستجوگر، اجتماعی و هنری تقسیم بندی کرد.
وی ادامه داد: قراردادی ها در چارچوب کار می کنند و بسیار منظم هستند، 
تهوری ها افراد هیجان خواهی هستند که قدرت را دوست دارند وهمچنین در 
چارچوب بودن را دوست ندارند. شخصیت های اجتماعی صفت بارز برون گرایی 
را دارند و از فعالیت های اجتماعی که شامل کمک به دیگران باشد لذت می برند.

این روانشناس یادآور شد: تیپ واقع گرا معمولا در رشته های فنی مهندسی 
کار می کنند، افرادی که از کار با ابزار لذت می برند و معمولا دارای احساسات 

عمیقی نیستند.
این روانشناس متذکر شد: در تیپ جستجوگر، ذهن این افراد علاقه به مطالعه 
و تحقیق دارد و معمولًا در مشاغلی مشغول هستند که تحقیق و پژوهش در آنها 

حرف اول را می زند.
در  هنری  وبوی  رنگ  معمولًا  هنری  تیپ  با  افراد  در  کرد:  ابراز  شاهمرادی 
زندگیشان جاریست. این افراد روحیه حساسی دارند همراه با احساسات عمیق، 

نظم و ترتیب کمی دارند و در چهارچوب نمی گنجند
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران گفت: اولین چیزی که به فضای خانواده 
آرامش و صلح می بخشد خودشناسی و دیگر شناسی است. با اشراف در خلق 
و خوی خود و افراد خانواده شاهد درگیری کمتری بین اعضای خانواده خواهیم 
بود؛ در این صورت این افراد سعی نمی کنند دیگران را مجبور کنند که شبیه آنها 

شوند.
وی گفت: اگر تیپ شخصیتی همسران با یکدیگر متفاوت باشد نمی توان به هر 
طرف گفت تغییر روش پیدا کنند، بلکه باید با  شناخت تیپ شخصیتی همسر، 

رفتارهای او را ترجمه کنند و ابراز علاقه به زبان او را قبول کنند .
شاهمرادی گفت: اگر اعضای خانواده هر کدام تیپ شخصیتی مختلفی دارند 

باید سعی کنیم تفاوت های فردی یکدیگر را بپذیریم.
این روانشناس تاکید کرد: شناخت تیپ افراد خانواده نقش موثری در روابط 

اعضای خانواده با یکدیگر دارد.
شاهمرادی گفت: رابطه ای که در آن صحبت کردن وجود دارد، به  مراتب بهتر از 
رابطه ای است که در آن گفت وگو وجود ندارد؛ گفت وگو حتی اگربا مشاجره انجام 

شود بهتر از رابطه بدون گفت وگوست . گفت وگو زمینه شناخت را مهیا می کند.
 وی تاکید کرد: از تفاوتهای فردی نترسیم و سعی کنیم با گفت وگو قدم های هر 

چند اندک به سمت یکدیگر برداریم.
شاهمرادی از اهمیت مشاوره قبل از ازدواج و شناخت تیپ های شخصیتی 
صحبت کرد و همچنین تاکید کرد: بعضی از صفات اگر در زوجین بطور مشترک 
وجود داشته باشد اختلافات را تشدید خواهد کرد از جمله این صفات روان 

رنجوری است.
این روانشناس گفت: انسان روان رنجور پرتنش است و زود از کوره در می رود. 
آنها آدم های زودرنج و احساسی هستند؛ در واقع آستانه تحمل کمتری دارند و 

پتانسیل پرخاشگری و اضطراب بالایی دارند.
این متخصص روانشناسی از مهارت های ارتباطی به عنوان مهمترین اصول 
زندگی مشترک نام برد و افزود: این مهارت ها شامل مهارت گوش دادن، مهارت 

تعامل و مهارت گذشت است.
عضو هیأت علمی دانشگاه تهران گفت: تفاوت های شخصیتی در نگاه اول 
ممکن است جذاب به نظر برسند وافراد جذب انسان های متضاد خود شوند اما 
این جذابیت ها آنی و گذرا هستند و زوجین در دراز مدت با مشکل مواجه خواهند 

شد.
وی تصریح کرد: تذکر این نکته ضروری است که فرایند ازدواج باید بدون عجله 
صورت گیرد. یکی از دلایل اصلی زمان کافی برای ازدواج ،همین جذابیت تضاد 

هاست؛ زیرا با گذشت زمان جذابیت خود را از دست می دهند.
این روانشناس گفت: وراثت، محیط و تربیت، تیپ های شخصیتی مختلف را 

رقم می زند.
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در پیام آیت الله وحید خراسانی مطرح شد؛

تاکید بر دعای جمعی برای تعجیل فرج 
امام زمان)عج( در روز اربعین 

مرجع تقلید شیعیان از زائران حسینی خواست تا صبح روز اربعین برای تعجیل در 
ظهور فرج و رفع گرفتاری مسلمین به صورت دسته جمعی دعا کنند.

آیت الله وحید خراسانی به مناسبت اربعین شهادت حضرت اباعبدالله الحسین علیه 
السلام پیامی صادر کرد.

متن پیام این مرجع تقلید شیعیان به شرح زیر است:زوار قبر سیدالشهداء علیه 
السلام اگر بدانند کجا می روند و به زیارت چه کسی مشرف می شوند، سر از پا در این 

سفر نمی شناسند.
جایی که می روند و مقصد آنان در این سفر، به بیان کسی که کلام او به منزلۀ کلام 
خداست چون حجت بالغه الهیه است عرش خداست و آنچه برای ایشان در این مقصد 

منتهای مطلب است، آن است که آنان زوار خدایند.
هِ علیه السلام: مَا لِمَنْ زَارَ قَبْرَ الْحُسَیْنِ علیه السلام؟ قَالَ: کَانَ کَمَنْ   بِی عَبْدِ اللَّ

َ
قلْتُ لِ

هِ   حَدَکُمْ [؟ قَالَ: کَمَنْ زَارَ رَسُولَ اللَّ
َ
حَداً مِنْکُمْ ]أ

َ
هَ  فِی  عَرْشِهِ . قَالَ: قُلْتُ: مَا لِمَنْ زَارَ أ زَارَ اللَّ

صلی الله علیه وآله.
حدیث صحیح که عقل را مبهوت می کند، این است: عن ابن محبوب، عن اسحاق 
بن عمار، قال: سمعت أبا عبد الله علیه السلام یقول: لیس نبیّ فی السموات والرض 
إلا ویسألون الله تبارک وتعالی أن یؤذن لهم فی زیاره الحسین علیه السلام ففوج ینزل 

ففوج یعرج.
هیچ پیغمبری نیست، یعنی از آن آدمی که شد صفی الله و مسجود تمام ملائکه 
الله، و آن نوحی که نهصد و پنجاه سال مردم را به خدا دعوت کرد و شد نجی الله، 
و آن ابراهیمی که خدا او را مبتلا کرد به کلمات و بعد از تمام آن کلمات از نبوت و 
رسالت و خلت گذشت و به مقام امامت رسید، و آن موسایی که خدا درباره او فرمود: 
ونادیناه من جانب الطور الیمن وقربناه نجیا، و شد کلیم الله، و آن عیسایی که از دم 
روح القدس به وجود آمد و شد کلمه الله و روح الله، همه اینان مسألتشان از خداوند 
تبارک وتعالی این است که به آنان اذن دهد که به زیارت قبر حسین بن علی علیهما 

السلام مشرف شوند.
آیا در آن بقعه چه غوغا است که مطاف تمام انبیا و اولوا العزم از فرستادگان 
خداست. فوجی از آسمان به زمین نازل و فوجی از زمین به آسمان صاعد، و آن 
فوج، مرکب از ملائکه مقربین و انبیا و مرسلین است، و تا قیامت امر بر این منوال 

است.
خوشا به حال کسانی که قدر این نعمت را بدانند و بعد از این سفر که از هر گناهی 
پاکیزه می شوند، مراقب باشند که خود را آلوده نکنند و خدا و امام زمان علیه السلام را 

هرگز فراموش ننمایند.
و هر ماهی یک ختم قرآن بکنند و به روح رسول خدا صلی الله علیه وآله تا امام زمان 
علیه السلام نثار کنند و همه قرآنی را که در دوره ی سال برای چهارده معصوم قرائت 
کردند، به حضرت ولی عصر صاحب العصر والزمان علیه السلام هدیه کنند، که این 
عمل آنان را با امام زمان علیه السلام محشور خواهد کرد و کسی که با او باشد با تمام 

انبیا و اوصیا است.
سزاور است کسانی که از ایران مشرف می شوند، به نیابت امام هشتم علی بن موسی 
الرضا علیهما السلام بروند، و کسانی که از بلاد دیگر به آن حرم شرفیاب می شوند، به 
نیابت سائر معصومین علیهم السلام مشرف شوند، و در این سفر پر برکت چون نائب آن 
مقام رفیع هستند، نظر عنایت حضرت سید الشهدا علیه السلام به آن نائبان به رعایت 

منوب عنه آنان موجب سعادت دنیا و عقبی است.
امید است زوار محترم و مواکب خدوم همه با هم صبح روز اربعین با قرائت دعای فرج 
برای تعجیل فرج آن حضرت و رفع گرفتاری از مسلمانان دعا کنند که از مهمترین موارد 

اجابت دعا، دعای دسته جمعی است. إن شاء الله.
 

دبیرکل کنگره ملی شهدای استان قم :

آستان مقدس بانوی کرامت نقش اساسی 
در ترویج فرهنگ شهادت دارد 

دبیرکل کنگره ملی شهدای استان قم گفت: آستان مقدس حضرت معصومه )س( 
در ترویج فرهنگ ایثار، مقاومت و شهادت نقش بی بدیل و اساسی دارد.

سردار محمدرضا موحد در نشست هم اندیشی شورای اندیشه ورز کنگره ملی شهدای 
استان قم که با حضور نماینده ولی فقیه در استان قم در سالن محراب حرم مطهر 
بانوی کرامت برگزار شد، با اشاره به برگزاری کنگره ملی 6090 شهید استان قم در 
آبان ماه سال جاری، بیان کرد: به فرموده مقام معظم رهبری کنگره های شهدا بایستی 

تولیدمحور بوده و برانگیختگی ایجاد کند.
وی با تاکید بر نقش موثر حرم مطهر بانوی کرامت در ترویج فرهنگ ایثار و شهادت، 
ابراز کرد: مشارکت و استفاده از ظرفیت های موجود آستان مقدس حضرت معصومه 
)س( در تبیین سیره شهدا و برگزاری کنگره ملی 6090 شهید قم بسیار حائز اهمیت 
است که امیدواریم این توانمندی ها و ظرفیت ها به خوبی در حفظ و زنده نگه داشتن یاد 

و خاطره شهدا به کار گرفته شود.
فرمانده سپاه امام علی بن ابی طالب)ع( در خصوص نقش رزمندگان قمی در دوران 
دفاع مقدس بیان کرد: مردم ولایت مدار و انقلابی استان قم در کنار نقش آفرینی در 
تامین امنیت مناطق مرزی شمال غرب و جنوب شرق کشور، در جبهه مقاومت نیز 
حضور چشمگیری داشته اند و با شکست حصر شهرک های شیعه نشین نبل و الزهرا، 
مهر تاییدی بر اثرگذاری رزمندگان قمی در دفاع از آرمان های انقلاب زدند و زمینه 

پیروزی های دیگری را نیز برای جبهه مقاومت فراهم کردند.
علی اکبر خوش گفتار مقدم رئیس ستاد کنگره ملی شهدای استان قم نیز در ادامه 
این نشست با بیان اینکه تا کنون 7 جلد کتاب توسط کنگره به چاپ و رونمایی رسیده، 
گفت: تولید 50 کتاب از سیره و زندگانی شهدای قم، تولید سمفونی مقاومت، تهیه 
و تولید تئاتر، ساخت فیلم سینمایی و برگزاری جشنواره فیلم 17 و جشنواره سرود از 

جمله برنامه های کنگره ملی 6090 شهید استان قم است.
وی اضافه کرد: از ابتدای سال 1400 در راستای کمک های مومنانه و خدمت رسانی 
به محرومان، فعالیت هایی همچون آزادسازی زندانیان جرایم غیدعمد، تهیه و توزیع 
بسته های معیشتی و کمک تحصیلی، تعمیر منازل مسکونی نیازمندان و خانواده های 

معظم شهدا و... صورت گرفته است.

 مدیرکل راه و شهرسازی  استان قم:

مسکن ملی در اراضی ۵۶۰ هکتاری 
پردیسان احداث می شود

مدیرکل راه و شهرسازی استان قم  گفت: واحدهای طرح نهضت ملی مسکن که در 
اراضی 560 هکتاری منطقه پردیسان این استان احداث می شود، در 15 محله طراحی 

شده که از نظر خدمات و دسترسی ها مطلوب است. 
محمد صادقی روز دوشنبه در گفت وگویی افزود: 133 هزار نفر در طرح نهضت ملی 

استان قم ثبت نام کرده اند که پیش بینی می شود 85 هزار نفر واجد شرایط باشند.
وی با اشاره به این که منطقه پردیسان به لحاظ شرایط آب و هوایی، جهت وزش باد 
و کیفیت آب بهترین منطقه برای توسعه شهر قم است، اضافه کرد: در سایت 560 
هکتاری پردیسان که برای احداث طرح نهضت ملی مسکن در نظر گرفته شده است، 

ظرفیت احداث 35 هزار واحد وجود دارد. 
شهرک پردیسان در منطقه هشتم شهرداری قم و در جنوب غربی این شهر قم واقع  
شده است، این منطقه در سال 1377 توسط وزارت مسکن و شهرسازی وقت تاسیس 

و در سال 1390 به یکی از مناطق شهرداری قم تبدیل شد.
با بیان این که واحدهای این سایت پنج طبقه روی پیلوت است، ادامه داد:  وی 
طراحی سایت 560 هکتاری 6 ماه به طول انجامید و به گونه ای طراحی شد که درصد 
سطح اشغال کمتر و فضای باز بیشتر شده است. صادقی خاطرنشان کرد: سایت 560 
هکتاری پردیسان در 15 محله احداث می شود، کوچه ها زیر 16 متر طراحی نشده و 
تمام محلات با خیابان های 24 و 35 متری به هم متصل می شود. به گفته وی،  کل 
سایت 560 هکتاری با رینگ 45 متری به هم متصل شده و تمام محلات راه دسترسی 

دارند.
 وی افزود: ریل راه آهن در فاصله 120 متری از کنار سایت 560 هکتاری می گذرد 
انجام  اصفهان  قم-  تهران-  سریع السیر  قطار  ایستگاه  احداث  برای  جانمایی  و 

شده است.
صادقی با بیان این که قم در سرعت و کیفیت پروژه جزو استان های پیشتاز در طرح 
نهضت ملی مسکن است، بیان کرد: با توجه به محدودیت زمین و تعداد متقاضیان 
سعی شده طراحی خوب و مناسبی انجام شود، پیمانکارها در حال تجهیز کارگاه 

هستند و به زودی عملیات ساخت وساز آغاز می شود.

 چرا سختی کار بهورزان نادیده گرفته می شود؛

بهورزان تلاشگران گمنام درنظام سلامت 

گزارش / سمیه حیدری
بهورزان بازوی توانمند شبکه بهداشت و درمان در نظام سلامت هستند که در خانه های 
بهداشت روستایی خدمات سلامت سطح اول را به ساکنان روستا ارائه می دهند؛ آن ها به 
دلیل گستردگی خدمات و شرح وظایفشان و اصل بومی گزینی در به کارگیری بهورزان 

برای سکونت در روستا مشکلات زیادی را متحمل می شوند.
خانه های بهداشت روستایی اولین واحد ارائه خدمات در نظام شبکه های بهداشتی و 
درمانی روستایی هستند و شرح وظایف گسترده ای برای ارائه خدمات بهداشت و درمان 

به ساکنان روستا دارند.
هر خانه بهداشت به طور متوسط جمعیت یک هزار و 500 نفر در روستای اصلی و 
روستاهای اقماری را تحت پوشش قرار می دهد و برای هر یک هزار و 500 نفر یک بهورز 

زن و یک بهورز مرد در نظر گرفته می شود.
شامل  که  خود  شغلی  وظایف  راستای  در  محروم  مناطق  و  روستاها  در  بهورزان 
مراقبت های بهداشتی اولیه است خدماتی از جمله شناخت جمعیتی و زیست محیطی 
روستا، سرشماری خانوارها و جمع آوری اطلاعات آماری کامل جمعیت تحت پوشش 
خانه بهداشت و تنظیم زیج حیاتی )شاخص های بهداشتی( و تشکیل پرونده الکترونیک 
خانوار، برقراری ارتباط با مردم و جلب مشارکت آنان در زمینه های مختلف بهداشتی و 
آموزش همگانی سلامت در کلیه زمینه های بهداشتی را به جمعیت تحت پوشش خود در 

روستای اصلی و روستاهای اقماری ارائه می نمایند.
ارائه خدمات سلامت خانواده به کلیه گروه های هدف، برنامه مراقبت کودکان، نوزادان 
و مادران باردار، انجام مشاوره قبل از ازدواج، ارائه خدمات باروری سالم و برنامه های 
افزایش جمعیت، ارائه خدمات سلامت دهان و دندان، آموزش تغذیه، مراقبت از سلامت 
سالمندان، میان سالان، جوانان، نوجوانان و دانش آموزان از دیگر وظایف بهورزان است.

خدمات پیشگیری و مراقبت از بیماری ها از جمله واکسیناسیون علیه بیماری ها به ویژه 
کرونا، مراقبت از بیماران مبتلا به بیماری های واگیردار، آموزش و مراقبت ویژه زوجین 
ناقل تالاسمی، ارائه مراقبت های بیماری های غیرواگیر و مشارکت در اجرای برنامه های 

توان بخشی نیز توسط بهورزان انجام می شود.
وضعیت  بر  نظارت  غذایی،  مواد  بهداشت  کنترل  شامل  روستا  محیط  بهداشت 
بهداشتی اماکن عمومی،   نظارت بر دفع بهداشتی زباله و فضولات حیوانی، بهسازی 
محیط و منابع آب و فاضلاب، کنترل بهداشت آب، کنترل بهداشت توالت ها و جمع آوری 

صحیح مدفوع و آلودگی های هوا نیز از وظایف بهورزان است.
با توجه به گستردگی شرح وظایف بهورزان، اگر در روستایی بهورز کم باشد و یا نباشد 
تمام این خدمات دچار مشکل و خدشه می شود؛ البته خدمات ارائه شده توسط بهورزان 

بسیار وسیع تر از موارد گفته شده است که در قالب این گزارش نمی گنجد.
خبرنگار ایرنا به مناسبت روز بهورز با تعدادی از بهورزان شاغل در خانه های روستایی قم 

راجع به مشکلاتشان پرسیده است.
یکی از بهورزان با اشاره به سختی کار بهورزان گفت: با توجه به این که خدمات بهورزان 
به تمام اقشار سنی و در تمام بخش ها و به صورت فعال است، اگر کسی برای دریافت 
خدمات مثل واکسیناسیون، فشارخون، دیابت و یا دریافت مراقبت ها به بهورز مراجعه 

نکند، بهورز موظف است خدمت را به درب منازل ببرد.
وی افزود: در بعضی از مناطق جمعیت پراکنده ای در اطراف روستا گاهی در مرغداری، 
قلعه و یا دامداری زندگی می کنند و بهورز مجبور است به این مراکز مراجعه و خدمت ارائه 

کند؛ به ویژه در زمینه واکسیناسیون که باید پوشش 100 درصدی باشد.
وی ادامه داد: همکاری و یا عدم همکاری مردم از مشکلاتی است که همواره متوجه 

کیفیت کار بهورز می باشد.
وی جمعیت شناور روستایی را از دیگر مشکلات برای افزایش پوشش عنوان کرد و 
گفت: جمعیت شناور، غیرایرانی و فصلی که جزو جمعیت روستا نیستند و فقط در فصول 
گرم سال و یا در فصول کشت و کار در روستا ساکن می شوند، معمولا در سامانه الکترونیک 

ثبت خدمت، ثبت نام می شوند ولی برای دریافت هیچ خدمتی مراجعه نمی کنند.
وی افزود: این مساله باعث می شود پوشش خدمات و درصد شاخص های ارائه خدمت 
توسط بهورزان آن روستا کاهش یابد و این مساله از نگرانی های بهورزان است که دائم ارائه 

خدمت می دهند، ولی درصد پوشش ها مراقبت ها پایین می آید.
یکی دیگر از بهورزان با اشاره به این که پایین بودن حقوق و مزایا از جمله مشکلات 
بهورزان است، بیان کرد: با توجه به این که بیشتر بهورزان با مدرک دیپلم،  سیکل و یا پنجم 
ابتدایی کار می کنند، مشکلات زیادی به خصوص در زمینه حقوق دارند و لازم است 

مسوولان فکر اساسی نمایند.
وی با بیان این که بهورزان متعهد خدمت در روستا هستند، تصریح کرد: زندگی در 
روستا مشکلات و چالش های زیادی را برای این قشر دارد، به ویژه بعد از این که فرزندان 
بزرگ می شوند و نیاز به اماکن تفریحی، ورزشی و آموزشی دارند و فرزندان از این امکانات 

محروم هستند.
وی افزود: برخی خانواده ها نیز برای اینکه بتوانند امکاناتی از جمله کلاس زبان، کنکور 
و یا تفریح برای فرزندانشان فراهم باشد، مجبور هستند دائما بین شهر و روستا در تردد 

باشند.
وی همچنین از سخت و پیچیده بودن وظایف بهورزان انتقاد کرد و افزود: خدمات 
بهورزان تمام گروه های سنی را دربرمی گیرد و گستردگی آن باعث خستگی بهورزان شده 

است.
از جان گذشتگی بهورزان در اپیدمی کرونا نادیده گرفته شد

بهورز دیگری نیز گفت: بعضی خانه های بهداشت فرسوده و قدیمی شده و در مقابل 
بلایای طبیعی از جمله زلزله به سرعت تخریب می شود.

وی با بیان این که این خانه های بهداشت نیاز به بهسازی و بعضا بازسازی دارد، افزود: 
خانه بهداشت باید در هر بحران و بلایایی ارائه دهنده خدمات پیشگیری، مراقبتی و 

درمانی باشد؛ باید در ساختمانی ایمن و استاندارد بنا باشد.
و  عمرانی  بودجه  محل  از  داریم  درخواست  استان  مسوولان  از  کرد:  اضافه  وی 
مشارکت های مردمی مبلغی را برای بهسازی و یا بازسازی هرچه سریع تر خانه های 
ارائه  برای  افتاد درب خانه بهداشت  اتفاقی  اگر  تا  ناایمن تخصیص دهند  بهداشت 
خدمات بهداشتی و درمانی باز باشد. این بهورز با انتقاد از نادیده گیری خدمات بهورزان 
در اپیدمی کرونا،  گفت: بهورزان در اپیدمی کرونا واقعا فداکاری کردند و اقداماتی فراتر از 

شرح وظایفشان انجام دادند، ولی متاسفانه دیده نشدند.
وی افزود: بهورزان اقدامات زیادی برای بهسازی محیط آموزش مردم، پیگیری بیماران 
با مراجعه به درب منزل، کنترل سلامتی بیماران مبتلا، ره گیری خانواده ها به صورت 
از  دارد  دادند که جا  انجام  کرونا  واکسیناسیون سراسری  انجام  و  تلفنی  و  حضوری 

زحماتشان تقدیر شود.
وی اضافه کرد: بهورزان در دوران اپیدمی کرونا به منزل سالمندان و بیماران ناتوان 

می رفتند و جویای احوال بودند و واکسیناسیونشان را انجام می دادند.
تاکنون درب هیچ خانه بهداشتی بسته نشده است

مدیر مرکز آموزش بهورزی و توانمندسازی نیروی انسانی مرکز بهداشت قم گفت: 
استان قم طبق تشکیلات مصوب باید 127 بهورز داشته باشد، ولی در حال حاضر 82 

بهورز در 60 خانه بهداشت مشغول به کار دارد.
لیلا خلیفه قلی افزود: کمبود نیروی بهورز مشکلات زیادی را از نظر بهداشت و درمان 

در روستایی که بهورز ندارد و یا کمبود بهورز دارد، می تواند ایجاد کند.
وی اضافه کرد: تاکنون در استان قم خانه بهداشتی که درب آن بسته باشد نداشتیم، 
در برخی روستاها که به دلیل مهاجرت به شهر تعداد جمعیت به زیر 500 نفر رسیده درب 

خانه بهداشت را نبسته ایم تا امکان استفاده از خدمات برای مردم فراهم باشد.
وی تاکید کرد: با توجه به این که خانه بهداشت تنها نماینده شبکه بهداشت و درمان در 
روستاست و مردم روستا دسترسی به خدمات بهداشتی و درمانی در شهر را ندارند، تمام 
تلاش نظام سلامت این است که به هیچ عنوان درب هیچ خانه بهداشتی بسته نشود و 

نیروها ارائه خدمت نمایند.
خلیفه قلی با بیان این که امسال تعداد 21 بهورز در قم جذب می شود، گفت: استان 

قم با 60 خانه بهداشت دارای 82 بهورز شامل 25 بهورز مرد و 57 بهورز زن می باشد.
وی از مسوولان درخواست کرد: قشر بهورزان را که بازوی سلامت جامعه هستند بیش 

از گذشته ارج نهند و به مشکلات عدیده آن ها رسیدگی کنند.

*وحید حاج سعیدی
 »عقربه های ساعت چند دقیقه به 6 صبح بدهکار هستند. طلایی خورشید 
برای بیداری مردم در تلاش است. اوستا مهدی کرکره مغازه را بالا می دهد و 
الوارها را آماده بُرش می کند. اره چوب   بری را روشن و کار آغاز می شود و این به 

معنای ساعت بیداری طبقات بالای مغازه و سایر همسایه های مجاور است!
در واقع ساعت بیدارباش واحدهای مسکونی مجاور، بستگی به میزان عجله 
و نوع سفارشات مشتریان اوستا مهدی دارد! صدای گوش خراش اره برقی، 
زوزه های ممتد رنده و سمباده برقی، انتشار خاک اره در فضای پیاده رو با هواکش 
قوی و صدای تق   تق چکش و منگنه برقی بخشی از مزاحمت های روزانه این 
نجاری در منطقه مسکونی است. البته سد معبر در پیاده   رو که به کارگاه تابستانه 
اوستا تبدیل شده و بوی رنگ و روغن جلا و پلی اِستر از دیگر موارد آزاردهنده این 

کارگاه نجاری در قلب شهر به حساب می آیند.«
با افزایش واحدهای تجاری در جوار منازل مسکونی به ویژه پس از گسترش 
آپارتمان سازی، مزاحمت ها و گرفتاری هایی که مشاغل مزاحم برای ساکنان 
واحدهای مسکونی یا تجاری ایجاد می کنند، به یکی از دغدغه های اساسی 
شهروندان در شهرهای کوچک و بزرگ تبدیل شده که در بسیاری مواقع هیچ 

راهکار مطمئنی برای مقابله با این معضل شبانه روزی نمی یابند.
پیگیری ها و اعتراضات هم معمولًا کارساز نیستند چرا که هنوز راهکار عملی آنی 
برای اجرای قوانین و مقررات وضع شده در خصوص مشاغل مزاحم تدوین نشده 
است و اگر هم تدوین شده، هنوز در فاز اجرا قرار نگرفته است و یا به کندی در 

حال اجرا است.
مشاغل مزاحم کدامند؟

مشاغل مزاحم و آلاینده به شغل هایی اطلاق می شوند که به علت ایجاد سر و 
صدا )آلودگی صوتی(، آلاینده بودن )پخش دود و بوی رنگ و تینر، گرد و غبار، 
خاک اره، مواد زائد نظیر روغن سوخته، براده آهن و …( و اشغال بخش اعظم 
پیاده   رو و خیابان در هنگام کار، باعث ایجاد مزاحمت برای ساکنان واحدهای 

مسکونی و کسبه مغازه های مجاور و افراد عبوری از پیاده   رو می شوند.
زندگی با اعمال شاقه در مجاورت مشاغل مزاحم!

بدون شک ساکنان مجتمع های مسکونی و واحدهایی که در مجاورت این 
مشاغل مزاحم سکونت دارند، نوعی زندگی با اعمال شاقه را تجربه می کنند.

از دیگر تبعات نامناسب این مشاغل نوع پوشش و ادبیات برخی از صاحبان و 
کارگران این کارگاه ها است که در مواردی بدون توجه به سن و سال و موقعیت 
اجتماعی ساکنان محل یا همسایگانی در حال عبور و مرور هستند، از الفاظ 

نامناسب استفاده می کنند.
دردمندانه اینکه ساکنان این واحدهای مسکونی هیچ راهکار قانونی و منطقی 
نیز برای حل مشکل خود نمی یابند و به ناچار باید فضای موجود را تحمل کنند 
و در بسیاری مواقع نیز مجبور به مهاجرت و ترک محل سکونت و نقل مکان به 

فضایی آرام تر می شوند.
قانون در مورد مشاغل مزاحم چه تدبیری اندیشیده است؟

هر چند قانون در مورد مشاغل مزاحم تدابیری اندیشیده است و ممانعت هایی 
در مورد تأسیس و تغییر مکان این مشاغل به عمل آورده ولی به نظر اجرای این 

موارد قانونی و تسریع در روند اجرایی آن نیاز به تدوین قوانین دیگری دارد.
متن بند 20 ماده 55 قانون شهرداری

به منظور جلوگیری از ایجاد و تأسیس تمام اماکنی که به نحوی از انحاء موجب 
بروز مزاحمت برای ساکنان یا مخالف اصول بهداشت در شهرهاست، شهرداری 
مکلف است از تأسیس کارخانه ها – کارگاه ها – گاراژهای عمومی و تعمیرگاه ها و 
دکان ها و همچنین مراکزی که مواد محترقه می سازند و اصطبل چارپایان و مراکز 

دامداری و به طور کلی تمام مشاغل و کسب هایی که ایجاد مزاحمت و سر و 
صدا کنند یا تولید دود یا عفونت جلوگیری کند و در تخریب کوره های آجر و گچ 
و آهک پزی و خزینه گرمابه های عمومی که مخالف بهداشت است، اقدام کند و 
با نظارت و مراقبت در وضع دودکش های اماکن و کارخانه ها و وسائط نقلیه که 
کارکردن آنها دود ایجاد می کند از آلوده شدن هوای شهر جلوگیری کند و هر گاه 
تأسیسات مذکور فوق قبل از تصویب این قانون به وجود آمده باشد آنها را تعطیل 

کند و اگر لازم شود آنها را به خارج از شهر انتقال دهد.
چاره کار چیست؟

قطع به یقین برخورد قهری و پلمب واحدهای تجاری مزاحم چاره کار نیست 
زیرا در این صورت همه روزه تعداد زیادی از مغازه های شهرها به ورطه تعطیلی 
کشیده خواهند شد. بنابراین در وهله اول باید به صورت جدی و قاطع، صدور 
مجوز و پروانه کسب برای افرادی که متقاضی چنین مشاغلی در مناطق مسکونی 
هستند، متوقف شود. در گام بعدی باید با ایجاد شهرک های تخصصی صنوف 
نظیر صنایع خودرویی، ساخت و ساز، نجاری، آهنگری و غیره در محدوده خارج 

شهرها، زمینه انتقال تدریجی این مشاغل را فراهم کرد.
شاید حمایت از انبوه سازان، عدم دریافت عوارض از سازندگان مجتمع ها و 
شهرک های حرفه ای و مشاغل، اعطای وام های کم بهره برای ساخت و یا خرید 
واحدهای تجاری در مکان های یاد شده، تبلیغ و تشویق شهروندان به مراجعه به 
شهرک های تخصصی، ایجاد امکانات رفاهی و مالی در این شهرک ها، حذف یا 
کاهش عوارض سالیانه واحدهای تجاری و غیره در تسریع انتقال این گونه مشاغل 

به شهرک های صنوف مؤثر باشد.
امید است شهرداری ها هم با حمایت از افرادی که قصد ورود به این مقوله را 
دارند، زمینه تسریع ساخت و ساز این مجتمع ها را فراهم سازند و یا با مشارکت 
بخش خصوصی در ساخت، گام های مثبتی برای بهسازی و پالایش شهرهای 

استان و انتقال مشاغل مزاحم به مکان های مناسب بردارند.
* فعال رسانه ای 

  زندگی با اعمال شاقه در مجاورت مشاغل مزاحم!

 جدال »مشاغل مزاحم« با آرامش شهروندان

مرد  »ثروتمندترین  کتاب  در  جورج ساموئل کلاسون 
رایگان  که  است  چیزی  »نصیحت  است:  نوشته  بابل« 
داده می شود، اما مراقب باشید فقط به حرف هایی گوش 

بدهید که ارزشش را داشته باشند.«
و  داریم  را  خودمان  هدف  زندگی  در  ما  از  هرکدام 
تقریبا  نیست.  راحتی  چندان  کار  هم  آن  به  رسیدن 
هیچ کس نمی تواند به شما بگوید که برای رسیدن به آنچه 
می خواهید باید چه کار کنید. همه ما زندگی فوق العاده 
می خواهیم. همه دوست داریم که استقلال مالی داشته 
باشیم یا وقت بیشتری را با خانواده و دوستان بگذرانیم. 
در واقع همه ما می خواهیم مثل قهرمان های داستان ها 
سرنوشتمان را خودمان تعیین کنیم، اما در زندگی واقعی 
چند نفر را می شناسید که در این زمینه موفق شده باشند؟ 
افرادی که راه حل را می دانند به اندازه اسب های تک شاخ 

کمیاب هستند!
ناموفقی دارند و جدا می شوند  ازدواج  از مردم  خیلی 
بیشتر  نیستند.  راضی  مشترکشان  زندگی  از  اینکه  یا 
و  ندارند، ولخرجی می کنند  مالی چندانی  مردم سواد 
بدهی های سنگین دارند. تعداد کسانی که نمی خواهند 
و نمی دانند چطور رفتارشان را تغییر بدهند هم بسیار 
زیاد است. پس چرا باید مثلا از فردی ورشکسته درباره 
پول دارشدن مشورت بخواهیم؟ این اصلا منطقی نیست.

چرا مردم عاشق راهنمایی کردن دیگران هستند؟
مردم عاشق مشورت و راهنمایی کردن دیگران اند و این 
انسان هاست.  تمام  درباره  قدیمی ترین حقایق  از  یکی 
بیشتر ما این طوری هستیم و از نصیحت کردن دیگران 
لذت می بریم. ما عاشق تلاش کردن برای حل مشکلات 
را  کار  این  ندانیم که چطور  اگر  دیگران هستیم، حتی 
انجام بدهیم یا زندگی خودمان هم سخت و پیچیده باشد. 
این مسئله 2 دلیل مهم دارد، یکی ایجاد حس بهتر برای 

خودمان و دیگری سهولت نظردادن درباره بقیه.
احساس  می کنیم،  راهنمایی  را  دیگران  وقتی   .۱

بهتری داریم
و  است  جذاب  و  نشاط آور  دیگران  راهنمایی کردن 
عزت نفس ما را بیشتر می کند. تفاوتی هم ندارد که به 
توصیه شما عمل کنند و راهنمایی شما به آنها کمک کند 
یا نه. در هر صورت این طور فکر می کنید که برای کمک 
نزد من آمده اند و من را عاقل و باتجربه می دانند. پس 
من انسانی موفقم. ممکن است این فکر چندان درست 
نباشد، اما به هرحال راهنمایی کردن دیگران این طوری 
است و به همه چنین احساسی دست می دهد. پس فقط 

شما نیستید که این احساس را دارید.
۲. برای بیشتر مردم بیرون گود نشستن و نظردادن 

راحت تر است
بیشتر مردم هرگز طعم موفقیت واقعی را نمی چشند. 
آنها به افرادی تبدیل می شوند که نه راه پیروزی را می دانند 
و نه راه شکست را. این افراد در واقع تماشاگرانی اند که 
دائم فریاد می زنند و از بازیکنان واقعی که وارد گود زندگی 

شده اند انتقاد می کنند.
متأسفانه بیشتر ما آن قدر مغروریم که نمی توانیم کلمه 
»نمی دانم« را به زبان بیاوریم و گفتن این کلمه را مترادف 
با اعتراف به شکست می دانیم. پس ترجیح می دهیم که 
ظاهرمان را حفظ کنیم و به جای پذیرش شکست، ادعا 

کنیم که از همه چیز سر درمی آوریم.
مشورت با دیگران چه زمانی بی فایده است؟

هرگز از افرادی پند نگیرید که نمی دانند چطور می توانید 
به هدفتان برسید. بهتر است هر توصیه ای را قبول نکنیم و 
سعی کنیم خودمان برای خودمان تصمیم بگیریم. این ما 

هستیم که باید طبق شرایط خاص زندگی، تکلیفمان را با 
همه چیز مشخص کنیم.

بدیهی است که این اصل استثناهایی هم دارد. مثلا 
اگر بخواهیم بندهای اساسنامه شرکتمان را تغییر بدهیم، 
نمی توانیم خودمان به تنهایی وارد گود شویم. برای این کار 

باید با وکیلی باتجربه صحبت کنیم.
به طور کلی، بهتر است در این مواقع به خودمان متکی 

باشیم:
زمانی که باید خطرات کاری را بپذیریم؛

موقع انجام کارهای آزمایشی کوچک برای بررسی 
شرایط؛

هنگام پیش بینی شرایط و امیدواربودن به اتفاقات بهتر.
در این شرایط، کورکورانه عمل کردن به نصیحت های 

خانواده و دوستان فایده ای ندارد.
بیشتر مردم به توصیه های افراد فاقد صلاحیت بیش از 
حد توجه می کنند، در حالی که هر کسی باید در زندگی 
مسیر خودش را برود. منطقی نیست که بخواهید دیگران 
به جای شما تصمیم بگیرند. خودتان باید پاسخ سؤالات تان 
را پیدا کنید. همه ما باید عادت کنیم که برای انجام کارها 
منتظر اجازه بقیه نباشیم و خودمان تصمیم بگیریم. هر 

کسی باید خودش اختیار زندگی اش را در دست بگیرد.
چه وقت باید با بقیه مشورت کنیم؟

طبیعی است که گاهی مجبور می شویم درباره بعضی از 
چیزها توصیه های دیگران را به کار بگیریم. البته بهتر است 
که این موارد را محدود کنیم. قبل از پذیرفتن نصیحت 

دیگران، از خودتان این سؤالات را بپرسید:
آیا مشورت با دیگری درباره این مسئله برایم ارزشی 

دارد؟
توصیه او باعث می شود که نتیجه خوبی بگیرم؟

برخی از زمینه ها و رشته ها هستند که نیازی نیست 
در آنها خودتان متخصص شوید و برای خودتان تصمیم 
نیست  لازم  تجاری  قرارداد  تنظیم  برای  مثلا  بگیرید. 
حقوق بخوانید تا بتوانید بهترین قرارداد را بنویسید، بلکه 
می توانید کار را به کاردان بسپارید. در چنین شرایطی، 

بهترین کار این است که با وکیلی باتجربه مشورت کنید.
امور مهم را نیز بهتر است به افراد باصلاحیت واگذار 
کنیم، مثلا در امور مهم مالی یک شرکت که سرنوشت 
تعداد زیادی از کارمندان را تعیین می کند، نمی توانیم به 
دانش و تجربه خودمان اتکا کنیم. در چنین مواقع مهم و 
حساسی، باید با کسی مشورت کنیم که کارشناس امور 
مالی است و توانسته مشکلات مالی بسیاری از شرکت ها 

را حل کند.
گاهی هم نیازی به استفاده از نظر متخصص نیست، 
مثلا برای طراحی دکوراسیون اتاق خواب لازم نیست که 
طراح داخلی استخدام کنیم. با گشت وگذار در فضای 
خواب،  اتاق  طراحی  سبک های  مشاهده  و  مجازی 
با سلیقه خود  را مطابق  اتاق  و مبلمان  لوازم  می توانیم 

بچینیم.
۵ نکته مهم درباره مشورت کردن با دیگران
۱. در دسترس ترین ها لزوما بهترین ها نیستند

مشکل اصلی اکثر ما این است که با افراد اشتباهی 
مشورت می کنیم. اگر سردرگم شده اید و نمی دانید چطور 
کاری را شروع کنید یا مشکلی را حل کنید، می توانید 
اشکالی  اصلا  این  بشنوید.  را  اطرافیانتان  همه  نظرات 
ندارد، اما عمل به این نظرات و توصیه ها با گوش دادن 
به آنها فرق دارد. به توصیه کسی عمل کنید که می داند 
چه می گوید و تجربه کافی دارد. متأسفانه بیشتر مردم با 
نزدیک ترین و در دسترس ترین افراد مشورت می کنند و 

توصیه هایشان را هم جدی می گیرند، حتی اگر آن افراد 
تخصصی نداشته باشند.

۲. با کسی مشورت کنید که تجربه دارد
قبل از مشورت با هر کسی ابتدا از خودتان بپرسید:

آیا این فرد خودش کار مدنظرم را به خوبی انجام داده 
است؟

این تجربه را به تازگی از سر گذرانده است؟
مشخص  را  همه چیز  تکلیف  سؤال   2 این  به  پاسخ 
می کند. کسی که درباره موضوعی تخصص یا تجربه ای 
ندارد و حتی نتوانسته است مشکل خودش را حل کند، 

نمی تواند فرد مناسبی برای مشورت کردن باشد.
۳. نصیحت کسانی که اطلاعاتشان به روز نیست به 

درد نمی خورد
گاهی توصیه هایی را می شنویم که برای حل مشکلاتمان 
بی فایده اند، البته نه به این دلیل که درست نیستند. دلیل 
گذشته  در  که  است  این  توصیه ها  این  بی فایده بودن 
کاربرد داشته اند و برای امروزمان کارایی ندارند. پس بهتر 
با افرادی  است درباره مسائلی که مدام به روز می شوند 
مشورت کنیم که اطلاعات جامع تر و جدیدتری دارند. 
ممکن است کسی متخصص باشد، اما درباره موضوعات 
جدید اطلاعی نداشته باشد. این فرد به رغم تخصصش، 

نمی تواند به ما کمک چندانی بکند.
۴. هیچ وقت با کسی مشورت نکنید که نمی خواهید 

جایش باشید
اگر برای مشورت کردن با کسی تردید دارید، کافی  است 
به زندگی او نگاه کنید. آیا راضی و خوشبخت است؟ سالم 
و بااعتمادبه نفس و فداکار است؟ زندگی خوبی دارد؟ یا 
مثل بقیه ناکام، خسته، بی حوصله و تنبل است؟ اگر فرد 
مدنظرتان جزو دسته دوم است، بهتر است از مشورت با او 

صرف نظر کنید.
۵. به ندای قلبتان گوش کنید

اغلب، مشورت کردن با دیگران یک دلیل بیشتر ندارد و 
آن هم تأییدشدن است. در حقیقت بیشتر مواقع مطمئن 
نیستیم که تصمیم درستی گرفته ایم یا نه، برای همین هم 
سراغ بقیه می رویم و دوست داریم که آنها نظرمان را تأیید 
کنند. اگر هم آنها با ما مخالف باشند، ناامید می شویم. ما 
به نظر آنها اهمیتی نمی دهیم، بلکه دنبال تأیید خودمانیم. 
پس بهتر نیست که به ندای قلبمان گوش بدهیم و کاری 
را بکنیم که واقعا می خواهیم؟ هیچ کس بهتر از خودمان 
نمی تواند تشخیص بدهد که چه کاری حالمان را خوب 

می کند و انجام دادن کدام کار بی فایده است.
سخن پایانی

شنیدن  و  است  خوبی  کار  دیگران  با  مشورت کردن 
به  به ما کمک می کند که  دیدگاه های موافق و مخالف 
مسیرمان ادامه دهیم، اما نباید به توصیه هر کسی عمل 
کنیم. بهتر است چند دوست کاردان و معتمد داشته باشیم 
که بتوانند در شرایط مختلف به ما کمک کنند. یافتن چنین 
افرادی کار ساده ای نیست، اما به هرحال پیدا می شوند. 
طبق ضرب المثل قدیمی بودایی: »وقتی دانشجو آماده 
زندگی  مسئولیت  اگر  می شود.«  پیدا  هم  استاد  باشد، 
زندگی  که  بگیرید  تصمیم  و  بگیرید  عهده  به  را  خود 
واقع بینانه ترین  و  بهترین  باشید،  داشته  خارق العاده ای 
توصیه ها را از بی نظیرترین افراد دریافت می کنید. البته 
باید مراقب باشید که به هر توصیه ای عمل نکنید. تنها به 
منابع قابل اعتماد اطمینان کنید. زندگی شگفت انگیز به 
توصیه های فوق العاده نیاز دارد و این منابع خِرد به آسانی 
به دست نمی آیند. آنها را پیدا کنید و با آنها مشورت کنید. 

99٫9درصد دیگر توصیه ها را هم نادیده بگیرید.

چرا مردم عاشق راهنمایی کردن دیگران هستند؟

چه زمانی و با چه کسانی مشورت کنیم؟
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کارشناس بازار سرمایه:

هیچ بازاری برای همیشه صعودی
 یا نزولی نیست

یک کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه هیچ بازاری همیشه صعودی و یا 
نزولی نیست، گفت: کسب هر میزان بازدهی و سودی با ریسک همراه است و هیچ 

تضمینی برای بازدهی بدون ریسک وجود ندارد.
بورس  آموزش  و  اطلاع رسانی  شرکت  مدیرعامل  زاده«،  سلیمی  »محمدهادی 
با بیان اینکه سواد مالی نه تنها نیاز بازار سرمایه بلکه قوام دهنده همه فضاهای 
اقتصادی، اجتماعی، سیاسی و فرهنگی ما نیز خواهد بود، افزود: فرد غنی فردی 
است که از لحاظ اقتصادی بالنده و متکی به خود باشد. همه ما نگران آینده فرزندان، 
آینده ایران و سابقه دیرینه کشورمان هستیم و حتماً دغدغه ها و دلواپسی هایی داریم 

که مسیر اصلاح تمامی آنها داشتن حرکت های اصلاحی است.
وی اظهار داشت: تضمین کننده تحقق این  فرایند داشتن افرادی است که مسلط 

به بحث سواد مالی باشند.  
سلیمی زاده تاکید کرد: برای تحقق این مهم به سهم خود به موضوع  ورود کرده و با 
کمک دوستان گامی هرچند کوچک در این راستا برداشته و دستاوردی بزرگ و نقطه 

عطفی را در بحث تحول در سواد مالی رقم خواهیم زد.  
سنگ بنای رشد اقتصادی را درست بگذاریم

»فریدون رهنمای رودپشتی«، استاد تمام و عضو هیات علمی دانشگاه در رابطه با 
اصول مقدماتی تربیت اقتصادی و سواد مالی به عنوان سنگ بنای رشد اقتصادی 
اظهار داشت: مدرسه نخستین مکانی است که آموزش در آن به طور رسمی آغاز 

می شود، حال می خواهیم این واژه را وارد اقتصاد کرده و آموزش دهیم.
وی افزود: بحث سواد مالی که امروز به شکل مدرن مطرح شده و حتی مورد توجه 
نهاد معتبر بین المللی یونسکو هم قرار گرفته را بیش از نیم قرن پیش با عنوان قلک 

داشتیم.
رهنمای رودپشتی ادامه داد: لازمه سرمایه گذاری پس انداز است و بازار برای همین 
موضوع شکل گرفته است؛ بنابراین ریشه همه موضوعاتی که امروز درباره آن صحبت 

می کنیم به شاکله های خانوادگی بازمی گردد.
عضو هیات علمی دانشگاه تاکید کرد: در بیشتر اوقات بازیگران و یاری گران در 
خانواده از دخل و خرج اطلاع علمی ندارند حتی اطلاع سنتی هم ندارند و در شرایط 
مختلف که با نقصانی مواجه می شوند، درون خانواده وضعیت متشنج می شود. 
درنتیجه باید آموزش را از مدرسه آغاز کنیم و همین گزاره ها را در مدرسه به آنها آموزش 

دهیم تا وارد بازار شوند.
وی با بیان اینکه مدرسه خود یک بازار است، ادامه داد: در قانون برنامه ششم چند 
اصطلاح و چند گزاره آوردیم که نخستین آن فرهنگ سرمایه گذاری و مورد دیگر سواد 

مالی است.
عضو هیات علمی دانشگاه تصریح کرد: طبق تحقیقاتی که از کودکان مدارس 
انگلستان و تایلند داشتم متوجه شدم که اینها در مدارس خود میزی دارند که 
شاکله آن سواد مالی است، اینکه چگونه پس انداز کنند یا چگونه پس انداز خود را 
سرمایه گذاری کنند به آنها آموزش داده می شود؛ بنابراین به بانک ها پیشنهاد دادیم 
که وارد مدرسه شده و دفترچه های پس انداز را در قالب میزی ایجاد کرده و فعالیت 

خود را از آنجا شروع کنند.
 

وزیر صمت :

واردات خودرو بلامانع است
وزیر صمت گفت: به علت قدیمی 
خودروی  نبود  و  پلتفرم ها  بودن 
می توان  باکیفیت،  اقتصادی 
واردات  با  را  اقتصادی  خودروی 

تامین کرد.
دوشنبه  اروز  امین  فاطمی  رضا 
نشست  در   1401 شهریور   14
خبری در جمع خبرنگاران گفت: 
این انتقاد وجود داشت که شرایط 
و  انحصار  سمت  به  خودروسازی 
هدف حمایت از خودروسازان رفته، 
از این رو تلاش کردیم با آزادسازی 
واردات این انحصار شکسته شود از 
سوی دیگر، چون تقاضای خودرو، 
با عرضه هماهنگ نیست، مساله 
واردات و بلامانع بودن آن در دستور 

کار قرار گرفت. وزیر صمت افزود: انتقال فناوری در آیین نامه واردات خودرو، مصوبه 
قانون مجلس است و مصوب وزارت صمت نیست؛ البته قصد فرافکنی نداریم.

وی در ادامه تصریح کرد: دستورالعمل واردات خودرو، محدودیتی ایجاد نخواهد 
کرد؛ در مورد یک بند این دستورالعمل که مربوط به ارایه خدمات پس از فروش 
است، باید گفت، اگر واردکننده ای نتواند خدمات پس از فروش ارایه دهد، می تواند با 

هماهنگی شرکت دیگر این خدمات را ارایه دهد.
فاطمی امین با بیان اینکه آیین نامه واردات خودرو بر اساس این سه معیار تنظیم 
شد، گفت: با توجه به ممنوعیت 4 ساله واردات خودرو، تنظیم آیین نامه واردات بسیار 
حساس بود و باید دقیق انجام می شد. در آیین نامه لزوم انتقال فناوری و ارائه خدمات 
پس از فروش مورد تاکید قرار گرفته است، اما آیا این دو بند منجر به ایجاد محدودیت 

در واردات می شود؟ پاسخ منفی است.
وزیر صمت ادامه داد: از سویی دیگر وقتی به عدم تراز بودن عرضه و تقاضا در بازار 
اشاره می کنیم پس خودروی وارداتی شاید سود و هزینه ناعادلانه ای برای واردکننده 
داشته باشد؛ به عنوان مثال اگر خودروی 400 میلیون تومانی 600 میلیون تومان 
فروخته شود رانت است. اگر بازار روان بود این اتفاقات نمی افتاد، اما ما ناگهان قصد 

باز کردن سد را داریم و اگر هوشمندانه نباشد سیل می شود.
فاطمی امین تاکید داشت: وزارت صمت با هیچ برندی مذاکره نکرده است؛ 
واردکنندگان خودشان می توانند وارد مذاکره شوند زیرا ما واردکننده نیستیم و فقط 

ضوابط فنی و استاندارد ها را تعیین می کنیم.
 وزیر صمت در ادامه گفت: عرضه خودرو در بورس برای ایجاد شفافیت است؛ 
چراکه قیمت، خریدار و عرضه شفاف است که در نهایت باعث کاهش قیمت ها 
می شود. فاطمی امین اضافه کرد: اگر در بورس بالاتر از قیمت فروخته شد، پول 
اضافی به خزانه وارد می شود؛ بنابراین سود بازرگانی به صورت پویا تعیین می شود تا 

در این سیاست به درستی عمل کنیم.
وی در مورد توقف عرضه خودرو بورس کالا که در بهار با دستور وزارت صمت انجام 
شد، گفت: ما به تقویت بورس کالا در 6 ماه گذشته کمک زیادی کردیم، شیشه، 

فولاد و … در بورس کالا عرضه می شوند. ما مخالف شفافیت نیستیم.
فاطمی امین ادامه داد: عرضه ای که در بهار قرار بود در بورس کالا انجام شود بدون 
هماهنگی با ما بود و به همین دلیل با عرضه مخالفت کردیم. ما به هیچ وجه مخالف 

شفافیت  نیستیم.

 یک کارشناس بازار کار در واکنش به افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان 
دولت گفت: به طور قطع چنین منابعی در کوتاه مدت برای این تصمیم گیری در 
کشور وجود ندارد، چون درآمدهای دولت کاملا مشخص است و اتفاق خاصی 

هم در کشور صورت نگرفته که درآمدهای دولت را افزایش دهد.
در حالی پیشنهاد افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان لشکری و کشوری 
در دولت در حال بررسی است که بنا به اعلام مقامات دولتی، منابع اعتباری لازم 

برای این پیشنهاد هنوز مشخص نیست.
در  بودجه  و  برنامه  رییس سازمان  میرکاظمی،  روز شهریورماه  در هشتمین 
پاسخ به سوالی در خصوص افزایش حقوق کارکنان دولت و بازنشسته ها، گفت: 
جلسات بررسی این موضوع در حال برگزاری است تا منابع مالی برای اجرای آن 

تامین شود البته هنوز در دولت نهایی نشده است.
شود،  نهایی  دولت  در  باید  ابتدا  حقوق ها  افزایش  کرد:موضوع  تصریح  وی 
سپس به مجلس شورای اسلامی یا سران قوا فرستاده می شود که قانونی و اجرا 
شود. از سوی دیگر میثم لطیفی، رییس سازمان اداری و استخدامی گفته است: 
تامین اعتبارات برای افزایش حقوق و دستمزد باید از منابع پایدار باشد و نباید 

استقراض از بانک مرکزی صورت گیرد که بار تورمی داشته باشد.
بر همین اساس، کارشناسان و تحلیلگران اقتصادی عنوان می کند که با وجود 
کسری بودجه شدید، دولت در صورت اجرای چنین تصمیمی یا مجبور به چاپ 
پول می شود و یا استقراض از بانک مرکزی و یا به اشکال دیگری تامین اعتبار 
افزایش  بالا دامن می زند و همین موضوع،  تورم  به  نهایت  خواهد کرد که در 

حقوق ها را مجددا خنثی خواهد کرد.
با خبرگزاری خبرآنلاین  رابطه حمید حاج اسماعیلی در گفت وگو  در همین 
داشت:  اظهار  بازنشستگان  و  کارمندان  حقوق  افزایش  برای  پیشنهاد  درباره 
از گذشته یک تفاوت رویکردی در خصوص کارمندان و مستخدمین دولت با 
کارگران وجود داشت و آن هم امنیت شغلی بود که در حوزه کارمندان دولت بود 
و در بخش مشغولان قانون کار و کارگران کمتر بود. در عین حال، مزایایی هم 
مرتبط با مستخدمین دولت و در بخش های کارمندی وجود داشت که در بخش 

کارگری دیده نمی شد.
کاهشی   کاملا  را  روند  این  گذشته  دهه  دو  طی  ما  رفته  رفته  اما  افزود:  وی 
می بینیم و وضعیتی که الان در کشور شاهد هستیم، شباهت زیاد بین کارمندان 

و کارگران و همین طور بازنشستگان حوزه دولت و بخش تامین اجتماعی است.

حاج اسماعیلی عنوان کرد: علت هم این است که وقتی شرایط اقتصادی دچار 
مشکلات اساسی می شود، عمده کسانی که از شرایط سخت اقتصادی متاثر 
می شوند، اول کارگران و کارمندان هستند.  وی ادامه داد: متاسفانه تورم های 
بالای چند سال اخیر شرایط را هم برای کارمندان و هم کارگران در کشور بسیار 
سخت کرده است. امروز شرایط کارمندان مثل کارگران سخت است و چند عامل 
اساسی باعث بروز این شرایط شده که ما حتی در گروه فقرا، جامعه بزرگی از 
کارمندان و کارگران را شاهد هستیم. این کارشناس بازار کار متذکر شد: اقتصاد 
می کند،  پیدا  گسترش  که  اقتصادی  فشارهای  و  می شود  مشکل  دچار  که 
مجموعه بزرگی از جمعیت کشور را که کارمندان و کارگران هستند در برمی گیرد 
و الان بخش بزرگی از جامعه کارمندی که جزو جامعه متوسط بودند، به سمت 

گروه فقرا سوق پیدا کردند. این واقعا مایه نگرانی است.
کارمندان تبدیل به کارگران شده اند

این کارشناس بازار کار گفت: من فکر می کنم غیر از این، یک اشکال اساسی 
دیگر هم برای کارمندان حادث شده که آنها را شبیه به کارگران کرده است و 
آن هم گسترش حوزه استخدام کارمندان قراردادی در سازمان ها و ارگان ها و 
وزارتخانه های دولتی است. حاج اسماعیلی افزود: چند سالی است که دولت 
خدماتی،  بخش های  در  که  را  کارمندانی  اکثر  و  دارد  استخدام  ردیف  کمتر 
فنی و کارشناسی استخدام می کند، به صورت موقت هستند یا مشمول قانون 
کار می شوند. در واقع به شکلی کارمندان تبدیل به کارگران شدند و این درد 
مشترکی است که برای حوزه حقوق بگیران در کشور ایجاد شده است. در بخش 
بازنشستگی هم ما این مشکلات را داریم. وی عنوان کرد: در واقع بازنشستگان 
دولت که شاید در گذشته شرایطی بهتر نسبت به بازنشستگان تامین اجتماعی 
داشتند، الان تقریبا وضعیت مشابهی دارند و آنها هم دچار مشکلات عدیده 
اقتصادی هستند. این کارشناس بازار کار تصریح کرد: اتفاقی که در روزهای 
اخیر در خصوص مطالبه بازنشستگان تامین اجتماعی برای افزایش مستمری 
خصوص  در  که  کرد  مجبور  را  دولت  شد،  میسر  ماه  از 5  بعد  قانون  براساس 

کارمندان هم چنین رویه ای را تصمیم گیری کند.
بودجه  کسری  مشکل  با  دولت  حاضر  حال  در  داد:  ادامه  حاج اسماعیلی 
مواجه است و این در شرایطی است که در ماه های اول این ادعا را رد می کرد که 
بودجه ای که امسال به مجلس برده، فاقد کسری است، ولی در روزهای اخیر 
دیدیم که رییس سازمان برنامه و بودجه که خود یکی از این مدعیان بود، اعتراف 

کرد که امسال بودجه بیش از 312 هزار میلیارد تومان کسری دارد، اما خود 
ایشان هم اذعان کردند که حقوق کارمندان و بازنشستگان کشوری و لشکری 
به شدت پایین است و کفاف زندگی آن ها را نمی دهد و آن ها متاثر از افزایش 
مستمری بازنشستگان تامین اجتماعی مجبور شدند که به فکر افزایش مستمری 

بازنشستگان دولت و همچنین کارمندان بیفتند.
دولت منابع مالی افزایش حقوق را از کجا می آورد؟

این کارشناس بازار کار گفت: آنچه که بیش از همه مورد پرسش است، این که 
دولت منابع اعتباری لازم را از کجا تامین خواهد کرد. خود دولت هم دچار این 
مشکل اساسی است و اعتراف کرده که دنبال جست وجوی منابع برای این کار 

است.
حاج اسماعیلی افزود: به طور قطع چنین منابعی در کوتاه مدت برای این 
تصمیم گیری در کشور وجود ندارد، چون درآمدهای دولت کاملا مشخص است 

و اتفاق خاصی هم در کشور صورت نگرفته که درآمدهای دولت را افزایش دهد.
وی متذکر شد: حتی آنچه که در بودجه هدف گذاری شده، آن ها هنوز به همان 
شکل دقیق میسر نشده، با وجود این که دولت در بخش مالیات ها کارهای خاص 
را انجام داد. همین اتصال و رصد و ارزیابی دست های کارتخوان به نظر من کار 
بسیار خوبی بود که ساماندهی تراکنش های مالی را به دنبال داشت . به این 

ترتیب دولت برخی از فرارهای مالیاتی را رصد کرد.
این کارشناس بازار کار تصریح کرد: با وجود این ها، کسری بودجه به دلیل 
هزینه ها و تورم بالا و مشکلاتی که دولت برای تامین اعتباری لازم دارد، همچنان 
پابرجاست و به طور قطع برای افزایش مستمری بازنشستگان دولت و حقوق های 
کارمندان، دولت باز هم باید به سراغ چاپ پول و یا استقراض از بانک مرکزی و یا 

اشکالی برود که در نهایت تورم شدید را به دنبال دارد.
افزایش  عدم  برای  اصلی  دلایل  از  یکی  دولت  شد:  یادآور  حاج اسماعیلی 
مستمری بازنشستگان را تورم و عدم پایداری منابع اعلام می کرد. در صورتی که 
این منابع و تامین آن مربوط به تامین اجتماعی است؟ اما دفعتا بعد از قطعی 
شدن افزایش مستمری بازنشستگان تامین اجتماعی تصمیم گرفت تا حقوق 

کارمندان و بازنشستگان دولت را اضافه کند.
وی ادامه داد: ما خوشحال هستیم چون حق کارمندان و بازنشستگان دولت 
است که به تناسب تورم حقوق مکفی دریافت کنند، اما سوال از دولت این است 
از کجا این منابع را تامین می کند؟ وقتی یک سوم بودجه کسری است، دولت 
چطور می خواهد اوراق منتشر کند؟ آیا اقدمات دولت برای تامین منابع تورم زا 

نیست؟ آیا این کارها افزایش حقوق ها را مجددا خنثی نمی کند؟
تشکل های کارمندی ایجاد شود

حاج اسماعیلی با بیان این که باید کارمندان و بازنشستگان دولت هم افزایش 
حقوق داشته باشند، چون تحت فشار قرار دارند، گفت: من یک توصیه جدید 
دارم. با وجود این که دایره استخدام در دولت با محدودیت های جدی مواجه 
شده و دولت براساس قوانین برنامه امکان استخدام ندارد و اکثر کسانی که به کار 
می گیرد، قراردادی و پیمانکاری است. در عین حال، دامنه افراد پرنفوذ و دارای 
رانت به حدی گسترش پیدا کرده که جا را برای ورود مردم عادی و کارجویان 

عادی به دوایر دولتی به شدت تنگ کرده است.
وی افزود: با این وجود، مشکلات کارمندان در حال حاضر مانند مشکلات 
کارگران شده و عامل اصلی آن هم تورم، مشکلات اقتصادی و سوء مدیریت هایی 

است که در کشور طی سال های گذشته اتفاق افتاده است.
این کارشناس بازار کار خاطرنشان کرد: به نظر من همان طور که بازنشستگان 
و  تشکل ها  که  است  کارمندان  حق  هستند،  نهاد  صاحب  اجتماعی  تامین 
نهادهای کارمندی را برای پیگیری مطالبات خود داشته باشند. این را می شود 
یه عنوان مطالبه جدی برای رفع مشکلات کارمندان و بازنشستگان دولت مطرح 

کرد.

افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان تامین اعتبار شد؟

مسیر سخت افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان دولت

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک 
منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده 
گزارش  براساس  را  مذکور  قانون  طبق  تشکیلی  های 
کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح 

ذیل تأیید نموده اند:
140160330001005035مربوط  شماره  رای   -1
1400114430001001646مربوط  کلاسه  پرونده  به 
امراله  فرزند  خانی  اسمی  اکبر  علی  آقای  تقاضای  به 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که درآن احداث بنا 
شده به مساحت71/50 مترمربع پلاک شماره فرعی از 
2302/1/157 اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 586 

دفتر 241 )م الف14501(
2- رأی شماره 140160330002006001 مربوط به 
به  پرونده کلاسه 1400114430002000325 مربوط 
تقاضای خانم لعیا رجبعلی فرزند محمد، ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 50 مترمربع 
باستثناء ثمنیه اعیانی در قسمتی از پلاک شماره فرعی 
از2295/1 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 44378 

مورخ 1401/3/5 دفترخانه 54 قم)م الف14502(
مربوط   140160330002006009 شماره  رأی   -3
پرونده کلاسه 1400114430002000312 مربوط  به 
به تقاضای آقای سیدعلی حمیدی قمشلوئی فرزند سید 
سجاد ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 140 مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی در قسمتی 
از پلاک شماره فرعی از1951 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری 
مع الواسطه از حسین محمودآبادی بزچلوئی طی سند 
قطعی شماره 184576 مورخ 1396/12/13 دفترخانه 

12 قم)م الف14503(
4- رأی شماره 140160330002006081 مربوط به 
به  پرونده کلاسه 1400114430002001987 مربوط 
تقاضای آقای فرهاد قندی فرزند فرامرز ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 16/25 در 
قسمتی از پلاک شماره 2 فرعی از2282 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 

وخریداری مع الواسطه از زهرا منادی صفحه ثبت دفتر 
الکترونیک 8111- 1399)م الف14505(

5- رأی شماره 140060330002014646 مربوط به 
به  پرونده کلاسه 1399114430002001695 مربوط 
تقاضای خانم زهرا رستمی فرزند قاسمعلی درقسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
60 مترمربع پلاک شماره فرعی از1942/219 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
از علی سلمانی غریب دوستی  الواسطه  مع  وخریداری 

صفحه 310 دفتر 133)م الف14506(
6- رأی شماره 140160330002006077 مربوط به 
به  پرونده کلاسه 1400114430002002271 مربوط 
تقاضای خانم زهرا نجاری فرزند علی اکبر ششدانگ قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 60 در قسمتی 
از پلاک شماره فرعی از1947/158/375 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
وخریداری مع الواسطه از ابراهیم بیگدلی صفحه 296 دفتر 

160 )م الف14507(
مربوط   140160330002004252 شماره  رأی   -7
پرونده کلاسه 1399114430002000115 مربوط  به 
به تقاضای آقای محمد حنیفه تقی زاده فرزند محرمعلی 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 60 مترمربع پلاک شماره فرعی از 2171 
اصلی واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم 
مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسین براتی 

ثبت دفتر الکترونیک)م الف14508(
8- رأی شماره 140160330002006072 مربوط به 
به  پرونده کلاسه 1401114430002000198 مربوط 
تقاضای آقای الفت علی پیرزاده فرزند اله ویردی ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 119/50 
در قسمتی از پلاک شماره فرعی از2181 اصلی واقع در 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
رضویان)م  محمد  سید  وراث  از  الواسطه  مع  وخریداری 

الف14509(
9- رأی شماره 140160330002006114 مربوط به 
به  پرونده کلاسه 1399114430002001751 مربوط 
تقاضای آقای مهدی شریفی فرزند محمدعلی ششدانگ 

قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 130 
مترمربع پلاک شماره 1/21 فرعی از1789 اصلی واقع 
در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
وخریداری مع الواسطه ازمهدی سلگی صفحه 127 دفتر 

354 )م الف14510(
مربوط  شماره 140160330002005863  رأی   -10
پرونده کلاسه 1400114430002002374 مربوط  به 
به تقاضای آقای حسین خنجینی فرزند اصغر ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 160/38 
در  واقع  اصلی  از1753  فرعی  شماره  پلاک  مربع  متر 
قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
وخریداری مع الواسطه از وراث سید حسین فاطمی قمی 

)م الف14511(
مربوط  شماره 140160330002006045  رأی   -11
پرونده کلاسه 1401114430002000419 مربوط  به 
به تقاضای آقای محسن قربانی فرزند محمد تقی دو دانگ 
مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت 110/55 مترمربع در قسمتی از پلاک شماره 
فرعی از 1787 و 1788 اصلی واقع در قم بخش حوزه 
نامه عادی وخریداری مع  ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
الواسطه از محمود واحمد وحمید وصدیقه وپروانه شهرت 
همگی توتونچیان وراث مرحوم کوکب خانم اشرف السادات 

طباطبایی قمی)کما فرض اله( )م الف14512(
مربوط  شماره 140160330002006046  رأی   -12
پرونده کلاسه 1401114430002000420 مربوط  به 
به تقاضای خانم منیژه افشاری نژاد فرزند علی اکبر چهار 
دانگ مشاع ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت 110/55 مترمربع در قسمتی از پلاک 
شماره فرعی از 1787 و 1788 اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع 
الواسطه از محمود واحمد وحمید وصدیقه وپروانه شهرت 
همگی توتونچیان وراث مرحوم کوکب خانم اشرف السادات 

طباطبایی قمی)کما فرض اله( )م الف14513(
مربوط  شماره 140160330002005956  رأی   -13
پرونده کلاسه 1401114430002000432 مربوط  به 
آقای حیدرعلی نیک عمل فرزند عروجعلی  تقاضای  به 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 

70 متر مربع در قسمتی از پلاک شماره فرعی از2280 
اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه 
نامه عادی وراث مرحوم حسینعلی بیوک نژاد)کما فرض 

اله( )م الف14514(
14- رأی شماره 140160330002006007 مربوط 
به پرونده کلاسه 1400114430002001331 مربوط 
سیدعلی  فرزند  موسوی  جواد  سید  آقای  تقاضای  به 
به  شده  بنا  احداث  آن  در  که  زمین  قطعه  ششدانگ 
شماره  پلاک  از  درقسمتی  مترمربع   160 مساحت 
فرعی از1827 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره 
)م  قم   3 دفترخانه   1386/11/16 مورخ   153525

الف14541(
مربوط  شماره 140160330002005029  رأی   -15
پرونده کلاسه 1400114430002002101 مربوط  به 
به تقاضای آقای اصغر کریمی فرزند بیرام در قسمتی از 
ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
اصلی  از2302  فرعی   2 شماره  پلاک  مترمربع   105
واقع در قم بخش 2 حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 
متقاضی طی سند قطعی ثبت دفتر الکترونیک 9542- 

1396)م الف14542(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس 
از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر 
گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در 
دونوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار 
آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه 
ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست 
خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره 
تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و اخبار صنعت(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۵/۳۱
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۶/۱۵
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد 
منطقه دو قم

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان 
پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به 

شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  140160330001003105مربوط  شماره  رای   -1
در  فرزندمنصور  جمکران  زاده  نجفی  مریم  خانم  تقاضای  به  1400114430001001725مربوط 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت89/10 مترمربع پلاک شماره 81 فرعی از 1 اصلی واقع در قم 
بخش چهار حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از منصور نجفی زاده جمکرانی سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر 30 صفحه 152)م الف 14499(
کلاسه  پرونده  به  140160330001004027مربوط  شماره  رای   -2
1401114430001000299مربوط به تقاضای خانم هدا حمیدی فرزند ضیاء در ششدانگ یک باب 
ساختمان به مساحت 100مترمربع پلاک شماره 10349/3 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 

اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از وراث مرحوم سیدحیدر ایزد خواه سند مالکیت مشاعی صادره 
در دفتر 233صفحه 205 خریداری به موجب سند رسمی شماره 65344 مورخ 1370/06/14 دفترخانه 
7 قم وبه موجب حصر وراثت 9809972523301281 مورخ 1398/12/13 شعبه 33 حقوقی شورای 

حل اختلاف قم)م الف 14500(
3- رای شماره 140160330001002738مربوط به پرونده کلاسه 1401114430001000215مربوط 
به تقاضای آقای احمد شهبازی فرزند اسداله در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 160 مترمربع 
پلاک شماره فرعی از 11003 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره 

46091 مورخ 1400/07/18 دفترخانه 42 قم )م الف 14504(
4-رای شماره 140160330001003602مربوط به پرونده کلاسه 1401114430001000171مربوط 
به تقاضای آقای سید علی موسوی فرزند سید حسن در ششدانگ یک باب تجاری به مساحت 157/50 
مترمربع پلاک شماره 59 فرعی از 11395 اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 

مالکیت مشاعی صادره در دفتر 402 صفحه 270 خریداری به موجب سند رسمی شماره 49676 مورخ 
1397/07/26 دفترخانه 29 قم )م الف 14539(

کلاسه  پرونده  به  140160330001003603مربوط  شماره  رای   -5
1401114430001000172مربوط به تقاضای آقای سید علی موسوی فرزند سید حسن در ششدانگ 
یک باب ساختمان به مساحت 157/50 مترمربع پلاک شماره 59 فرعی از 11395 اصلی واقع در قم 
بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر 402 صفحه 357 خریداری 

به موجب سند رسمی شماره 49601 مورخ 1381/05/27 دفترخانه 14 قم )م الف 14540(
 )ایمان و اخبار صنعت(
نوبت اول: ۱۴۰۱/۰۵/۳۱
نوبت دوم: ۱۴۰۱/۰۶/۱۵
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی



سه شنبه-15 شهریور ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 65574
ورزشی

تثبیت صدرنشینی در اکباتان؛ 

روزهای شیرین پرسپولیس با درخشش 
تازه  واردها

تیم فوتبال پرسپولیس با درخشش بازیکنان تازه وارد خود در دیدار مقابل هوادار به 
برتری سه بر یک دست یافت تا صدر جدول لیگ برتر را حفظ کند. 

براساس این گزارش ،عصر دوشنبه و در هفته پنجم لیگ برتر فوتبال باشگاه های 
ایران، تیم هوادار در ورزشگاه بدون تماشاگر پاس قوامین پذیرای پرسپولیس بود که 

این دیدار با برتری سه بر یک شاگردان یحیی گل محمدی به اتمام رسید.
قضاوت این دیدار را بیژن حیدری با کمک های حسن ظهیری و محسن سلطانی 
برعهده داشت. بازی در حالی آغاز شد که پرسپولیس برای حفظ صدرنشین و هوادار 

برای سروسامان دادن به شرایط خود در جدول نیاز مبرمی به کسب برتری داشتند.
پرسپولیس بازی را تهاجمی آغاز کرد و در دقیقه 9 نخستین فرصت گلزنی را دانیال 

اسماعیلی فر از دست داد.
در دقیقه 13 حمله پرسپولیس از جناح راست با پاس سعید صادقی همراه شد 
و توپ به اسماعیلی فر رسید و ارسال کوتاه او با حضور به موقع و ضربه تمام کننده 

یورگن لوکادیا تکمیل شد تا پرسپولیس خیلی زود به گل برسد.
در دقیقه 20 حرکت عالی صادقی و پاس او به لوکادیا رسید اما این مهاجم هلندی 

با بی دقتی نتوانست گلزنی کند.
در دقیقه 31 امید عالیشاه کاپیتان پرسپولیس به دلیل مصدومیت جای خود را 

سینا اسدبیگی داد.
دوم  گل  تماشایی  شوتی  و  انفرادی  حرکتی  با  صادقی  سعید   36 دقیقه  در 

سرخ پوشان پایتخت را به نام خود ثبت کرد.
ساکت الهامی که از عملکرد تیمش رضایت نداشت در دقیقه 40 این دیدار، دو 

تعویض همزمان انجام داد.
بازیکنان هوادار که نتیجه را از دست رفته می دیدند در نیمه دوم با روشی تهاجمی 
وارد میدان شدند و پرسپولیس نیز ضمن حفط توپ در ضدحملات با حرکات صدقی 

و اسماعیلی فر درپی ایجاد موقعیت بود.
در دقیقه 60 سعید صادقی ستاره بی چون وچرای این دیدار بار دیگر با حرکتی پابه 
توپ و ضربه ای تماشایی از پشت محوطه جریمه، گل دوم خود و سوم تیمش را به 
ارمغان آورد. در دقیقه 81 توپ به دست اسماعیلی فر برخورد کرد تا بیژن حیدری 
به سود هوادار اعلام پنالتی کند. داریوش شجاعیان پشت توپ ایستاد و دروازه 
پرسپولیس را باز کرد. این نخستین گلی بود که پرسپولیس در این فصل دریافت کرد.  
در دقیقه 90 امیرحسین پورمحمد مدافع هوادار با خظای آشکار اجازه گلزنی به 

محمد عمری را نداد تا از زمین اخراج شود.
با این اوصاف ساکت الهامی سرمربی هوادار بازهم حریف یحیی گل محمدی نشد. 

این مربی تاکنون در تقابل با گل محمدی موفق به کسب برتری نشده است.
امتیاز  با 11  بُرد متوالی خود  این پیروزی، ضمن کسب سومین  با  پرسپولیس 

صدرنشینی را حفظ کرد تا یکی از مدعیان اصلی فصل جاری باشد.
دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم ملی فوتبال ایران که وضعیت نامشخصی دارد نیز 

این دیدار را به  همراه وحید هاشمیان از نزدیک تماشا کردند.
گل محمدی: مزد تلاشمان را گرفتیم

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس گفت: با اینکه زمین چمن ورزشگاه دستگردی 
شرایط بازی را نداشت اما مزد زحمات و تلاشمان را با کسب برتری گرفتیم. 

یحیی گل محمدی دوشنبه شب در نشست خبری پس از دیدار تیمش مقابل 
هوادار که با برتری سه بر یک سرخپوشان همراه شد، اظهار داشت: بازی خوبی بود. 
شرایط زمین کیفیت لازم را نداشت اما یکی از بازی های خوب فصل را انجام دادیم و 
توانستیم با کارهای ترکیبی موقعیت ایجاد کنیم و به حریف موقعیت ندهیم. پنالتی 
حریف هم بیرون محوطه بود. بازیکنان ما توانستند مزد برتری شان را بگیرند. امیدوارم 
همین روند را ادامه دهیم. وی در مورد جذب دو مهاجم خارجی افزود: برای تقویت 
خط حمله باید شیخ و لوکادیا جذب می شدند. هرچند دیر اضافه شدند، اما باید 
رفته رفته به شرایط مسابقه برسند. این فیفا دی کمک می کند آنها به شرایط ایده آل 

برسند. دیاباته هنوز اضافه نشده اما لوکادیا دو گل زده و خوب بود.
گل محمدی در رابطه با پنالتی تیم هوادار تاکید کرد: طبق آنچه ما دیدیم و در 
فیلم ها نیز مشخص بود حیدری تصمیم اشتباهی گرفت و پنالتی نبود چرا که بیرون 
محوطه توپ به دست برخورد کرد. با وجود اینکه خیلی خوب داوری و بازی را خوب 

مدیریت کرد و خوب سوت زد اما در آن صحنه سخت اشتباه کرد.
ساکت الهامی:هوادار به اشتباهات من باخت 

سرمربی تیم فوتبال هوادار پس از شکست تیمش برابر پرسپولیس گفت: اگر در 
این دیدار شکست خوردیم مقصر من هستم. 

ساکت الهامی پس از این بازی گفت: قبل از هر چیز از گروه داوری تشکر می کنم. 
آقای حیدری قضاوت سنگینی داشت و امیدوارم ادامه راه هم موفق باشند. به آقای 

گل محمدی هم تبریک می گویم و به پرسپولیس خسته نباشید می گویم.
سرمربی هوادار تهران افزود: 10 دقیقه ابتدایی خیلی خوب بود اما در دو بازه 10 
دقیقه ای اشتباه کردیم. زمانی گل خوردیم که فکرش را نمی کردیم. آنها از موقعیت 
خود استفاده کردند و به گل رسیدند. الهامی تاکید کرد: فکر می کنم استراتژی من 
بد بود و اگر خطایی بوده است از جانب من بود. پرسپولیس تجریه دارد و نشان داد 

بیخود نیست در چند سال اخیر جزو بهترین های آسیاست.

 از مسابقات دوستانه مینی گلف تا حضور درمسابقات گلف آزاد کشوری؛

خبرهای کوتاه ازگلف استان قم
ایمان / رضا ملکی

هیئت گلف استان قم با مدیریت  خوب دکتر دلاوری روزهای خوبی راسپری می 
کند.ورزشکاران این رشته زیبا ودیدنی درطول سال با حضوردرمسابقات مختلف 
بازان حرفه ای کشوری معرفی   پای گلف  پابه  را  افزایی خود  وکارگاههای دانش 
نموده اند. درهفته ای که گذاشت ،سایت مینی گلف مجموعه شهید حیدریان 
شاهد رقابتهای دوره بانوان وآقایان بود. دربخش آقایان داودی،محمودی،یزدی زاده 
اول تاسوم شدند ودربانوان مرضیه کریمی،الهام محمدی وآمنه چهرقانی به ترتیب 
برسکوهای اول تاسوم ایستادند.رقابتهای گلف آزاد کشوری نیز که درمجموعه ورزشی 
انقلاب تهران انجام خواهد شد. علی منفرد،حمید منصوری،پارسا قدیمی،علی 
مهدوی وصابرلاجوردی پابه پای رقبای قدر خود دراین رقابتها حضور دارند.همچنین 
کربلائی بازیکن ومربی ارزنده قمی توانست بعنوان نائب قهرمان مسابقات گلف آزاد 
کشور دست یابد. دراین مسابقات محمد قدمی  به مقام اول دست یافت ، مجید 
کربلائی از قم بعنوان دوم این رقابتها رسید وصدرا کابلی نیز سوم شد.جمشیدی 
دبیرکل فدراسیون گلف،علی رحمانپور وکابلی رئیس کمیته استعدادیابی ورئیس 
انجمن مینی گلف کشور جوایز قهرمانان را اهداء نمودند.  همچنین مسابقات گرامی 
داشت هفته دولت نیز برگزار شد ونرجس جعفری،الهام محمدی،مرضیه کریمی 
دربخش بانوان وامیدنیا،یزدی زاده، ورمزیاری دربخش آقایان عنوان های اول تا سوم 

را کسب نمودند.

 گفت وگو /  مهدی حاجیلو

معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم با اشاره به افتخار آفرینی 
بانوان ورزشکار قمی گفت: دیدگاه مسئولین نسبت به ورزش بانوان بسیار تغییر 
کرده و توجه آن ها نسبت به این موضوع افزایش یافته است و دیگر خبری از 

تبعیض های جنسیتی در گذشته نیست.
ورزش برای تمامی افراد جامعه مهم است؛ این مسئله بارها توسط علوم مختلف 
از جمله پزشکی و روانشناسی و غیره ثابت شده است، در واقع ورزش نکردن 
منجر به افزایش بیماری ها، تنش های عصبی، اجتماعی و اختلالات ارتباطی 

بین افراد می شود و هزینه های سنگینی برای جوامع به دنبال دارد.
بانوان قمی در سال های اخیر ثابت کرده اند که توانایی افتخار آفرینی برای 
استان را دارند و می توانند در آوردگاه های ملی با حریفان قدرتمند خارجی به 
رقابت بپردازند، هندبال، دوومیدانی، کشتی، والیبال، کاراته، تکواندو برخی از 
رشته هایی هستند که بانوان ورزشکار قمی توانسته اند مدال های رنگارنگی را 

کسب کنند.
برای تشریح وضعیت ورزش بانوان در استان قم به سراغ سیده لیلا عنبری 
معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم رفتیم تا گفت وگویی با وی 

داشته باشیم:
*باسلام؛ بانوان ورزشکار در کدام هیأت های ورزشی استان قم حضور دارند؟

همان طور که مستحضر هستید 45 هیأت ورزشی در قم فعالیت می کنند و 
بانوان ورزشکار قمی در بیشتر این هیأت های ورزشی فعالیت دارند؛ برای مثال 
تکواندو، ووشو شاخص ترین هیأت های  تیراندازی، کاراته،  والیبال،  هندبال، 

ورزشی در بحث ورزش بانوان هستند.
با همکاری مسئولان هیأت های ورزشی برنامه ریزی خوبی را انجام داده ایم تا 
همه هیأت های ورزشی در بخش ورزش بانوان فعال شوند و بتوانند برای استان 

و کشور افتخارآفرینی کنند.
 *معاونت امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان در راستای ارتقای سطح 

ورزش بانوان چه برنامه ها و اهدافی دارد؟
در این سال ها تمام توان خود را گذاشته ایم که برنامه ریزی درست و دقیقی در 
راستای ارتقای سطح ورزش بانوان در قم داشته باشیم و با تمام توان از هیأت های 
ورزشی استان حمایت کرده ایم، برنامه های ما به این گونه است که ابتدا زیرساخت 
حضور بانوان را آماده می کنیم و در مرحله بعدی از طریق هیأت های ورزشی بحث 

استعدادیابی را دنبال می کنیم.
رده  سنی پایه برای ما اهمیت بسیاری دارد و به هیأت های ورزشی در جلسات 
متعدد تاکید کرده ایم که تمرکز خود را ابتدا به بحث استعدادیابی در سنین پایه  

بگذارند و سپس در کنار این به ورزش بزرگسالان نیز اهمیت دهند.

برنامه بعدی که ما دنبال کردیم مربوط به دانش افزایی مربیان هیأت های 
ورزشی است؛ برای مثال در برخی از رشته ها مربیان ما از تفکرات به روز و نوین 

آگاهی کمی دارند و ما در تلاشیم این ضعف را برطرف کنیم.
میزبانی از اردوهای تیم های ملی و مسابقات کشوری یکی از اهداف ما در 
معاونت امور بانوان است؛ اگر این موضوع افزایش یابد قطعا دانش مربیان، داوران 
و تکنیک ورزشکاران قمی افزایش چشم گیری پیدا خواهد کرد. وقتی مسابقه ای 
در سطح کشوری برگزار می شود؛ استان ها بهترین تیم های خود را به رقابت ها 

اعزام می کنند به همین خاطر ما باید از این فرصت بهره خوبی را بدست آوریم.
*در حال حاضر ورزش بانوان در قم نیازمند چه چیزهایی است؟

ابتدایی ترین و مهم ترین نیاز ما مسائل مالی است؛ اگر بتوانیم اعتبارات خوبی را 
در این جهت کسب کنیم قطعا تیم های قدرتمندی به مسابقات اعزام می شوند، 
ورزشکاران در راستای افزایش مهارت خود نیازمند تجهیزات مختلفی هستند که 
با توجه به وضعیت کشور قیمت این تجهیزات بسیار افزایش یافته و ما متاسفانه 

گاهی نمی توانیم با سرمایه های اندک نیاز ورزشکاران را تامین کنیم.
نکته مهمی که باید بگویم این است که ما فقط به حمایت های مالی نیاز نداریم؛ 
گاهی ورزشکاران باید از طریق افزایش انگیزه و روحیه از طرف مسئولین مختلف 
حمایت شوند، با توجه به تجربه چندین ساله ای که در ورزش دارم این مسئله به 
بنده اثبات شده است که حضور یک مسئول استانی در تمرینات تیم ها می تواند 

انگیزه ورزشکار را دو چندان کند.
*مسئولین استانی چه دیدگاهی به ورزش بانوان دارند؟

بانوان  بر ورزش  تاکید بسیار زیادی  مدیرکل جدید ورزش و جوانان استان 
دارد و معتقد است برای جلوگیری از ناهنجاری های اجتماعی باید ورزش را 
میان دختران و بانوان قمی افزایش داد. در جلساتی که با حضور معاونت های 
مختلف اداره کل برگزار شده است، صراحتا اعلام کرده اعتبارات ورزشی عادلانه 
میان آقایان و بانوان تقسیم می شود و هر کدام برنامه خوبی ارائه دهند از اعتبار 

بیشتری بهره مند خواهند شد.
دیگر مسئولین استانی هم با توجه به اینکه ورزش بانوان در چند سال اخیر 
و  داشته   بخش  این  به  نسبت  خوبی  دیدگاه  است؛  کرده  بسیاری  پیشرفت 
حمایت های خوبی هم از ورزشکاران کرده اند، به صورت کلی باید بگویم دیگر 

خبری از تبعیض های جنسیتی که در گذشته گاهی رخ می داد، نیست.
*دستاوردهای ورزش بانوان در سال گذشته و جاری چطور بوده است؟

با توجه به اینکه در سال 1400 درگیر کرونا بودیم متاسفانه ورزش در قم کم رنگ 
و فعالیت های ورزشی  مان دچار مشکلاتی شده بود؛ اما ما تمرینات تیم ها را با 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی برگزار کردیم تا ورزشکاران مان آمادگی بدنی 
خود را حفظ کنند و در نتیجه 61 بانوی ورزشکار قمی به تیم های ملی دعوت 
شدند که از بین آن ها 10 ورزشکار توانستند جز نفرات اصلی تیم های ملی در 

رشته های مختلف باشند.
در سال جاری هم با توجه به اینکه قم وضعیت بهتری را در راستای کاهش 
آمار بیماری کرونا داشت بر اساس ابلاغ ستاد مبارزه با کرونا مجوز فعالیت های 
ورزشی صادر شد و ما هم مسابقات مختلفی را در سطح استانی برگزار کردیم و در 

مسابقات کشوری نیز اعزام نفرات را از سر گرفتیم.
در دو سال گذشته توانمندی بانوان ورزشکار قمی به حدی رسیده است که 
وقتی به مسابقات کشوری، آسیایی و جهانی اعزام می شوند مدال های رنگارنگ 
به دست می آورند و برای استان قم افتخارات مهمی را کسب می کنند، بانوان 
قمی این شایستگی و توانایی را دارند که در صورت حمایت مسئولین بتوانند در 

آوردگاه های مختلف عناوین برتر را کسب کنند.
*ورزش بانوان در قم چه کمبودی دارد؟

نبود حامی مالی مهم ترین کمبود ما در ورزش استان است؛ هزینه  اردوی 
تیم ها، خرید تجهیزات ورزشی، هزینه های اعزام تیم ها به مسابقات بسیار افزایش 
پیدا کرده و هیأت های ما به سختی در حال تامین هزینه ها هستند، به همین 

خاطر حضور یک حامی مالی بسیار برای ما مهم است.
از هیأت های ورزشی خواسته ایم  به فکر جذب حامی مالی باشند؛ از خیرین و 
افرادی که توان سرمایه گذاری دارند دعوت می کنیم به کمک ورزش استان آمده 

و خود را در افتخارآفرینی ورزشکاران قمی سهیم کنند.
از دستگاه های اجرایی استان هم تقاضامندم که در راستای ترویج ورزش بین 
نوجوانان و جوانان قمی در حد توان کمک کنند، به عنوان مثال آموزش و پرورش 
قم ظرفیت خوبی را در اختیار دارد که ما آماده ایم تفاهم نامه  های مختلفی را 
جهت استفاده از این ظرفیت ها منعقد کنیم، اداره کل ورزش و جوانان به تنهایی 
پاسخگوی نیاز های ورزشی استان نیست به همین خاطر ما نیازمند حضور 

دستگاه های اجرایی و نهادهای دولتی و خصوصی هستیم.
*آیا در بخش ورزش همگانی برنامه ریزی داشته اید؟

بخشی از فعالیت های ما مربوط به بخش ورزش همگانی می شود؛ در سال 
جاری موفق شدیم جشنواره های مختلف ورزشی در بخش همگانی را برگزار 
کنیم و با استقبال بسیار زیاد هم مواجه شدیم، تا پایان سال هم برنامه های خوبی 

را در مناسبت های مختلف برگزار خواهیم کرد.
ورزش همگانی مقدمه ورزش قهرمانی است، گاهی در این جشنواره های 
محلی و مدرسه ای استعدادهایی کشف می شوند که توانایی حضور در تیم های 
ملی ما را دارند و ما هم از ظرفیت استفاده می کنیم و تا پایان سال جاری با جدیت 

این موضوع را دنبال خواهیم کرد.
*نظرتان در خصوص اعتراضات برخی از افراد در فضای مجازی مبنی بر 

واگذاری ورزشگاه جهان پهلوان تختی به بانوان چیست؟
وقتی اعتراضات این افراد را در فضای مجازی می بینم واقعا ناراحت می شوم؛ 
بانوانی که قرار است از این ورزشگاه استفاده کنند خواهران و مادران خودشان 
هستند، از رئیس جمهور محترم تشکر می کنم که این موضوع را تصویب کردند 
تا بانوان به حق خود برسند. ما ایرانی ها غیرت و تعصب خاصی به ناموس 
خود داریم و به این موضوع مشهور هستیم؛ تا به حال اگر یک بانوی ورزشکار 
می خواست ورزش کند گاهی اوقات به سالن های خارج از شهر باید مراجعه 
می کرد و این دور شدن از شهر خطرات مختلفی را به دنبال داشت و خانواده این 

ورزشکار باید ساعت ها نگران بود تا این ورزشکار سالم به خانه برگردد.
حالا که این موضوع به لطف دولت سیزدهم و مدیرکل جدید اتفاق افتاده 
است؛ نباید سنگ اندازی شود بالاخره بانوان هم سهم قابل توجهی در ورزش 
استان دارند و باید حمایت کنیم تا به حق خود برسند، واگذاری ورزشگاه جهان 
پهلوان تختی مصوبه دولت است و این اطمینان خاطر را به بانوان می دهم که 
هیچ تغییری در مالکیت این ورزشگاه در آینده رخ نخواهد داد و این مجموعه 

ورزشی برای آن ها خواهد بود.
*به پایان گفت وگو رسیدیم، اگر صحبت خاصی دارید می توانید از این 

فرصت استفاده کنید.
بانوان  به ورزش  این که  بابت  فارس قم  و همکارانتان در خبرگزاری  از شما 
توجه می کند تشکر می کنم؛ از همه افراد درخواست می کنم برای جلوگیری از 
آسیب های اجتماعی میان آقایان و بانوان به ورزش توجه بسیاری داشته باشند.

قطعا ورزش می تواند درمان خوبی برای مشکلات اجتماعی حاکم بر استان 
و حتی کشور باشد؛ ما به دنبال این هستیم بتوانیم شرایط را برای همه افراد در 
نقاط مختلف استان فراهم کنیم تا انرژی خود را در محیطی امن مثل سالن های 

ورزشی تخلیه کنند.

 در گفت و گو با معاون امور بانوان اداره کل ورزش و جوانان استان قم  مطرح شد؛

بانوان ورزشکار قمی سوار بر قطار افتخارآفرینی
 دیدگاه مسئولین استان قم به ورزش بانوان تغییر پیدا کرده است

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک ثبت جعفریه تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضی پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه   1401/03/17-  140160330005000086 شماره  1-رای 
1399114430005000017 آقای مهدی احمدی فرزند عنایت به کدملی 
0381723811 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا 
شده بمساحت 152مترمربع پلاک فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفرآباد 
موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی ابوالقاسم محمدی)م 

الف15606(
کلاسه   1401/03/16-  140160330005000076 شماره  رای   -2
1399114430005000002 آقای علی مراد قمری فرزند حبیب به کدملی 
0383097916 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده 
بمساحت 298/65 مترمربع فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفرآباد موسوم به 

اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی یداله فارسی)م الف15606(
کلاسه   1401/03/16-  140160330005000082 شماره  رای   -3
1399114430005000012 آقای محسن گل باز فرزند رجب به کدملی 
0386778736 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده 
بمساحت 152مترمربع فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفرآباد موسوم به اراضی 

گازران نو خریداری از مالک رسمی علی اکبر جوکار)م الف15606(
کلاسه   1401/03/16-  140160330005000078 شماره  رای   -4

1399114430005000024 آقای علی خوشدل فرزند رمضان به کدملی 
0383042984 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده 
بمساحت 3035 مترمربع پلاک 1 فرعی از 40 اصلی شهرستان جعفرآباد 
موسوم به اراضی گازران نو خریداری به استناد سند رسمی 43429 مورخ 

1390/06/23 دفتر 23 قم)م الف15606(
کلاسه   1401/03/16-  140160330005000080 شماره  رای   -5
1400114430005000058 آقای سید مرتضی موسوی فرزند سید علی به 
کدملی 0385694271 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث 
بنا شده بمساحت 139/74 مترمربع فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفرآباد 
موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی سیدعلی موسوی فرزند 

سید محمود)م الف15606(
کلاسه   1401/04/14-  140160330005000121 شماره  رای   -6
1399114430005000020 آقای محمدرضا مرادبیک لو فرزند علیرضا به 
کدملی 0370497163 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث 
شهرستان  اصلی  از 55  فرعی95  پلاک  مترمربع  بمساحت 155  شده  بنا 
جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی علیرضا مرادبگلو)م 

الف15606(
کلاسه   1401/04/23-  140160330005000126 شماره  رای   -7
1400114430005000022 آقای حسین فانی فرزند محمدتقی به کدملی 
0383105803 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث بنا شده 
بمساحت 160/55 مترمربع پلاک فرعی از 55 اصلی شهرستان جعفرآباد 

ابوالقاسم محمدی)م  از مالک رسمی  به اراضی گازران نو خریداری  موسوم 
الف15606(

کلاسه   1401/04/23-  140160330005000123 شماره  رای   -8
1400114430005000008 آقای محمد ابراهیم بهرامی فرزند محمدتقی به 
کدملی 4030115217 نسبت به ششدانگ یک قطعه زمین که درآن احداث 
از 55 اصلی شهرستان  بنا شده بمساحت 272/42 مترمربع پلاک فرعی 
جعفرآباد موسوم به اراضی گازران نو خریداری از مالک رسمی عبداله محمدی)م 

الف15606(
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود 
را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح 
است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه 

نخواهد بود.
)ایمان و اخبار صنعت(
تاریخ انتشار اول: ۱۴۰۱/۰۵/۳۱  
تاریخ انتشار دوم: ۱۴۰۱/۰۶/۱۵
محمدرضا خدایاری- رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان جعفرآباد

آگهی موضوع ماده 3 قانون وماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی اداره ثبت اسناد واملاک جعفریه

مالک سابق  تیم فوتسال فردوس قم خبرداد:

واگذاری امتیاز فردوس قم به یک واحد صنعتی
مالک سابق  تیم فوتسال فردوس قم از واگذاری امتیاز این 
تیم لیگ برتری به یک واحد صنعتی فعال در حوزه فولاد خبر 

داد.
رسول قلی زاده در گفت وگویی با اشاره به تغییر مالکیت 
این تیم بیان کرد: همان طور که فوتسال دوستان قمی مطلع 
هستند ما از ابتدای فصل گذشته دچار مشکلات مالی شدیم 
و نتوانستیم تیم را به خوبی تقویت کنیم و نفرات بسیاری را 
از دست دادیم. وی افزود: قبل از شروع فصل جدید تصمیم 
با مخالفت  که  کنیم  واگذار  دیگر  استان  به  را  تیم  گرفتیم 
فوتسال دوستان و اداره کل ورزش و جوانان رو به رو شدیم 
و مقرر شد که تیم به مدت یک سال در اختیار هیأت فوتبال 
استان قم قرار گیرد اما با توجه به هزینه های بالای تیم داری 

این هیأت هم نتوانست تیم داری کند.
و  مالی  مشکلات  به  توجه  با  کرد:  تصریح  قلی زاده 
بدهی هایی که به مجموعه های مختلف داشتیم بنده نیز 
به تنهایی قادر به تیم داری نبودم و بعد از برگزاری جلسات 

مختلف با شرکت های بخش خصوصی بالاخره با یک شرکت 
سرمایه گذار در قم به توافق رسیدیم.

مالک سابق تیم لیگ برتری فردوس اظهار کرد: این شرکت 
در حوزه بازرگانی فعالیت می کند و در منطقه ویژه سلفچگان 
نیز مستقر است، مطمئن هستم با وجود این سرمایه گذار در 
استان؛ فوتسال قم بسیار پیشرفت خواهد کرد و طبق گفته 
مدیران این شرکت، هدف گذاری آن برای کسب یک جام 

قهرمانی برای فوتسال قم است.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه  آیا دوباره به فوتسال 
برخواهید گشت؟، گفت: فوتسال بخشی از زندگی من است 
و من به این رشته ورزشی علاقه دارم؛ هیچ کس نمی تواند 
من را از فوتسال جدا کند و بعد از استراحت یک ساله دوباره 

تیم داری را از لیگ دو شروع خواهم کرد.
قلی زاده خاطرنشان کرد: در این چندسال تجربه زیادی 
کسب کرده ام و نمی گذارم این تجربه خاک بخورد؛ با کمک 
دوستانم قم را صاحب تیم لیگ برتری دیگری خواهیم کرد. 

هدف من کسب قهرمانی برای فوتسال قم بود؛ حالا که در 
دوران مدیریت من این موضوع تحقق پیدا نکرد، آرزو می  کنم 

فردوس با مدیریت جدیدش قهرمان لیگ برتر شود.
از  کرد:  عنوان  پایان  در  فردوس  باشگاه  سابق  مالک 
فردوس  جدید  مالک  از  می کنم  تقاضا  استان  مسئولین 
حمایت کنند؛ وجود این شرکت می تواند افتخارات بزرگی را 
برای فوتسال قم به ارمغان بیاورد، از هواداران عزیز قمی هم 
می خواهم مانند گذشته از تیم شهرشان حمایت کنند، این 

هواداران سرمایه اصلی فردوس است.
قرار است  بزودی اعضای هیئت مدیره، مدیرعامل و نام 
جدید این تیم معرفی شوند. نماینده لیگ برتری فوتسال 
قم سال های پرفراز و نشیبی را پشت سر گذاشته و همواره 

مشکلات مالی با نام این تیم عجین شده است.
فوتسالیست های قمی اوضاع خوبی هم در جدول لیگ 
برتر ندارند و با 6 امتیاز از 8 بازی در جایگاه دوازدهم جدول 

ایستاده اند.
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سخنگوی وزارت امور خارجه تاکید کرد:رفع تحریم ها و انتفاع اقتصادی ملت 
ایران از احیای برجام از اهداف اساسی و اولویت های جمهوری اسلامی ایران 

است.
ناصر کنعانی کنعانی در نشست خبری با خبرنگاران در پاسخ به سوالی در مورد 
لغو تحریم ها در صورت توافق احتمالی گفت: لغو کامل تحریم ها علیه دولت 
و ملت جمهوری اسلامی ایران از اهداف اساسی بین ایران و طرف های برجام 
است. متن پیشنهادی از سوی هماهنگ کننده اروپایی به ایران داده شده و 

پاسخ ایران ارائه شد و پاسخ طرف آمریکایی با تاخیر ارسال شد.
وی ادامه داد: ایران برای اینکه نقش خودش را برای مذاکرات برجام ایفا کند 

دیدگاه های خودش را مطرح کرده است و منتظر پاسخ دولت آمریکا است.
غرب اراده سیاسی داشته باشد، دستیابی به توافق امکان پذیر است

کنعانی اظهار داشت:ما برای اینکه به پایان خوش این ماراتن کمک کنیم تا 
به منافع و مصالح ملی دست پیدا کنیم،در راستای تثبیت چارچوب های بین 
المللی، مسئولانه گام برداشتیم و دیدگاه های خود را به طرف اروپایی منتقل 
کردیم. وی افزود: چنانچه در طرف مقابل اراده سیاسی وجود داشته باشد و 
سازنده عمل کند و نگاه رو به جلو داشته باشد، دستیابی به توافق امکان پذیر 
است.پاسخ ایران منطقی و سازنده بوده است لذا اگر طرف مقابل چنین اراده 

ای داشته باشد،دستیابی به توافق امکان پذیر است.
ایران یکی از ظرفیت های حل بحران انرژی اروپا است

وی در مورد درخواست اروپایی ها از ایران برای کمک به حل مشکل کمبود 
انرژی، گفت: به طور طبیعی ایران به دلیل برخورداری از منابع غنی نفت و گاز 
یکی از منابع مهم انرژی است و ایران در زیر سایه تحریم ها حضور خود را در بازار 

انرژی حفظ کرده است و معاملات نفت با شرکای ایران ادامه دارد.
سخنگوی وزارت خارجه با اشاره به بحران اوکراین و مشکلات اروپایی ها در 
بحث انرژی گفت: در صورت دستیابی به توافق در وین، ایران می تواند یکی از 

ظرفیت ها برای کشورهای اروپا باشد.
مهم ترین دستور کار وزارت خارجه در مذاکرات، اخذ تضمین است

وی در پاسخ به سوالی در مورد تضمین ها گفت: جمهوری اسلامی تلاش کرد، 
متن توافق را  قوی تر کند و واقعیت امر این است که ایران سازنده عمل کرد و 

حرکت ما رو به جلو داشت.
کنعانی با بیان اینکه مهم ترین دستور وزارت امورخارجه در مذاکرات، اخذ 
تضمین است، گفت: هر توافقی و اتفاقی شکل بگیرد اگر تضمینی وجود 

نداشته باشد، امکان دارد مجددا نقض شود.
سخنگوی وزارت امورخارجه تصریح کرد: در مرحله قبل هم شاهد این رخداد 
بودیم که آمریکا از توافق خارج شد در صورتی که ایران به صورت یکجانبه به 
توافق پایبند بود. طرف های اروپایی نیز نتوانستند به تعهدات خود عمل کنند و 

نتوانستند خسارات ناشی از خروج یکجانبه آمریکا را تامین کنند.
آژانس انرژی اتمی باید از رفتار سیاسی دور شود

وی تصریح کرد: موضوع تضمین دو وجه دارد یک وجه تضمین، تضمین لغو 
تحریم ها است تا ایران به طور کامل از انتفاع اقتصادی برخوردار شود و بحث 
دیگر بحث دور کردن آژانس انرژی اتمی از رفتار سیاسی است چراکه این موضوع 

باعث ایجاد خلل می شود.
بسته شدن پرونده پادمانی برای ایران مهم است

وی افزود:  بر اساس همکاری ایران با آژانس بین المللی انرژی اتمی داشته 
است بارها بازرسان آژانس به ایران سفر کرده و بارها فعالیت های صلح آمیز 

هسته ای ایران را مورد تایید قرار داده اند.
کنعانی اظهار داشت: بارها اتهامات مختلفی مطرح شد که یکی از آن ها 
اتهامات از سوی رژیمی است که خودش متهم است لذا نمی توان این اتهامات 
را مورد قبول قرار دارد. ایران همواره تلاش کرده است که به صورت حرفه ای با 
آژانس همکاری کند. بنابراین بحث بسته شدن پرونده پادمانی هم برای ایران 

مهم است.
ایران از روند آتش بس در یمن حمایت می کند 

وی در مورد موضوع یمن گفت: ایران معتقد است که راهکار نظامی در یمن به 
نتیجه نخواهد رسید و در ادامه نقش سازنده ایران در ، روز گذشته وزیر خارجه 

و دستیار ایشان پذیرای نماینده ویژه سازمان ملل در امور یمن بودند و در این 
مذاکرات بار دیگر دیدگاه های ایران در یمن مطرح شد.

سخنگوی وزارت امورخارجه تاکید کرد: ایران خواهان صلح و ثبات در یمن 
است که به حوزه بزرگ خلیج فارس کمک می کند و ملت یمن باید برای سرنوشت 
خود تصمیم بگیرند. ایران همواره از آتش بس در یمن حمایت می کند اما باید 

تحریم ها علیه ایران لغو شود.
بازخورد، انتقال پیام اروپا به روسیه از طریق ایران مثبت بود

سخنگوی وزارت خارجه گفت:  جمهوری اسلامی ایران با توجه به روابط خوبی 
که با دو طرف بحران دارد تلاش کرد، امکان روند شکل گیری روند سیاسی را 
برای پایان این بحران فراهم و برای پیشگیری از ادامه جنگ کمک کنیم.بازخورد 

سفر وزیر خارجه کشورمان به مسکو مثبت بوده است.
طرف های غربی، موضعی مبنی بر غیر سازنده بودن پاسخ ایران 

نداشتند
کنعانی در خصوص پاسخ آمریکا به ایران گفت: موضعی از طرف های غربی ها 
مبنی بر غیر سازنده بودن پاسخ های ایران دریافت نشده است و تلاش ایران این 
است که مبتنی بر مذاکرات، ادبیاتی را به گونه ای مطرح کند که ابهام زدایی شود 

و در صورت توافق احتمالی ، سو تفاهم به حداقل ممکن برسد.
نقش ایران به شکل گیری آرامش در عراق کمک کرد

سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: ایران از هر فرصتی که گمان کند 
می تواند برای کمک به برادران عراقی برای بازگشت ثبات کمک کند، استفاده 
می کند.ارتباط ایران با طرف های عراقی مستمر است؛ ارتباط با همه طرف های 
سیاسی عراق داریم و نقش ایران در ارتباط با طرف های عراقی به شکل گیری 
روند آرامش در این کشور کمک کرده است.نگاه ایران به کلیت عراق است، نگاه 
بخشی، گروهی و جریانی نداریم. همه جریان های سیاسی عراق را به گفت وگو و 

بازگشت به روند سیاسی دعوت می کنیم.
مردم عراق انصافا میزبانان خوبی برای زائران اربعین هستند

کنعانی در خصوص فراهم کردن شرایط آسان برای سفر زوار کشورهای پاکستان 
و افغانستان به عراق اظهار کرد: ما امیدوار هستیم که امسال هم با کمک ایران 

به عنوان سرزمین عبور به سمت عتبات عالیات و هم کمک برادرانمان در عراق، 
شاهد عزیمت آسان برادران پاکستانی و افغانستانی به سمت عراق باشیم. یک 
سوی موضوع تسهیل کننده برای سفر زوار از حوزه مجاور ما هستیم اما طرف 

اصلی دیگر کشور عراق است.
وی تصریح کرد: ایران هر سال تلاش کرده که راحت ترین شرایط را برای سفر 
عزیزان فراهم کند. بخشی از این موضوع به جمهوری اسلامی ایران و بخش 
دیگر به نقش اساسی و مکمل اصلی به طرف عراقی بر می گردد.برای اینکه 

مقصد و نقطه کانونی سرزمین عراق است.
سخنگوی وزارت امور خارجه گفت: ما در این ارتباط به زوار اربعین به عنوان 
عاشقان اباعبدالله )ع( نگاه عام و فراگیر دارد و معتقدیم این یک همایش بزرگ 
جهانی است و کنگره بین المللی است و همه علاقه مندان باید این امکان را پیدا 

کنند که در یک شرایط امن و آسان این سفر را انجام دهند.
کنعانی ادامه داد: مذاکرات ما با طرف های عراقی در این ارتباط در سطوح 
مختلف انجام شد و موافقت هایی به دست آمد. مطلع هستم که عزیزان ما 
همچنان با مشکلات و موانعی روبرو هستند. تا جایی که من مطلع هستم این 
از موضوعات مهم پیگیری مستمر ستاد مرکز اربعین در جمهوری اسلامی ایران 
است و گفت و گوها و تماس ها و پیگیری ها را با مسولان ذیربط عراقی ادامه 

می دهند.
وی یادآور شد: دوستان ما در عراق به دلیل شرایط خاص این کشور هر ساله 
محدودیت هایی دارند اما ما این امیدواری را داریم که همانند سال های گذشته 
حسن میزبانی و کرامت خودشان را به زوار اربعین نشان دادند امسال هم اینکار 

را انجام دهند.
اقدام تحریک آمیز ، از سوی شناور آمریکایی صورت گرفته است

سخنگوی وزارت خارجه ایران درباره برخورد بین شناورهای آمریکایی و ناوشکن 
جماران گفت: ایران در آب های بین المللی حضور دارد و کشتی های تجاری 
جمهوری اسلامی ایران در مسیرهای ترانزیتی و ترددی آب های بین المللی به 

صورت طبیعی تردد دارد.
 هیچ کشوری حق ندارد مسیرهای کشتیرانی را در آب های آزاد مورد تهدید 

قرار دهد و روند عبور و مرور امن کشتیرانی بین المللی را با تهدید مواجه کند. 
کنعانی تاکید کرد: در این زمینه ستاد کل نیروهای مسلح توضیح لازم را ارائه 
داد. اقدام تحریک آمیز و غیراصولی شناورهای تجسسی ارتش آمریکا در ارتباط 
با شناورهای ایران انجام شد که جمهوری اسلامی ایران در این ارتباط اقدام به 

رفع تهدید کرده و متعاقبا شناورها را در منطقه امنی رهاسازی کرده است.
بازداشت تیم پرواز ایرانی در آرژانتین مبنای قانونی ندارد

کنعانی در پاسخ به سوالی در مورد بازداشت تیم پرواز ایرانی گفت: اتهامات 
وارد علیه تیم گروه پرواز ایران در آرژانتین یک اتهام بی پایه و اساس است؛ تا 
کنونن هیچ سندی دال بر ارتکاب جرم علیه این افراد ارایه نشده است.فعالیت 

دیپلماتیک جمهوری اسلامی تا آزادی بی قید و شرط این افراد ادامه دارد.
وی در مورد روند مذاکرات ایران گفت: پاسخ های ایران، سازنده است و اراده و 

تعامل سازنده میتواند به مارو به نتیجه برساند.
سخنگوی وزارت امور خارجه در پاسخ به سوالی در مورد برگزاری نشست سه 
جانبه ایران و روسیه و آذربایجان گفت: توسعه کریدور شمال به جنوب برای 
سه کشور ایران، آذربایجان و روسیه مهم است و در یک توافق مشترک قرار شد 

نشست هفته آینده در باکو برگزار شود و مشکلات مورد بررسی قرار بگیرد.
وی در پاسخ به سوالی در مورد حاجی ایرانی در بند عربستان گفت: موضوع 
شهروند ایرانی بازداشت شده در عربستان، یکی از موضوعات مهم در دستور 
کار است و همواره مورد پیگیری قرار داشته است و همچنان در دستور کار 
است و هم سازمان حج و زیارت با جدیت موضوع رو پیگیری کرد و هم وزارت 
امور خارجه از ابتدای ساعات بازداشت این موضوع را در دستور کار قرار داده 

است.
رئیسی در نشست سران شانگهای شرکت می کند

سران  نشست  در  رئیس جمهور  داشت:  اظهار  خارجه  وزارت  سخنگوی 
شانگهای شرکت خواهد کرد. این نشست قرار است 24 و 25 شهریور به میزبانی 

ازبکستان برگزار شود.

سخنگوی وزارت امور خارجه:

رضا نصری کارشناس مسائل بین الملل : رفع تحریم ها و انتفاع اقتصادی از اولویت های اساسی ایران است 

تصمیم سیاسی تهران برای انعقاد قرارداد 
گرفته شده است

کارشناس مسائل بین الملل گفت: اینکه ایران اعلام کرده حاضر است در 
سطح وزیر در وین حضور پیدا کند، سیگنالی است به طرف مقابل تا نشان 
دهد »تصمیم سیاسی« در تهران برای انعقاد قرارداد گرفته شده و مانعی از 

این نظر وجود ندارد. 
رضا نصری کارشناس مسائل بین الملل در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این 
سوال که ارزیابی شما درباره آخرین روند مذاکرات چیست با توجه به اینکه 
ایران به پیشنهاد آمریکا پاسخ داده و نظر اروپا و آمریکا این است که همچنان 
اختلافات بر سر توافق باقی مانده و باید مذاکرات جدی تری صورت بگیرد 
نظر شما درباره این موضوع چیست، گفت: اینکه پاسخ ایران با آنچه آمریکا 
انتظار داشته کاملًا تطابق نداشته باشد یا اینکه اختلافاتی بر سر تدقیق متن 
وجود داشته باشد، یک امر طبیعی است. در هر مذاکره ای هم این اختلافات 
وجود دارد. حال اینکه برخی رسانه ها این فرایند طبیعی را تعبیر به کارشکنی 
ایران کنند یا از آن اینگونه نتیجه بگیرند که ایران در پی احیای برجام نیست، 
بیش از هر چیز فضاسازی است و نباید بیش از استحقاق به آن توجه داشت. 
حقیقت این است که ایران و غرب بر سر کلیات توافق به نتیجه رسیده اند، 
اختلافاتی که لاینحل به نظر می  رسید برطرف شده و از موانع سیاسی تا 
حدود زیادی عبور کرده اند. اما با توجه به سوءسابقه طرف آمریکایی، ایران 
اصرار دارد به متنی دست پیدا کند که بعداً طرف مقابل نتواند آن را تفسیر  
به  مطلوب کند. منصفانه نیست این پافشاری ایران را به عدم تمایل تهران به 

دستیابی به توافق تعبیر کرد.
نصری در پاسخ به این سوال که با اعلام موضع اروپا و آمریکا، ایران هم در 
بیانیه ای اعلام کرده حاضر است تا پایان همین ماه برای انجام توافق وزرا به 
وین آمده تا برجام امضا شود. ارزیابی شما چیست، گفت: اینکه ایران اعلام 
کرده حاضر است در سطح وزیر در وین حضور پیدا کند، سیگنالی است به 
طرف مقابل تا نشان دهد »تصمیم سیاسی« در تهران برای انعقاد قرارداد 

گرفته شده و مانعی از این نظر وجود ندارد.
 فضای کنونی آمریکا برای امضای توافق مناسب تر است 

 نصری در پاسخ به این سوال که تحلیل شما از اینکه امکان دارد انجام 
توافق به بعد از انتخابات کنگره موکول شود چیست و در آن صورت برنامه 
توافق به چه شکلی پیش خواهد رفت، گفت: موکول کردن توافق به بعد از 
انتخابات کنگره کار را برای طرفین مشکل تر خواهد کرد. اولًا به این دلیل 
که در آمریکا، فضای سیاسی حاکم با نزدیک  شدن به انتخابات به تدریج به 
یک فضای تند و افراطی تبدیل می شود و غالباً شعارهای تند و قلدرمآبانه 
نسبت به برنامه های اعتدالی و راه حل های عاقلانه غلبه می کنند. در چنین 
فضایی، نامزدهای کُرسی های کنگره نیز - که به شدت نیازمند حمایت 
مالی و تبلیغاتی برخی لابی ها هستند - برای خوش آمد آن ها مواضع تند 
و مقابله جویانه ای اتخاذ می کنند و چه بسا وعده هایی نیز در جهت تحقق 
آن شعارها بیان کنند. همین فضا به تنهایی مستعد است تا جو مذاکرات را 
مختل کند و طرفین را مجدداً به سوی یک دینامیک منفی سوق دهد. دوم 
اینکه اگر نتیجه انتخابات به سود جمهوری خواهان تمام شود، جریان مخالف 
برجام این فرصت را خواهد یافت تا به جای مبادرت به اقدامات سلبی )مانند 
آنچه امروز در جریان است( به اقدامات ایجابی علیه ایران - از جمله به ارائه 
طرح و قانونگذاری - روی آورد و از این طریق هم موانع حقوقی جدیدی بر 
سر توافق ایجاد کند و هم هزینه سیاسی انعقاد توافق را برای دولت بایدن 
چند برابر کند. از این رو، معتقدم فضای کنونی چه از نظر سیاسی و چه از 

نظر بستر حقوقی برای انعقاد قرارداد فضای مناسب تری است.
این کارشناس مسائل بین الملل در پاسخ به این سوال که برخی مسئولان 
ایران از جمله رئیس جمهور و رئیس سازمان انرژی اتمی اعلام کردند تا 
مسائل پادمانی برطرف نشود و آژانس پرونده ایران را نبندد توافق در دسترس 
نخواهد بود این موضوع چقدر امکان دارد مانع رسیدن به توافق باشد نکته 
دیگر آنکه در نهایت کدام یک از طرفین آژانس یا ایران باید درباره مسائل 
پادمانی نرمش از خود نشان دهند، گفت: حقیقت این است که موضوع 
اهمیت  حائز  و  حساسیت برانگیز  طرف  دو  هر  برای  پادمانی  اختلافات 
است. حساسیت ایران بیش از هرچیز به تاریخچه روابط ایران و این نهاد و 
بی اعتمادی آن نسبت به صلابت و بی طرفی آژانس برمی گردد. در واقع، 
دست کم سه تجربه تاریخی به این بی اعتمادی شکل داده است. یکی اینکه 
شورای حکام آژانس در سال 2006 پرونده ایران را به صورت غیرقانونی و 
بدون اینکه ملزومات حقوقی آن فراهم باشد، به شورای امنیت سازمان ملل 
ارجاع داد و پرونده هسته ای را به یک بحران بین المللی بزرگ برای ایران 
تبدیل کرد. دوم اینکه آژانس بین المللی انرژی اتمی متعاقباً بسیاری از 
ارزیابی ها و گزارشات خود علیه ایران را بر مبنای اطلاعات ادعایی تنظیم و 
تدوین کرد که از جانب سرویس های امنیتی یک بازیگر متخاصم )اسرائیل( 
برابر خرابکاری  ها و حملات  آژانس در  اینکه  و سوم  بود  ارائه شده  آن  به 
تروریستی علیه تاسیسات هسته ای ایران - که مستعد ایجاد فجایع انسانی 
قابل ملاحظه ای بودند - برخلاف رسالت خود همواره جانب انفعال را پیش 
گرفت و همین امر موجب شد ایران اینگونه برداشت کند که آژانس حتی 
 Appearance of قادر به حفظ ظاهر بی طرفی - یا  آنچه در اصطلاح به آن

impartiality می گویند - نیست.
راه رفع بی اعتمادی میان ایران و آژانس 

پادمانی  از سوی دیگر، طرف غربی هم در مورد اختلافات  افزود:  وی 
به شدت  اینکه کشورهای غربی  اول  دارد.  و محذوریت هایی  ملاحظات 
دامن  آن  به  اخیر  در سال های  ایران هراسی هایی شده  اند که خود  اسیر 
زده اند و همین امر دست شان را برای رسیدن به یک توافق »سیاسی« بر سر 
موضوعات به ظاهر »فنی« بسته است! به بیان دیگر، پس از اینکه دولت های 
آمریکایی و اروپایی سال ها افکار عمومی را به غلط از انگیره های نظامی و 
»سلاح هسته ای« ادعایی ایران ترسانده اند، اکنون برای شان دشوار شده 
است به همان افکار عمومی - و به مخالفان برجام در پایتخت هایشان - 
این بار بگویند قرار است آژانس بین المللی انرژی اتمی بخاطر یک »توافق 
سیاسی« از ادامه آنچه مخالفان »وظایف فنی« آژانس می خوانند صرف نظر 
کند . دوم اینکه کشورهای غربی گمان می کنند اگر موضوعات پادمانی را 
در چارچوب یک توافق »سیاسی« حل وفصل کنند، اولًا صلابت سازمانی 
از  را  نهاد  این  و  برده اند  سؤال  زیر  را  آژانس   Institutional integrity یا 
اعتبار فنی اش ساقط کرده اند؛ و ثانیاً ادعاهای گذشته آژانس علیه ایران 
را نیز ادعاهای »سیاسی« جلوده داده اند! یعنی با حل وفصل »سیاسی« 
موضوعات فنی بستری ایجاد کرده اند که ایران بتواند ادعا کند اتهامات 
گذشته نیز ماهیت سیاسی داشته است. معتقدم حصول توافق میان این دو 
برداشت نیازمند فهم موضع طرف مقابل و مبادرت به ابتکارات دیپلماتیک و 

احیاناً خارج از چارچو ب های »رسمی« است.

غفوری فرد و زیبا کلام در گفت و گویی بررسی کردند؛

چرخش نرم اصولگرایان از منتقد آتشین به حامی جدی احیای برجام
 اگر اصول گرایان و اصلاح طلب ها متفاوت بودن یکدیگر را 
به رسمیت بشناسند تحول بزرگی در صحنه سیاست ایران به 
وقوع پیوسته است. آنان اغلب در این باور مشترک هستند که 
اشتراکات کمی با هم دارند! درست در مقوله ای به نام »برجام«، 
که برخی از اصولگرا یان از همان آغاز مذاکرات رسمی »برنامه 
جامع اقدام مشترک« در سال 94، منتقد دولت یازدهم و تیم 
مذاکره کننده محمد جواد ظریف بودند. آن ها حتی قدم زدن 
ظریف با کری را جرم تلقی کردند و زمانی که خبر مذاکرات 
فشرده طرفین برای تدوین متن نهایی شدن برجام، در عصر 
26 دی ماه، در صدر اخبار جهان قرار گرفت، باوجود مواضع 
یکپارچه حاکمیتی، مورد انتقاد برخی اصولگرایان تندرو بود. 
اوج عکس العمل اصولگرایان به ویژه نواصولگرایان در سال 
97 پس از خروج آمریکا از برجام، به آتش کشیدن متن برجام 
در مجلس بود. اما آیا قرار بود اصولگرایان و نواصولگرایان برای 

همیشه برایشان در بر همان پاشنه نفی برجام بچرخد؟
از آتش زدن برجام تا چرخش نرم اصولگرایان

حالا مواضع اغلب نمایندگان اصولگرایی که روزی برجام را 
در ساختمان بهارستان به آتش کشیده بودند، با چرخشی نرم 
مواجه است. تا جایی که سال گذشته حجت الاسلام مجتبی 
ذوالنوری گفت :»رهبری فرمودند »اگر شما برجام را پاره کنید 
ما آن را آتش خواهیم زد. ترامپ برجام را پاره کرد و من هم به 
درستی براساس موضع جمهوری اسلامی ایران که در بیان 
قاطع رهبری جاری شد برجام را در صحن مجلس دهم آتش 
زدم و به این کارم افتخار می کنم. چرا که باید عکس العمل 
نماینده  این  داد.«  نشان  دشمن  برابر  در  موقع  به  و  درست 
اصولگرای مجلس یازدهم اما در ادامه گفته هایش اعلام کرد 
که امروز برجام برای تحقق حقوق ملت ایران باید احیاء شود. 
امنیت  تنها شامل عضو کمیسیون  نرم،  این چرخش  البته 
ملی مجلس نشد و با روی کار آمدن دولتی نزدیک به جریان 
اصولگرایی حالا اغلب نمایندگانی که با آتش زدن برجام عکس 

یادگاری گرفته بودند، حامی آن شدند.
تغییر مواضع اصولگرایان در دولت ها این سؤال را به وجود 
شورای  مجلس  در  سیاسی  احزاب  اساساً  آیا  که  می آورد 
اسلامی، به دنبال منافع ملی هستند؟ یا به کرسی نشاندن 

استراتژی های درون جناحی در برابر رقیب؟
منشور آسیبی اصولگرایان

روی  برجام  احیای  توافق  پیش نویس  متن  که  روزها  این 
و اظهار نظرهای  میز مذاکرات قرار دارد، ظاهراً مصاحبه ها 
از سابق در  نیز بسیار کم تر  تندرو  ضد برجامی اصولگرایان 
حسن  می شود.  شنیده  مجلس  و  وسیما  صدا  مطبوعات، 
مواضع  تغییر  درباره  اصولگرا  سیاسی  فعال   ، فرد  غفوری 
برخی از هم جناحی هایش در دولت سیزدهم به »خبرآنلاین« 
می گوید: » من نمی دانم منظورتان از اصولگرایانی که تغییر 
مواضع داده اند دقیقاً چه کسانی هستند. اما برجام در هر حال 
با دستور مقام معظم رهبری شروع شده ؛ اصولگرایان هم دقیقاً 

پیرو دستورات رهبری هستند. منتها ایشان شرایطی گذاشته 
بودند و قرار بود از این خطوط قرمز عبور نشود؛ بنابراین من 
بعید می دانم که از اصولگرایان، فردی به اصل برجام اعتراض 
داشته باشد. اما در دولت قبل کارهایی در خصوص امتیاز به 
اروپا و آمریکا انجام می شد که هرچند من خودم شخصاً وارد 
این مسأله نشدم ولی در موردش بحث فنی انجام دادم. من 
همان ابتدا پیش بینی کرده بودم که آمریکا یقیناً از برجام خارج 

خواهد شد و بعد هم تقصیر را گردن ایران می اندازند.«
های  جناح  سیاسی  فعالان  اکثریت  چه  اگر  حال  این  با 
مختلف سیاسی کشور پیرامون ضرورت احیای برجام ، متفق 
القول هستند اما هنوز هم برخی تندروها و از جمله ، اعضا و 
جامیان جبهه پایداری از تریبون مجلس و رسانه ها ، مخالفت 
صریح یا ضمنی خود را با امضای توافق نهایی ، اعلام می کنند.
غفوری فرد، ضمن تاکید بر اینکه در بررسی مواضع به جای 
توجه به شخص، اصول حکم می کند که به سخن و منطق او 
توجه شود در پاسخ به این سؤال خبرنگار خبر آنلاین که این 
منطق مواضع در بین چهره های شناخته شده اصولگرا و آن 
هم نمایندگان مجلس که منتخب مردم هستند، چه تأثیری 
منشور  در   « می گوید:  گذاشت  خواهد  عمومی  افکار  در 
آسیبی اصولگرایان و اساسا مانیفست آن ها ، این فرمایش امیر 
المؤمنین که می فرمایند لَا تَنْظُرْ إِلَی مَنْ قَالَ وَ اُنْظُرْ إِلَی مَا قَال؛ 
یعنی به گوینده نگاه مکن و به سخن نگاه کن تاکید شده است. 
بنابراین ما به این موضوع که این حرف را آقای رئیسی زدند یا 
دکتر روحانی، نگاه نمی کنیم. من نمی توانم راجع به دیگران 
نظر بدهم و سخنگوی آن ها نیستم. اما به هر حال وقتی ترامپ 
از برجام خارج شد؛ خیلی قبل تر، مقام معظم رهبری فرموده 
بودند که اگر آمریکا برجام را پاره کند ما آن را آتش می زنیم. الان 

هم مشکل اصلی ما توطئه های این کشور است.
ما به راحتی می توانیم با اروپا به توافق برسیم. اروپا هم که 
نقش میانجیگری بین ما و آمریکا دارد و خودش نقش مستقلی 

ندارد، بنابراین تحریم های ظالمانه ای که در طول این 4 دهه 
از زمان کارتر تا امروز، چه دموکرات ها و چه جمهوری خواهان 
آسیب  واقشار  ما  مردم  به  داشتند  ایران  قبال  در  آمریکایی 
پذیرجامعه وارد شد. بایدن هم الان تحریم های جدیدی اضافه 
برندارند،  دست  توطئه ها  این  از  آمریکایی ها  تا  است.  کرده 
برجام بی معنی خواهد بود. هدف اصلی از مذاکرات این است 
که تحریم ها برداشته شود بنابراین اگر در مسأله هسته ای یک 
مقدار مماشات کردیم برای همین بودکه آن تحریم ها برداشته 
روز هم  به  روز  بلکه  برداشته نشد  تنها  نه  متأسفانه  اما  شود 
افزوده شد با این حال باید گفت که با همه نگرش ها و مواضع 
جناحی جریان های سیاسی، اگر چه سنگ بنای برجام در 
همان نخستین سال دولت یازدهم گذاشته شد، اما . .حالا این 
توافقنامه با پشت سر گذاشتن سال هایی پر فراز و نشیب به 9 

سالگی رسیده اما هنوز هم بلاتکلیف است
تندروها به دنبال امتیاز پیروزی برجام

صادق زیبا کلام استاد دانشگاه وتحلیلگر مسائل سیاسی 
در این باره به خبرآنلاین می گوید: »اساساً رویکرد اصولگریان 
رویکرد  یک  هم  ابتدا  همان  از  هسته ای،  بحث  به  نسبت 
ایدئولوژیک بود. حالا یا نگاهشان این بود که ما سلاح هسته ای 
بسازیم و به عنوان یک بازدارنده از آن استفاده کنیم و یا اینکه 
همان اتفاقی که اخیراً هم افتاد یعنی چانه زنی و گرفتن امتیاز 
از غرب. مسائل دیگر نظیر استفاده صلح آمیز برای تولید برق 
و گرفتن دارو و غیره نه اینکه در دیدگاه این افراد نبوده باشد 
اما هدف اصلی این ها نبوده؛ ظاهراً هدف اصلی این بوده 
است که از آن بهره برداری استراتژیک و بازدارنده داشته باشیم. 
بنابراین از زمانی هم که از سال 83 این داستان کشف شد، 
عملًا ما با همین جریان رو به رو بودیم. برجام اول، که آقای 
ظریف و جان کری امضا کردند، می توانست یک پیش درآمد 
با غرب اما  خوبی باشد برای یک جور تفاهم و تنش زدایی 
جریان اصولگرا، که نگاهش به مسأله برجام، ایدئولوژیک بود 

خیلی تمایل نداشت به موفقیت برسد بنابراین درست است 
که ما ترامپ و آمریکایی ها را متهم به خروج از برجام می کنیم 
ولی من معتقدم برجامی که ترامپ از آن خارج شد، خیلی چیز 

زیادی هم ازش باقی نمانده بود.«
زیبا کلام در ادامه صحبت هایش ، درباره نقش اصولگرایان 
اصولگراها،   « می کند:  بیان  برجام  از  آمریکا  خروج  از  قبل 
خیلی موافق نبودند که دولت آقای روحانی، در قضیه برجام 
موفق شود، چون اگر واقعاً با این اتفاق یک تحول اقتصادی در 
کشور به وجود می آمد، طبیعتا مردم آن را از چشم دولت او و تا 
حدودی اصلاح طلب ها می دیدند و از این بابت هم اصولگرایان 
و جریانات تندروی آن، خیلی موافق نبودند که چنین امتیازی 

به حسن روحانی، داده شود.«
در ادامه او با مرور تاریخچه فراز و نشیب های برجام، به دور 
پایانی دولت  بعدی مذاکرات می رسد که تقریباً در 18 ماه 
روحانی رقم خورد. یعنی زمانی که مذاکرات به موفقیت رسیده 
بود و حسن روحانی رئیس جمهوری پیشین نیز اعلام کرد 
که برجام آماده امضا است. زیبا کلام در این باره می گوید: » 
این هم باز چیزی بود که نفعش به دولت روحانی می رسید و 
اصولگرایان از حیث افکار عمومی منفعتی در آن نداشتند. 
بنابراین در عمل برجام امضا نشد تا دولت رئیسی به قدرت 
رسید. دولت سیزدهم از یک سو با شعارهایی که نزدیک به دو 
دهه در خصوص مخالفت با مذاکرات می داد، مواجه بود و از 
سوی دیگر نیز با واقعیت ها روبه رو شد. این واقعیت که کف گیر 
به ته دیگ خورده بود و واقعاً تحریم ها دست و پای اقتصادی 
ایران را بسته بود. بنابراین اگر قطعاً برجامی در کار نباشد، 
آمریکایی ها به این راحتی اجازه نخواهند داد که ایران همان 

یک میلیون دلار بشکه نفت را هم به چینی ها بفروشد.«
اگر چه ، براساس سخنان صادق زیبا کلام، می توان دلیل 
تفسیر  را  برجام  مذاکرات  قبال  در  اصولگرایان  نرم  چرخش 
و  تأثیری در جریان مذاکرات  تغییر مواضع چه  این  اما  کرد 
او در پاسخ به این سؤال به  افکار عمومی خواهد گذاشت؟ 
خبرآنلاین می گوید:» یک طرف مذاکرات ایرانی ها هستند 
بنابراین  دارند.  قرار  آمریکایی ها  و  اروپایی ها  دیگر  طرف  و 
شعارهایی که در مجلس، صدا و سیما و مطبوعات می دهند، 
بپوشاند.  خودش  به  عمل  جامه  نمی تواند  و  نیست  جدی 
شعارهایی که می دهند یک چیز است و وقتی که  می روند وین 
و پشت میز مذاکره یک چیز دیگر است. همچنان که می بینیم 
منعطف  مقداری  خارجه  امور  وزیر  یا  باقری  آقای  مواضع 
شده و آن حملاتی که اصولگرایان تندرو به آقای ظریف و تیم 
مذاکره کننده می کردند دیگر به آن شدت و حدت نیست. با 
این حال ما می دانیم که برجام دست اصولگرایان تندرو نیست 
و تکلیف برجام و پذیرش یا عدم پذیرش آن در اختیار مقام 
معظم رهبری است. حالا تندروها هر شعاری که می خواهند 
بدهند، بدهند ولی در نهایت رهبری هستند که در این باره 

تصمیم گیری می کنند.«
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با مردم آنچنان معاشرت کنید که چون 
از دنیا رفتید بر شما بگریند، و اگر زنده 

ماندید به شما میل نمایند.
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وضعیت تاج زاده در زندان از زبان همسرش
فخرالسادات محتشمی پور همسر مصطفی تاج زاده از ملاقات خانوادگی با همسرش خبر داد. فخرالسادات 
محتشمی پور همسر مصطفی تاج زاده با اشاره به ملاقات روزدوشنبه خود با همسرش در توئیتر نوشت:امروز یک 
ملاقات خانوادگی خوب داشتیم با همسرجان ،چقدر خوب است که همیشه خبرها خوب باشد حال عمومی اش 
خوب، روزه داری ادامه دارد. آماده نوشتن لایحه دفاعیه است. قرار است این هفته برای سی تی آنژیو ببرند بقیة 
الله. امیدوارم مدارک را برای دیدن پزشک خودشان هم بدهند.«محتشمی پور روز یکشنبه نیز برای پیگیری ها درباره 
آخرین وضعیت پرونده همسرش با رئیس قوه قضائیه دیدار کرده بود.مصطفی تاج زاده هفدهم تیر ماه در منزل خود 
بازداشت شد و روز بیست و دوم مرداد اولین جلسه رسیدگی به اتهامات او با سه عنوان اتهامی از جمله اجتماع و تبانی 

علیه امنیت ملی و فعالیت تبلیغی علیه نظام در شعبه 15 دادگاه انقلاب اسلامی برگزار شد.

آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم
رئیس دانشگاه علوم پزشکی استان قم گفت: 62 بیمار مشکوک به کرونا در قم بستری هستند و حال 18 بیمار 
نیز وخیم است.مهدی مصری در گفتگویی در مورد آخرین وضعیت بیماری کرونا در استان قم اظهار داشت: در 
24 ساعت منتهی به چهاردهم شهریور، 21 بیمار با علائم کرونا مثبت در قم پذیرش سرپایی شدند.وی با بیان اینکه 
در این مدت 38 بیمار جدید با علائم قطعی بیماری کرونا بستری شدند، عنوان کرد: طی شبانه روز گذشته فوتی 
ناشی از کرونا نداشتیم و در مجموع 62 بیمار مشکوک به کرونا بستری هستند و حال 18 بیمار نیز وخیم است.رئیس 
دانشگاه علوم پزشکی قم با بیان اینکه از 78 تست انجام شده، نتیجه 12 تست مثبت اعلام شده است، افزود: تاکنون 

یک میلیون و 933 هزار و 606 دُز واکسن کرونا در استان قم تزریق شده است.

تکذیب شایعه تغییر جنسیت همسر سابق امین حیایی 
مونا بانکی پور در واکنش به شایعه تغییر جنسیتش نوشت: عجب ملت عجیبی هستیم البته منظورم همگی نیست 
عده خاصی هستن یه توضیحی بدم واسه اون بعضی ها که نمیفهمن و محدوده زندگیشون تا سرکوچه بودم و ادم 
شبیه من هیچ جای دنیا ندیدن عرض کنم که دوستان من ترنس نیستم و تغییر جنسیت ندادم با احترامی که واسه 
همه ترنس ها قائل هستم خودم نیستم اگر بودم ترسی نداشتم و اعلام میکردم.دوست دارم موهامو کوتاه کنم لباس 
اسپرت بپوشم در ارامش. فکر نکنم به کسی ربطی داشته باشه اگر توضیحی دادم دیدم واقعا درکی وجود نداره 
خواستم روشن بشین که اینقدر آسون قضاوت نکنین در ضمن بهتره سکوت من نشکنه، چون اگر سکوتم بشکنه 

خیلی حرفا دارم!  

4۵ درصد زندانیان مرتبط با موادمخدر هستند 
 رئیس سازمان زندان ها با بیان اینکه 45 درصد از زندانیان مرتبط با جرائم موادمخدر هستند، گفت: تعداد قابل 
ملاحظه ای از زندانیان سایر جرایم هم درگیر اعتیاد هستند و طبیعی است که بخشی از بودجه ما در این زمینه هزینه 
می شود و ما یکی از شرکای ستاد مبارزه با مواد مخدر هستیم تا بتوانیم این وضعیت را سامان دهیم. غلامعلی محمدی 
افزود: 33 هزار نفر از زندان از طریق NA و 44 هزار نفر با استفاده از روش های پرهیز مدار تحت درمان قرار گرفته اند.

احمد مسعود: پیشنهاد طالبان برای حضور در دولت را رد کردم 
 »احمد مسعود« از جزئیات دیدار خود با وزیر خارجه طالبان در ایران خبر داد و گفت که در جریان این دیدار متقی 
به وی پیشنهاد دریافت سمتی در دولت طالبان را داده است و او این پیشنهاد را رد کرده است. مسعود همچنین 
خاطرنشان کرد که با قدرت گرفتن طالبان در افغانستان، این کشور به »دوران تاریکی« باز گشته است و ادعا کرد که 

طالبان به »القاعده« و سایر سازمان های تروریستی پناه می دهد.

وزیر ارتباطات: کسی به دنبال قطع اینترنت نیست 
 عیسی زارع پور وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات در پاسخ به سوالات کاربران صفحه اینستاگرامی خود اعلام کرد: 
کسی به دنبال قطع اینترنت نیست و تصمیم گیری در مورد فیلترینگ برعهده کارگروهی است که وزارت ارتباطات یک 
عضو آن است. وی در ادامه از رفع فیلتر این پلتفرم خبر داد و افزود: با پیگیری وزارت ارتباطات و همراهی کارگروه، 

مشکل استیم حل شده است.

غیبت »رستم قاسمی« در برنامه خبری 
 وزیر راه و شهرسازی غیبت خود را در برنامه های خبری ادامه داد.به گزارش ایلنا، در حالی که طبق اعلام وزارت راه 
و شهرسازی و مرکز تحقیقات راه، مسکن و شهرسازی قرار بر این بود، »رستم قاسمی«  روز دوشنبه در مراسم رویداد 

فناورانه صنعت ساختمان حاضر باشد، وی از حضور در این مراسم امتناع کرد .

رئیس پلیس راهوراستان قم  تشریح کرد:

چگونگی فرآیند ترخیص اینترنتی وسایل نقلیه 
رئیس پلیس راهور فرماندهی انتظامی استان قم از چگونگی فرآیند ترخیص اینترنتی وسایل نقلیه خبر 

داد .
سرهنگ  غلامرضا صدفی اظهار داشت: هدف از ارائه خدمت ترخیص اینترنتی ، تسریع در روند 
ترخیص وسایل نقلیه توقیفی در راستای تکریم مردم، حفظ حقوق شهروندی، کاهش هزینه ها و صیانت 

از اموال مردم و ارتقاء سرمایه اجتماعی است.
وی افزود: از دیگر اهداف ارائه این خدمات ، هوشمند سازی و تسریع در ارائه خدمات ترخیص وسایل 
نقلیه توقیفی به مالکان، حذف فرآیندها و تشریفات غیرضروری اداری در ترخیص وسایل نقلیه توقیفی و 
کاهش حجم مراجعه حضوری افراد به مجموعه های پلیس راهور و دفاتر خدمات الکترونیک پلیس+ 10 

خواهد بود.
رئیس پلیس راهور استان قم 9 گام بکار رفته در ارائه خدمت ترخیص اینترنتی را به شرح ذیل عنوان کرد.
 گام اول: احراز هویت: که به صورت غیرحضوری با مراجعه به اپلیکیشن پلیس من و سایت  اینترنتی 
پلیس صورت می گیرد،  افرادی که قبلا با حضور در دفاتر پلیس+10 احراز هویت شده اند نیازی به احراز 

هویت مجدد ندارند .
 گام دوم: احراز مالکیت: با ثبت کدملی و شماره تماس مالک در سامانه و تطبیق با سامانه شماره گذاری 

انجام می شود.
  گام سوم: انتخاب پلاک در سامانه توسط مالک و بررسی سامانه در خصوص تایید ترخیص توسط یگان 

توقیف کننده به صورت خودکار اقدام می کند.
گام چهارم: ثبت درخواست ترخیص توسط مالک برای پلاک مورد نظر در اپلیکیشن پلیس من و سایت 

اینترنتی پلیس  و پرداخت خلافی و هزینه خدمت.
 گام پنجم: بررسی علت توقیف: سامانه نسبت به بررسی علت توقیف مرتبط با راننده براساس اطلاعات 
ثبت اولیه توقیف اقدام و درخواست به صورت سیستمی برای بررسی به کارتابل سامانه جامع پارکینگ 

ستاد ترخیص ارسال می شود.
گام ششم: بررسی مراحل ترخیص توسط ستاد ترخیص :کاربر ستاد ترخیص درخواست اینترنتی را 
بررسی و در صورت صحت اطلاعات مندرج)علت توقیف و اطلاعات راننده ( و نبود منع ترخیص نسبت به 

تایید ترخیص اقدام و مراتب برای ادامه مراحل ترخیص به مالک پیامک می شود.
گام هفتم: پرداخت هزینه های انتقال و توقف گاه، به صورت سیستمی با هدایت مالک به درگاه بانکی، 

پرداخت و تسویه می شود.
گام هشتم: اتمام مراحل ترخیص و ارسال پیامک ترخیص و تحویل به مالک برای مراجعه به توقف گاه 

و تحویل خودرو.
گام نهم: نظرسنجی: پس از اتمام مراحل ترخیص و تحویل، امکان ثبت میزان رضایت مندی افراد از این 

خدمت در سامانه فراهم شده است.با عکس کارشود

فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم خبرداد:

کشف 3۰ عدد طرقه وحشی از دوشنبه بازار 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم گفت: 30 عدد طرقه وحشی که به صورت غیرقانونی در 

یکی از روزبازارهای قم به فروش گذاشته شده بود، کشف و ضبط شد. 
محمدرضا عابدی مقدم در سخنانی اظهار داشت: در راستای پیشگیری و مقابله هرچه بهتر با تخلفات 
زیست محیطی به ویژه خرید و فروش جانوران وحشی، گشت و پایش یگان حفاظت علاوه بر زیستگاههای 

طبیعی در مناطق شهری نیز به صورت گسترده انجام می شود. 
وی با بیان اینکه یگان حفاظت محیط زیست در تمامی ساعات شبانه روز و گاهی به صورت نامحسوس، 
واحدهای صنفی مرتبط را مورد نظارت قرار می دهند، خاطرنشان کرد: بررسی خرید و فروش حیات 

وحش در فضای مجازی نیز از دیگر اقداماتی است که توسط یگان حفاظت انجام می گیرد. 
فرمانده یگان حفاظت محیط زیست استان قم با اشاره به کشف 30 عدد طرقه وحشی از یکی از 
روزبازارهای شهر قم، گفت: این تعداد پرنده که توسط یک نفر از اتباع خارجی به فروش گذاشته شده بود، 

پس از کشف و ضبط، جهت تیمار و نگهداری به اداره کل منتقل شد. 
وی همچنین از کشف دو عدد لاشه گراز در یک واحد صنفی در شهر قم خبر داد و گفت: متأسفانه این 
متخلف زیست محیطی به صورت غیرقانونی اقدام به شکار گراز کرده بود و قطعا این نکته بسیار اهمیت 

دارد که خوردن گوشت گراز از نظر فقهی حرام است. 
عابدی در پایان خواستار همکاری و تعامل هرچه بیشتر مردم در کشف و شناسایی تخلفات زیست 
محیطی در استان قم شد و گفت: شهروندان محترم می توانند گزارش های خود از هرگونه نگهداری 
و خرید و فروش جانوران وحشی و تاکسیدرمی آنها را با شماره تلفن 1540 و یا 36207299 در میان 

بگذارند. 

پایان حضور»مالکی نژاد« در شورای شهرقم ؛

 »اخوان« با ادای سوگند ساکن 
ساختمان شهید باکری شد

در پنجاه و سومین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم، مجید اخوان عضو 
جدید شورا سوگند یاد کرد و لایحه دوفوریتی در خصوص قطار شهری و تفریغ بودجه 

سال 1400 شهرداری بررسی شد.
به گزارش روابط عمومی شهرداری قم، پنجاه و سومین جلسه رسمی و علنی شورای 
اسلامی شهر قم روز دوشنبه با حضور دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد شهردار قم و به 
ریاست حسین اسلامی و با حضور معاونین شهردار و اعضای شورای اسلامی شهر قم در 
سالن جلسات شهید باکری برگزار شد. در ابتدای این جلسه اخذ مجوز تفویض اختیار 
به مدیرکل حقوقی شهردار قم پس از تبادل نظر بین اعضای شورای شهر با اکثریت 
قاطع آرا تصویب شد. رییس شورای اسلامی شهر قم در خلال بررسی این لایحه تاکید 
کرد که تفویض اختیار انجام شده منحصر به مدیرکل کنونی شهردار است و در آینده 
شورا می تواند رویه دیگری را دنبال کند. در ادامه اعضای شورای شهر قم در خصوص 
نامه فرمانداری در اعتراض به مصوبه 1015 شورای اسلامی شهر قم با موضوع قرارداد 
منعقد شده با یکی از شهروندان نیز پس از توضیحات کمیسیون تخصصی شهرسازی 
و معماری، رأی بر اصرار به لایحه دادند. روح الله امراللهی رییس کمیسیون شهرسازی و 
معماری شورای اسلامی شهر قم در همین رابطه با اشاره به نامه فرمانداری در اعتراض 
به مصوبه 1015 شورای اسلامی شهر قم با موضوع قرارداد منعقد شده با یکی از 
شهروندان، تصریح کرد: شورای شهر در چنین توافقاتی تلاش می کند تا صرفه و صلاح 
شهروندان را موردتوجه داشته باشد. گفتنی است در ادامه و با پیشنهاد رییس شورای 
شهر و با نظر موافق اعضاء، لایحه دوفوریتی در خصوص قطار شهری و همچنین تفریغ 

بودجه سال 1400 شهرداری به صورت غیرعلنی موردبررسی قرار گرفت.
 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم خبرداد:

آماده سازی نیازهای ترافیکی تقاطع 
غیرهمسطح میدان امام حسین )ع( 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: نیازهای ترافیکی تقاطع 
غیر همسطح میدان امام حسین )ع( توسط سازمان حمل ونقل و ترافیک در دست 

تهیه و آماده سازی است.
حسین شعبان زاده با اعلام خبر ابلاغ آلبوم مصوب نیازهای ترافیکی تقاطع غیر 
همسطح امام حسین )ع( در امتداد بلوار جمهوری اسلامی، از سفارش ساخت 
تابلوهای راهنمای مسیر و تهیه سایر اقلام ترافیکی موردنیاز در این خصوص خبر داد.

وی با بیان اینکه نیازها و طرح های ترافیکی این تقاطع در سه بخش کلی شامل 
تابلوهای راهنمای مسیر، خط کشی ترافیکی و تهیه و نصب تابلوها و علائم انتظامی 
بااعتباری بالغ بر 14 میلیارد ریال در دستور کار سازمان حمل ونقل و ترافیک است، 

گفت: این اقلام به نوبت پس از آماده شدن شرایط فنی، اقدام و تکمیل خواهند شد.
مدیرعامل سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم افزود: بر اساس آلبوم مصوب 
تابلوهای  راهنمای مسیر شامل  تابلوی  مترمربع  از 70  بیش  به سازمان،  ابلاغی 

بالاسری و کناری سفارش داده شده و در حال آماده سازی است.
ترافیکی  نیاز خط کشی  متر طول  از 7 هزار  بیش  تقاطع  این  در  به گفته وی، 
پیش بینی شده و تابلوها و علائم انتظامی شامل محدودیت های سرعت و ارتفاع ، 

تابلوهای جهت نما و … نیز تکمیل کننده نیازهای ترافیکی این تقاطع است.
شعبان زاده در پایان اضافه کرد: کلیه نیازهای ترافیکی تقاطع غیر همسطح امام 

حسین)ع( تا یک ماه آینده اجرا، تکمیل و به مرحله بهره برداری خواهد رسید.

رییس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم:

شورای شهر حامی شهروندان 
در توافقات دوطرفه است

رییس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم بابیان اینکه شورا خود 
را نماینده و زبان گویای شهروندان می داند، گفت: شورای شهر حامی شهروندان در 

توافقات دوجانبه است.
محسن محرری در پنجاه و سومین جلسه رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم 
در سالن جلسات شهید باکری، بیان کرد: شورا تلاش دارد تا ضمن رعایت حقوق 

شهرداری، رضایت شهروندان را نیز در موضوع توافقات و قراردادها جلب کند.
وی با اشاره به اخذ مجوز تفویض اختیار به مدیرکل حقوقی شهردار قم بیان کرد: 

مجوز این تفویض اختیار تا پایان دوره کنونی شورای اسلامی شهر اعتبار دارد.
وی نامه فرمانداری در اعتراض به مصوبه 1015 شورای اسلامی شهر قم با موضوع 
قرارداد منعقد شده با یکی از شهروندان را مورداشاره قرار داد و تصریح کرد: به خاطر 

رعایت حال شهروندان شورای شهر بیشترین همراهی را در توافقات دوطرفه دارد.
 

رییس شورای اسلامی شهر قم:

شورای شهر به دنبال جلب رضایت 
شهروندان است

رییس شورای اسلامی شهر قم بابیان اینکه شورا به دنبال جلب رضایت شهروندان 
است، گفت: همکاری و ارتباط خوبی بین شورای شهر، مجموعه مدیریت شهری و 
فرمانداری در این خصوص برقرار است. حسین اسلامی در پنجاه و سومین جلسه 
رسمی و علنی شورای اسلامی شهر قم در سالن جلسات شهید باکری، با اشاره 
به اخذ مجوز تفویض اختیار به مدیرکل حقوقی شهردار قم، بیان کرد: اختیارات 
پیش بینی شده در این لایحه به فرد حقیقی مدیرکل حقوقی شهرداری تفویض می شود 
و در آینده شورای اسلامی شهر می تواند تصمیم دیگری در این موضوع داشته باشد. 
رییس شورای اسلامی شهر قم موضوع توافقات شهرداری را مورد توجه قرار داد و 
تصریح کرد: شورای شهر همیشه تلاش کرده تا در حد توان و انعطافات قانونی، به 
رضایت شهروندان در قراردادها توجه کند. عباس ذاکریان فرماندار قم نیز در ادامه نامه 
فرمانداری در اعتراض به مصوبه 1015 شورای اسلامی شهر قم با موضوع قرارداد 
منعقد شده با یکی از شهروندان را موردتوجه قرار داد و گفت: ایراد فرمانداری به این 

مصوبه به تفاوت مقدار هبه شده با میزان واقعی آن بوده است.
 

درآستانه آغاز سال تحصیلی ؛

خط دائمی تاکسی دانشگاه
 پیام نور قم راه اندازی شد

با نزدیک شدن به آغاز سال تحصیلی، خط دائمی تاکسی دانشگاه پیام نور قم واقع 
در پردیسان راه اندازی شد.

به گزارش ندای قم روابط عمومی شهرداری قم،پیرو هماهنگی و مکاتبات صورت 
گرفته از سوی مسئولین دانشگاه و با توجه به نزدیک شدن به سال تحصیلی جدید، 
از سوی سازمان تاکسیرانی، خط دائمی تاکسی دانشگاه پیام نور قم واقع در پردیسان 
راه اندازی شد. در این خصوص نسبت به نصب تابلو و خط کشی محل ایستگاه مقابل 
درب دانشگاه اقدامات لازم صورت گرفته است. مقصد این تاکسی ها میدان جانبازان 

بوده و رانندگان ملزم به دریافت کرایه بر اساس نرخ مصوب ابلاغی هستند.
و شرکت  بازرسی سازمان  از سوی عوامل  نظارت کامل  گفتنی است همچنین 

بهره بردار در این خصوص انجام می پذیرد.
 

مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم خبرداد:

اختصاص ۲۰ هزار تن کود یارانه  ای
 به کشاورزان قمی 

مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم گفت: امسال 20 هزار تن کود 
یارانه ای به کشاورزان قمی اختصاص می یابد.

زند، مدیر شرکت خدمات حمایتی کشاورزی استان قم صبح روز دوشنبه در بیست 
و ششمین همایش آموزشی ترویجی شرکت خدمات حمایتی کشاورزی کشور که در 
قم برگزار شد، با بیان اینکه به استان قم 20 هزار تن کود یارانه ای شامل کودهای ازته، 
پتاسه و فسفاته تعلق می گیرد، گفت: در حال حاضر 6 هزار تن کود در انبار های استان 

ذخیره استراتژیک برای کشت پاییزه موجود است.
سعیدی، مدیر بازاریابی شرکت خدمات حمایتی کشاورزی کشور هم در این همایش 
گفت: استفاده از کود های مرغوب علاوه بر افزایش بهره وری محصولات، به کاهش 

مصرف آب هم کمک می کند.

مدیرکل گمرکات استان قم گفت: صادرات این استان در مسیر رشد قرار دارد و 
در همین رابطه آمار نشان می دهد در مردادماه امسال،  میزان صادرات انجام شده 
رشد  درصد  سال 1400،  108  مشابه  مدت  به  نسبت  وزن  نظر  از  قم  گمرکات  از 

داشته است. 
اسفندیار دریکوندی در گفت وگویی پیرامون این موضوع، بیان داشت: در مردادماه 
سال جاری، 26 میلیون 433 هزار و 248 دلار کالا به وزن 28 هزار و 152 تُن در قالب 
تعداد 677 اظهارنامه از طریق گمرکات استان قم به کشورهای مختلف جهان صادر 
شد. وی افزود: این درحالی است که صادرات استان در مدت مشابه سال قبل 19 
میلیون و 101 هزار و 725 دلار به وزن 13 هزار و 542 تُن بوده که در قالب تعداد 419 
اظهارنامه انجام شده است؛ این آمار نشان می دهد صادرات استان از سه منظر وزن،  

ارزش و تعداد اظهارنامه نسبت به مدت مشابه سال قبل در وضعیت رشد قرار دارد.

کمترین  در  صادراتی  کالاهای  که  است  این  قم  گمرکات  هدف  داد:  ادامه  وی 
زمان ممکن و با بهره گیری از سامانه های الکترونیکی به سرعت از گمرکات ترخیص 
به  توانسته ایم  آماده شود و در این مسیر  بازارهای بین المللی  به  انتقال آن  و برای 
توسعه فعالیت های تجاری و همچنین اقتصاد استان کمک کنیم. دریکوندی گفت: 
بیشترین حجم کالاهای صادراتی استان از نظر رنگ بندی تعیین شده برای نظارت بر 
فعالیت های تجاری در مسیر سبز و زرد قرار دارد که امور اداری مرتبط با آن در کمترین 
زمان ممکن انجام می شود و صادرکنندگان می توانند با سرعت قابل قبول برای انتقال 
محصولات مورد نظر خود اقدام کنند. وی بیان داشت: گمرکات استان قم در زمینه 
مقابله با قاچاق نیز همکاری خوبی با دستگاه های نظارتی دارد و پرونده های مظنون به 
قاچاق در این اداره کل تشکیل و با نظر کارشناسان آن، ارزش کالای مورد نظر تعیین 

می شود و سپس پرونده برای رسیدگی در اختیار مراجع قانونی قرار می گیرد.

مدیرکل گمرکات استان قم خبرداد: 

رشد 1۰۸ درصد صادرات قم در مرداد ماه

مدیر حوزه های علمیه گفت: ما به عنوان حوزه قم در قبال هر چالش و آسیبی که در قم 
وجود دارد، مسئولیم. 

آیت الله اعرافی، در دیدار مدیرکل  تبلیغات استان قم و هیئت همراه از نگاه راهبردی و 
برنامه ریزی کلان و اساسی سازمان تبلیغات اسلامی قم تقدیر نمود و با بیان این که همه ما 
روحانیون در قبال مسائل قم مسئولیم، اظهار داشت: ما به عنوان حوزه قم در قبال هر چالش 

و آسیبی که در قم وجود دارد، مسئولیم.
از  برخی  مساجد  عبادی  فرهنگی  برنامه های  از  گزارشی  ارائه  ضمن  ادامه  در  وی 
شهرستان های موفق ایران، خاطرنشان کرد: همه باید تلاش کنیم تا ارتباط روحانیت با 

مساجد و محلات به شکل خودجوش و از سر تکلیف قوی تر دنبال شود.
عضو شورای عالی حوزه افزود: اگر بتوانیم اقدامی کنیم که مساجد بیش از این شاهد 
اتصال مؤثر اساتید و روحانیون فاضل و گره خوردن ایشان با فعالیت های فرهنگی معرفتی 

مساجد باشیم، قطعاً آثار آن را در محله های شهر شاهد خواهیم بود.
آیت الله اعرافی افزود: لازم است تا تجربه تاریخی مساجد تراز محلات که با حضور علما، 
فضلای فاخر و معمرین، محور راهبری فعالیت های فرهنگی و معرفتی مناطق شهری بودند، 
احیا گردد. مدیر حوزه های علمیه با تأکید بر این که باید آگاهی مردم قم از شأن و جایگاه قم 
و حس تعلق آن به "جهان شهر" و مرکز مؤثر بین المللی پررنگ تر گردد، خاطرنشان ساخت: 
یک صدمین سالگشت باز تأسیس حوزه علمیه قم می تواند به بستری برای ارتقای آگاهی 

مردم نسبت به شأن و جایگاه بالای قم در عرصه بین الملل بیانجامد.
وی ضمن انتقاد از رها بودن و عدم راهبری و مدیریت تبلیغی اتباع غیر ایرانی در 
کشور، تقویت بنیه مطالعات راهبری و ارائه طرح های پویا را مهم ارزیابی کرد و اظهار 
داشت: تشکیل شبکه مبلغین و فعالان حوزه غیر ایرانی از میان خود غیر ایرانیان 
پایانی سخنان خود بر  نیازمند تدوین طرح جامع است. آیت الله اعرافی در بخش 
تعیین شاخص ها و سنجه های علمی موفقیت طرح های تحولی  تأثیرگذار  جایگاه 
تأکید کرد و یادآور شد: حوزه علمیه از تمام ایده ها، دیدگاه و نظرات کارشناسی برای 

موفقیت، کیفی بخشی و پویایی طرح هجرت و امین استقبال می کند.
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم ؛

شبکه امامت مساجد قم بازسازی می شود
مدیرکل تبلیغات اسلامی استان قم نیزدراین دیدار گفت : بازسازی شبکه امامت مسجد در 

حوزه راهبری اراده ها را از رویکردهای جدید این اداره کل برشمرد.
حجت الاسلام شعبان زاده ، ضمن ارائه گزارشی از فعالیت های سازمان تبلیغات اسلامی 
استان قم، کیفی بخشی نیروها، نوسازی و آزادسازی و بهینه سازی استفاده از زیرساخت های 
موجود برای بهره مندی حداکثری را ازجمله اقدامات این اداره کل توصیف کرد و ابراز داشت: 
قیام اراده ها از طریق جهاد تبیین، راهبری اراده ها از طریق احیای مسجد جامعه پرداز و 
تقویت اراده ها از طریق اصلاح سبک زندگی از مهم ترین رویکردهای سازمان تبلیغات استان 
قم است. مدیرکل سازمان تبلیغات استان قم بازسازی شبکه امامت مسجد در حوزه راهبری 
اراده ها را از رویکردهای جدید این اداره کل برشمرد و یادآور شد: امیدواریم بتوانیم در هر یک 
از محلات قم، حداقل یک مسجد تراز ناظر به نقش آفرینی در حوزه الگوی حکمرانی مردمی 

و اصلاح سبک زندگی داشته باشیم.
ضرورت تأسیس مجمع هماهنگی تشکل های مردمی انقلابی مهاجرین 

وی »احیای نهاد مسجد«، »بازسازی شبکه مساجد«، »احیای معین الامام« و »تقویت 
شریکة الامام و فعال سازی ظرفیت همسر امام مسجد« را ازجمله طرح های پیش روز سازمان 
تبلیغات توصیف کرد و یادآور شد: با همکاری آموزش وپرورش، در حوزه تقویت اراده ها از 

طریق اصلاح سبک زندگی، برنامه های خوبی در مدارس برگزارشده است.
و  تبلیغات  مشترک سازمان  راهبردی  طرح های  از  گزارشی  حجت الاسلام شعبان زاده 
آموزش وپرورش برای احیای زیست عفیفانه نیز اشاره کرد و اذعان داشت: احیای سبک 
زندگی و الگو پردازی سیره شهدا در میان جوانان ازجمله طرح هایی است که در کنار تشکیل 

هسته های زیارتی در مدارس و باهدف زیارت بامعرفت و تمرکز بر خانواده ها دنبال می شود.
توجه به پیوست فرهنگی مهاجرین از دیگر موضوعات حجت الاسلام شعبان زاده بود که 
ضمن تأکید بر اهمیت بهره گیری از ظرفیت هیئات مذهبی برای شبکه سازی معرفتی بر 

تأسیس مجمع هماهنگی تشکل های مردمی انقلابی مهاجرین استان قم تأکید شد.
ترسیم ارتباط درست میان نهادهای فرهنگی استان قم 

مدیرکل سازمان تبلیغات استان قم به موضوع بانوان و برنامه های پیرامونی آن اشاره کرد 
و ابراز داشت: شناسایی و ساماندهی کنشگران فعال بانوانی استان، ازجمله رویکردهایی 
است که در قالب تشکیل راهیار بانوان مناطق با تمرکز بر مدارس دانش آموزی دختران دنبال 

می شود.
وی ترسیم ارتباط درست میان نهادهای فرهنگی استان قم را از دیگر رویکردهای نوین 
سازمان تبلیغات برشمرد و اذعان داشت: با تقویت تعاملات نهادها، مسئولان فرهنگی با 
شناخت درست از صحنه میدان و کنشگران، فعالیت هدفمند و مکملی را برای پیاده سازی 

راهبردهای فرهنگی دنبال خواهند کرد.
بررسی موضوع روحانیون مستقر و تشکیل کمیته مشترک حوزه و سازمان تبلیغات از دیگر 

مباحث و پیشنهادهای حجت الاسلام شعبان زاده بود.

آیت الله اعرافی در دیدار مدیرکل  تبلیغات استان قم: 

روحانیت در قبال مشکلات قم مسئول است

هنر سنتی جاروبافی

عکاس :حوا احمدی

استان  خمینی)ره(  امام  امداد  کمیته  مدیرکل 
قم گفت: شور عاطفه ها در 2 مرحله از 19 تا  25 
شهریورماه است به صورت عمومی در سطح معابر، 
میادین و ستاد نماز جمعه و از 9 تا 14 مهرماه در 
سطح مدارس ویژه دانش آموزان و فرهنگیان برگزار 

می شود.. 
بیان  با  گفت وگویی  در  مسعودیان راد  ،محسن 
به  محدود  صرفا  امداد  کمیته  کمک های  این که 
دانش آموزان بی سرپرست نمی شود، افزود: ممکن 
است دانش آموزان نیازمندی تحت پوشش نباشند 

که ما موظفیم نیازهای آنان را نیز تامین کنیم.
وی اضافه کرد: بر اساس بررسی های صورت گرفته 
مجموع دانش آموزان بی بضاعت در سطح استان 15 
هزار نفر است که از سوی کمیته امداد تحت حمایت 

قرار می گیرند.
در  عاطفه ها  برنامه شور  برگزاری  به  اشاره  با  وی 
آستانه بازگشایی مدارس، بیان کرد: این برنامه در 

واقع بسیج همگانی برای فراهم کردن نیازهای اولیه 
با  و  است  استان  سطح  در  دانش آموزان  تحصیلی 
توجه به افزایش آمار دانش آموزان و همچنین تورمی 
تلاش  در  امسال  می شود،   احساس  جامعه  در  که 

هستیم این برنامه منسجم تر و پرشورتر برگزار شود.
مسعودیان راد با بیان این که دستگاه ها و گروه های 
جهادی متعددی برای رفع نیاز دانش آموزان فعالیت 
محوریت  با  امسال  کرد:  امیدواری  ابراز  می کنند،  
بتوانیم  استانداری  مشارکت  و  آموزش وپرورش 
تمام دستگاه ها و گروه های جهادی در زمینه تهیه 
بسته های آموزشی یکپارچه شوند و از توزیع متفرق 
پنج  گذشته  سال  وی،  گفته  به  کنیم.  جلوگیری 
میلیارد تومان به صورت نقدی و غیرنقدی در شور 
عاطفه ها جمع آوری شد که امیدواریم امسال به 10 

میلیارد تومان افزایش یابد.
وی گفت: شور عاطفه ها در 2 مرحله از 19 تا  25 
شهریورماه است به صورت عمومی در سطح معابر، 

میادین و ستاد نماز جمعه و از 9 تا 14 مهرماه در 
سطح مدارس ویژه دانش آموزان و فرهنگیان برگزار 

می شود.
مدیرکل کمیته امداد خمینی )ره( قم با بیان این که 
سال گذشته فقط 10 درصد کمک ها به صورت نقدی 
حتی المقدور  کرد:  درخواست  شهروندان  از  بود، 
کمک های خود را به صورت نقدی انجام دهند تا برای 
خرید بسته های کمک آموزشی دانش آموزان مدیریت 

بهتری صورت گیرد.
مدرسه  در  نیز  عاطفه ها  شور  زنگ  افزود:  وی 
امیرالمومنین)ع( پردیسان به شکل نمادین نواخته 
خواهد شد؛ تمام کادر این مجموعه آموزشی حامی 

ایتام هستند.
شور  در  مشارکت  برای  می توانند  شهروندان 
عاطفه ها کمک های نقدی خود را به شماره کارت 
6037997950166075 و یا با کد دستوری ستاره 

8877 ستاره 025 ستاره 1 مربع،  واریز کنند.

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی)ره( استان قم:

شور عاطفه ها در آستانه بازگشایی مدارس برگزار می شود

ارائه  از  جمکران  مقدس  مسجد  دارالشفاء  مدیر 
خدمات درمانی به صورت 24 ساعته به زائران اربعین 

حسینی تا پایان شهریور ماه خبر داد. 
دکتر علی بیگدلی با اشاره به استقرار قرارگاه مردمی 
اربعین استان قم در مسجد مقدس جمکران و حضور 
خیل زائران ایرانی و غیرایرانی در این مکان مقدس 

برای تشرف به کربلای معلی، اظهار کرد: دارالشفاء 
حسینی  اربعین  ایام  در  جمکران  مقدس  مسجد 
خدمات خود را به صورت شبانه روزی به زائران این 

مکان مقدس ارائه می کند. 
وی ادامه داد: زائران اربعین حسینی که به مسجد 
مقدس جمکران مشرف می شوند می توانند برای 

پزشک  ویزیت  همچون  خدماتی  از  مندی  بهره 
عمومی، تزریقات و پانسمان و داروخانه به دارالشفای 
این مکان مقدس واقع در مقابل باب المعصومه)س( 
مقدس  مسجد  دارالشفای  مدیر  کنند.   مراجعه 
جمکران خاطرنشان کرد: خدمات دارالشفا  تا پایان 

شهریور به صورت 24 ساعته برقرار خواهد بود. 

مدیر دارالشفاء مسجد مقدس جمکران :

خدمات دارالشفاء مسجد مقدس جمکران شبانه روزی شد


